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خبرسرمقاله

آبروریزی به سبک فوتبال ایران
فدراســـیون فوتبـــال پیـــش از شـــروع رقابت هـــای لیـــگ برتـــر بـــه 
هـــواداران فوتبـــال اطمینان خاطـــر داد کـــه لیگ بیســـت و چهارم با 
رعایـــت قوانین و آیین نامه هـــای جدید و بررســـی چالش های فصول 
گذشـــته مســـابقات لیگ برتر با کمترین چالش برگزار خواهد شـــد تا 
دردســـرهای فصل قبل دیگر برای باشـــگاه ها و هواداران تکرار نشـــود.

بـــا وجود این وعـــده رؤیایی مدیران ارشـــد فدراســـیون توقع می رفت 
مشـــکلات و کمبودهای موجود در جریان برگزاری مســـابقات و نحوه 
اجرای مقررات و آیین نامه های اجرایی فدراســـیون و ســـازمان لیگ به 
کلـــی از بین بـــرود، تا فصلی آرام بـــرای علاقه مندان به فوتبال ســـپری 
شـــود اما نه تنهـــا این اتفـــاق رخ نداد بلکـــه میزان دعواهـــا و تنش ها 
میان باشـــگاه ها به شـــکل قابـــل توجهی افزایـــش پیدا کرد تـــا دوباره 

همان بســـاط فصول قبل تکرار شـــود.
جـــدا از ایـــن، چالش اساســـی و بـــزرگ نبود ورزشـــگاه بـــرای برگزاری 
مســـابقات داخلـــی و بین المللی نیز به سلســـله چالش هـــای موجود 
در فوتبـــال اضافه شـــد تا کلکســـیون چالش های فوتبـــال ایران کامل 
شـــود. نکته تعمق برانگیز این بود که مدیران فدراســـیون و ســـازمان 
لیـــگ از دو مـــاه مانـــده بـــه شـــروع رقابت های لـــگ برتر بـــا برگزاری 
جلســـات کارشناسی تأکید داشـــتند مســـابقات با رعایت تمام اصول 
و مقـــررات اجـــرا خواهـــد شـــد اما محصـــول تمـــام ایـــن پیگیری ها و 
جلســـات پرتعـــداد، اوضـــاع و احوال اســـفبار امروز اســـت کـــه تمام 
پتانســـیل فوتبال ایران به چند ورزشـــگاه معمولی بـــا حداقل امکانات 
خلاصه می شـــود تا یک آبروریزی بزرگ در ســـطح ملی بـــرای فوتبال و 

ورزش ایران رقـــم بخورد.
بـــا وجود این مدیران فدراســـیون فوتبال و مســـئولان دســـتگاه ورزش 
که بـــا هجمـــه ســـنگین منتقـــدان داخلـــی و خارجی مواجه شـــدند، 
تأکید کردند بزودی مشـــکل ورزشـــگاه مرتفع خواهد شـــد ولی از مدل 
مدیریـــت موجـــود کاملاً پیداســـت چالش موجـــود به این ســـادگی ها 
برطرف نخواهد شـــد مگـــر اینکه یک عزم ملی در این خصوص شـــکل 
گیـــرد. تعلل و ســـهل انـــگاری در مواجهه با این معضل نه تنها تشـــدید 
چالش های موجود را به دنبال خواهد داشـــت بلکه رفتار تمســـخرآمیز 
کشـــورهای منطقه را نیز به دنبال خواهد داشـــت، دقیقاً همان اتفاقی 
که امروز کاربران ورزشـــی کشـــورهای منطقـــه برای فوتبـــال ایران رقم 
زدند و پیشـــنهاد دادنـــد برای عدم تکـــرار صحنه هـــای غیرحرفه ای در 
تجهیز ورزشـــگاه های ایران بهتر اســـت کشـــورهای آســـیایی دســـت به 
دســـت یکدیگر دهند و برای ایرانی ها یک اســـتادیوم مجهز بســـازند تا 
دیگر با بیـــل و فرغون به دنبال تجهیز زمین های خراب خود نباشـــند!
شـــوخی تلخ کاربران غیرایرانی در شـــبکه های اجتماعـــی با محوریت 
وضعیـــت فاجعه بار ورزشـــگاه های ایرانـــی و ضعف فاحـــش مدیریت 
فوتبـــال در میزبانی بازی های بزرگ، یک هشـــدار جدی برای مدیریت 
ورزش و فوتبال ایران اســـت که اگر جدی گرفته نشـــود قطعاً خسارات 
زیانبـــار فراوانی بـــرای ما به دنبال خواهد داشـــت چون تجربه نشـــان 
داده همـــه کشـــورهای منطقـــه بویژه کشـــورهای حـــوزه خلیج فارس 
بـــا وجود برخـــورداری از امکانات و زیرســـاخت های حرفـــه ای و قدرت 
بیش از انـــدازه در لایه های مدیریتی کنفدراســـیون فوتبال آســـیا این 
قابلیـــت را دارند در سیســـتم تصمیم گیری AFC تأثیرگذار باشـــند و 

ما را بـــا یک چالش غیرقابـــل پیش بینی روبه رو ســـازند.
مطمئنـــاً با بودجـــه فعلی وزارت ورزش به تنهایی قـــادر به رفع و رجوع 
مشـــکل زیرساخت های غیراســـتاندارد موجود در کشور نیست و برای 
عبـــور از ایـــن بحران بایســـتی دولت و مجلـــس پـــای کار بیایند تا یک 
بـــار برای همیشـــه این داســـتان تکراری حل شـــود وگرنه این ســـریال 

تلـــخ و غم انگیز دوباره تکرار می شـــود.

سینا حسینی
روزنامه نگار

پرواز پر امید پرسپولیس به جده
سربازان گاریدو با تمام قوا راهی عربستان شدند

پرونده جنجالی مرگ اسطوره 
آرژانتینی هنوز باز است

قهرمانان والیبال نشسته 
پاداش خود را تقسیم می کنند

  سلیمی: خبری از پاداش وزارت 
ورزش نیست

گاریدو: دوست داشتم بازیکنان 
جدید زودتر اضافه شوند
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تعویق محاکمه 
پزشکان مارادونا

 مــــــــــــــــــرام
تختـــــــــــــــــی 

می توانم بهترین مرد 
تکواندوی دنیا باشم

اسدبیگی شانسی 
برای بازی نداشت

عزت اللهی فقط برای بازی های آسیایی شباب الاهلی
سعید عزت اللهی آخرین بار روز ششم خرداد سال 1403 
میدان رفت و  به  امارات  تیم فوتبال شباب الاهلی  برای 
پس از آن به دلیل مصدومیت، نتوانست تیم خود را در 
رقابت های مختلف همراهی کند. عزت اللهی با وجود اینکه 
در رقابت های باشگاهی بازی نکرد، برای دیدار تیم ملی 
ایران با قرقیزستان و امارات به جمع ملی پوشان دعوت 
شد و در هر دو مسابقه به میدان رفت. رسانه های اماراتی 
اخیراً گزارش دادند که نام عزت اللهی تنها در فهرست تیم 
شباب الاهلی که ویژه رقابت های آسیایی است، ثبت شده و 
هافبک تیم ملی ایران نمی تواند شاگردان پائولو سوزا را در 
لیگ امارات همراهی کند. به همین بهانه، سری به سایت 
به  امارات زدیم که در بخش مربوط  فدراسیون فوتبال 
باشگاه شباب الاهلی سایت فوق، نام عزت اللهی در بخش 
بازیکنانی درج شده که فقط می توانند در مسابقات خارجی 

)رقابت های آسیایی( بازی کنند. 

توافق نساجی با هافبک سابق میلان
باشگاه نساجی برای تقویت خط میانی خود با الکساندر 
مرکل به توافق رسید و به زودی این بازیکن برای عقد قرارداد 
به ایران خواهد آمد. مرکل 32 ساله سابقه بازی در میلان، 
جنوا، اودینزه، بوخوم، واتفورد و چند تیم دیگر اروپایی را در 
کارنامه خود دارد. او همچنین در تیم های الفیصلی عربستان 
و حتا امارات بازی کرده است. او در تمامی تیم های ملی 
رده پایه آلمان بازی کرده و سه بازی ملی با پیراهن تیم ملی 

قزاقستان نیز در کارنامه اش دیده می شود.

گل محمدی: خیبر پدیده لیگ برتر می شود
یحیی گل محمدی سرمربی تیم فوتبال فولاد خوزستان درباره 
بازی امروز تیمش مقابل خیبر خرم آباد می گوید: »با تیمی 
بازی داریم که یکی از تیم های هیجان انگیز لیگ است و بابت 
صعود به آنها تبریک می گویم. تیم جذاب و خوبی هستند و 
احساس می کنم بتوانند پدیده لیگ باشند. بازی آسانی برای 
دو تیم نیست و امیدوارم بتوانیم با حضور هواداران بازی خوبی 
انجام دهیم که به سود ما باشد. بی صبرانه منتظر حضور گرم 
هواداران هستیم و حضورشان مشوق و دلگرمی برای ماست. 
امیدوارم بازی خوبی انجام دهیم و مطمئن هستیم یکی از 

بازی های خوب لیگ خواهد بود و امیدوارم به برد برسیم.«

مهاجری: فولاد می تواند به جایگاهش برگردد
رضا مهاجری، سرمربی تیم فوتبال خیبر خرم آباد درباره بازی 
تیمش مقابل فولاد خوزستان می گوید: »با تیم شایسته فولاد 
بازی داریم و قطعاً دیدگاه آنها نسبت به فصل قبل تغییر 
کرده است. سه هفته فوتبال با کیفیت انجام داده و تحولات 
رقم خورده بیانگر بازگشت فولاد به جایگاه قبلی اش است. 
نصیرزاده هم منشأ خیر است. همان طور که فولاد نماینده 
شایسته ایران در آسیا بوده بازهم می تواند به جایگاه خوبش 
برگردد.« او درباره شرایط فعلی تیمش این طور می گوید: 
تا به دنبال یک تیم  »اشکالات مان را کمرنگ تر کرده ایم 

جنگجو باشیم و از اعتبارمان دفاع کنیم.«

علـــی علیپـــور در حاشـــیه تمریـــن دیـــروز 
پرسپولیس گفت: امیدوارم با قدم محکم 
بـــه بازی های آســـیایی ورود کنیـــم و از اول 
بتوانیـــم بـــه آن چیـــزی کـــه می خواهیـــم 
برســـیم. روز به روز که می گذرد هماهنگی 
بازیکنان با هم بیشـــتر می شـــود. ما درون 
زمین بـــا همه وجود و تلاش مان مشـــغول 
انجام کار هستیم و از نظر بدنی و تاکتیکی 
در بهترین ســـطح قـــرار داریـــم. هنوز هم 
جـــا دارد بهتر از این باشـــیم و در راســـتای 
هدف مـــان و جنگیـــدن در چهـــار جبهـــه 
ســـنگین بتوانیم بـــا قدرت ظاهر شـــویم و 
آن چیـــزی را کـــه می خواهیم، بـــا حمایت 

هـــواداران به دســـت بیاوریم.
وی در ادامـــه افـــزود: در دو یـــا ســـه هفته 
اول، بحـــث پیش فصـــل و آمادگـــی بدنـــی 
بوده اســـت. هـــر تیمـــی بخواهد شـــرایط 
بدنســـازی را پشت ســـر بگذارد، چند بازی 
طول می کشـــد. مهم این است که در روال 
خوبی قـــرار داریم و به امید خـــدا اتفاقات 

خوبـــی می افتد.
او دربـــاره اضافـــه شـــدن لـــوکاس ژوائو به 
تمرینـــات سرخپوشـــان و رقابـــت در خط 
حملـــه تیمش گفـــت: ما خوشـــحالیم که 
تیم مـــان چـــه در پســـت مهاجـــم و چه در 
پســـت های دیگر، تقویت می شـــود. جدا از 

رقابت، دوســـتی بین ما خیلی مهم است، 
چـــرا که بـــه قول معـــروف همه مـــا در یک 
قطار و مســـیر هســـتیم و بـــرای یک هدف 
در کنـــار هـــم می جنگیـــم. موفقیـــت تیم 
مهم ترین چیزی اســـت کـــه در نظر داریم.
»این روزها یکی از مشـــکلات اصلی فوتبال 
ایـــران، زمیـــن بـــا کیفیـــت مناســـب برای 
برگزاری مســـابقات اســـت. در حال حاضر 
برای برگزاری مســـابقه به کشوری می روید 
که چمن مناســـبی دارد. بـــه نظرتان بازی 
روی چمن مناســـب بـــه کیفیت مســـابقه 
کمـــک می کنـــد؟« علیپـــور در واکنـــش به 
این پرسش خاطر نشـــان کرد: صد درصد. 

یکـــی از دلایلی که مـــا زودتر به عربســـتان 
اعـــزام می شـــویم، همیـــن موضوع اســـت 
تا بتوانیم در یک شـــرایط خوب دو یا ســـه 
جلســـه تمریـــن کنیـــم، یک زمیـــن خوب 
داشـــته باشـــیم و با شرایط ســـازگار شویم. 
همان طور کـــه می دانید و بچه هـــا گفتند، 
صـــد درصـــد زیرســـاخت های مـــا خـــوب 
نیســـت و نیاز داریم زیرســـاخت های ما در 
هر شـــهر به بهترین شـــکل ممکن باشـــد. 
مـــا تیم هـــای لیگ برتـــری خوبـــی داریم و 
تیم هایـــی که از لیگ یک اضافه می شـــوند 
بـــا قـــدرت کار می کننـــد و امیدواریـــم بـــا 
قـــدرت اصلاح زیرســـاخت ها اتفاق بیفتد.

مســـعود اقبالـــی در مورد بردهـــای تیم ملی 
فوتبـــال ایران مقابل قرقیزســـتان و امارات 
در دور ســـوم انتخابـــی جـــام جهانی 2026 
معتقـــد اســـت: »اگـــر خوشـــبینانه برخورد 
بایـــد بگوییـــم کـــه پیروزی هـــای  کنیـــم، 
ملی پوشـــان جـــای تقدیـــر دارد. بـــا ایـــن 
حـــال تیمـــی کـــه از لحـــاظ مهـــره یکـــی از 
بهترین های آسیاست و بازیکنان باکیفیتی 
دارد، جلـــوی امـــارات بـــه گذشـــته و دوره 
کارلوس کی روش برگشـــت! مقابل امارات 
بلوک های دفاعی ایجاد شـــد و »اتوبوســـی« 
دفـــاع کردیم تـــا در ضدحملات بـــه توفیق 
برســـیم که موفق هـــم بودیـــم. مهاجمانی 
که مورد توجه رســـانه های جهان هســـتند، 
بدتریـــن ضربه هـــا را به توپ زدنـــد. مگر در 
جـــام جهانی چند فرصت گلزنی به دســـت 
می آورید؟ ژاپن 12 گل در دو مســـابقه به ثمر 

رســـاند و قدرت خود را نشـــان داد.« مربی 
پیشکســـوت فوتبـــال کشـــورمان بـــا بیـــان 
اینکه ایـــران تراکـــم بهتری در خـــط حمله 
دیدار بـــا امـــارات داشـــت، می گویـــد: »در 
این مســـابقه فاصلـــه کمتری میـــان دفاع 
و حملـــه می دیدیـــم. موقعیت هـــای گلزنی 
کمی بـــه امارات دادیـــم و نقاط قـــوت این 
تیـــم را خنثی کـــرده بودیم. مهـــدی قایدی 
عملکـــرد بدی نداشـــت. مدافعـــان چپ و 
راســـت در فوتبـــال روز دنیا بایـــد در حمله 
شـــرکت کنند که چنیـــن چیـــزی را از تیم 
ملـــی ندیدیم. همیشـــه یک هافبـــک باید 
در حمـــلات شـــرکت کنـــد که این مســـأله 
هـــم بـــه چشـــم نیامـــد و هافبک هـــای ما 
گاهی ســـردرگم بودنـــد. قـــدوس عملکرد 
خوبی نداشـــت و جهانبخـــش بهتر از قبل 
بود. اگـــر می خواهیم به عنـــوان یکی از دو 

تیم نخســـت گروه A به جام جهانی صعود 
کنیـــم، بایـــد از فرصت هـــا بهتر اســـتفاده 

کنیـــم و در دفاع هـــم منظم تر باشـــیم.«
او با اشـــاره بـــه کارت های زرد زیـــادی که به 
ملی پوشـــان ایران نشـــان داده شد، اینطور 
حرف می زند: »خطاهـــا و اخطارهای زیادی 
داشـــتیم و انگار ایـــن خطاهـــا در بازیکنان 
مـــا نهادینـــه شـــده اســـت. ایـــن کارت هـــا 
روزی مشکل ســـاز می شـــود. مســـأله ای که 
کامـــلاً به چشـــم آمـــده، پیشـــرفت فوتبال 
آسیاســـت و مشـــخص اســـت کـــه تیم هـــا 
بـــه یکدیگـــر نزدیک شـــده اند. فقـــط ژاپن 
اســـت که فراتر از آسیا محســـوب می شود. 
امـــارات تیم کنـــدی بود و بازیکنـــان ایران، 
ریتـــم بـــازی خودشـــان را دیکتـــه کردنـــد. 
وقتـــی یـــک تیم بـــه بـــازی ســـرعت بدهد، 
انـــرژی ملی پوشـــان تخلیه می شـــود. پس 

از تعویض هـــا تغییـــر آنچنانـــی در تیم ملی 
بـــه وجـــود نمی آیـــد و بازیکنـــان تـــازه وارد، 
رونـــد بـــازی را عـــوض نمی کننـــد.« اقبالی 
اشـــاره ای به ســـن بازیکنان دارد: »با توجه 
بـــه میانگیـــن ســـنی بـــالای تیم ملـــی، این 
نفـــرات در ســـال 2026 جایگاهـــی در تیـــم 
نخواهند داشـــت. پـــس از صعـــود به جام 
جهانـــی باید ریزش زیادی داشـــته باشـــیم 
و هفـــت یا هشـــت بازیکـــن جوان بـــه تیم 
ملـــی بیاینـــد تـــا بـــا دیدارهـــای دوســـتانه 
بیشـــتر، بـــه بلـــوغ تاکتیکـــی برســـند. هر 
بازیکـــن حداکثـــر تـــا 25 ســـالگی می تواند 
توانایی هـــای خـــودش را توســـعه بدهـــد. 
بازیکنی کـــه هنـــگام تعطیلات مســـابقات 
فقـــط می خـــورد و می خوابـــد، بـــه درد تیم 
ملی نمی خـــورد! فوتبال چنیـــن بازیکنانی 

تـــا 29 ســـالگی تمام می شـــود.«

فقط ژاپن از فوتبال آسیا فراتر است
اقبالی: مقابل امارات اتوبوسی دفاع کردیم
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 با یک میلیارد دنبال کننده 
در همه پلتفرم ها

 دختران ایرانی دوباره 
شگفتی ساز شدند    

رونالدو؛ بزرگترین 
برند زنده جهان

نخستین طلای تاریخ 
تالو با درخشش کیانی 

 علیپور: از تقویت تیم در خط حمله خوشحالیم

نورشرق: برای حفظ سهمیه لیگ 
نخبگان سقف را افزایش دادیم

 قنبرزاده: قانون اجرا شد
هیچ امتیازی به باشگاه ها ندادیم

سرخ ها مجبور 
 
به توافق با سینا

اسدبیگی دو 

پنجره پرسپولیس 

را تهدید می کند

بی خبری از تغییر قانون سقف بودجه جنجال ساز شد

حمله تمام عیار پرسپولیسی ها به فدراسیون

 حمله مستقیم 
سمیعی به درویش

گلر بوسنیایی استقلال در مقدونیه طارمی در بازی بعدی اینتر  فیکس است
عقد  با  استقلال  یی  بوسنیا زه بان  وا در
قراردادی رسمی به تیم استروگا در لیگ 
کیوسفسکی  ن  ا ر ود  . پیوست ونیه  مقد
نام گلر مقدونیه ای – بوسنیایی است که 
گذشته،  فصل  پایان  از  پس  روزهای  در 
توسط هلدینگ خلیج فارس جذب شد. 
سنگربانی که نه نکونام و نه مدیریت باشگاه، 
دخالتی در جذب او نداشتند و استخدام او 
حواشی زیادی را به دنبال داشت. پس از 
و  نکونام  مجوز  به  مربوط  مشکلات  حل 
حسینی، آبی ها در ابتدا قصد داشتند تا این 
گلر را به یکی از تیم های لیگ برتری قرض 
دهند که نام شمس آذر و آلومینیوم نیز به 
میان آمد، ولی این انتقال شکل نگرفت تا 
مدیران باشگاه به دنبال جدایی توافقی با 
این سنگربان باشند. در نهایت و در شرایطی 
که برخلاف آلمدین زیلیکیچ، این گلر به 

ایران سفر نکرد، او قراردادش را با استقلال 
فسخ کرد و در روزهای گذشته نیز با تیم 
فوتبال استروگا مقدونیه به توافق رسید و 
قرارداد سه ساله ای را با این باشگاه به امضا 
رساند. بدین ترتیب پرونده حضور ودران 
کیوسفسکی در استقلال برای همیشه بسته 
شد و حالا آبی ها باید به دنبال راهی برای 

جدایی توافقی با آلمدین زیلیکیچ باشند.

روزنامه گاتزتا دلو اسپورت نوشته است که در 
دیدار روز یکشنبه برابر مونزا، مهدی طارمی و 
تورام از ابتدا به میدان می روند. در پیش بودن 
دو بازی فوق العاده حساس برابر منچسترسیتی 
با میلان در  اروپا و بازی  در لیگ قهرمانان 
سری آ، باعث شده تا سیمونه اینزاگی تصمیم 
کلیدی  مهره های  از  نفر  چند  به  که  بگیرد 
تیمش استراحت بدهد و با چند تغییر، در 
دیدار روز یکشنبه به مصاف مونزا برود. آنگونه 
شب  یکشنبه  نوشته،  گاتزتادلواسپورت  که 
اینتری که مقابل مونزا به میدان می رود، اینتر 
متفاوتی خواهد بود. پس از سفر به مونزا، 
اینتر چهارشنبه به منچستر پرواز خواهد کرد 
بازی کند و سپس دربی  تا در خانه سیتی 
دلامادونینا را در تاریخ 22 سپتامبر برگزار کند. 
اینزاگی در حال برنامه ریزی برای این سه بازی 
است و می تواند خوشحال باشد، چرا که آپیانو 

بازیکنان فراوانی را در اختیار او قرار داده است. 
اینزاگی در حال بررسی زوجی برای تورام در این 
دیدار است که طارمی و آرناتوویچ گزینه های 
اصلی هستند. ممکن است لائوتارو به منظور 
میلان  و  سیتی  بازی های  برای  آماده سازی 
استراحت کند و در این صورت شانس طارمی 
او در کنار هم تیمی  بیشتر است و احتمالاً 

فرانسوی اش، بازی را آغاز خواهد کرد.

اتحاد دوباره فرهاد و امیر 
پشت پرده ملاقات قلعه نویی و مجیدی در دبی
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فرافکنی را تمام کنید

شیطنت دوباره سعودی ها

باایرانیهادرزمینثالثبازیمیکنیم

شکایت استقلال از 
اورونوف کلید خورد

کریم و جواد دوباره 
به هم رسیدند

 خط و نشان آبی پوشان 
برای سازمان لیگ و پرسپولیس

 از اوساسونا 
تا استقلال
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دیدگاه

خبر

استراتژی قلعه نویی برای ترکیب تیم ملی

نتیجهفدایکیفیتنمیشود

مهرمـــاه  چهـــارم  و  بیســـت  و  نوزدهـــم   
ســـال جاری تیم ملی فوتبال ایران ســـومین 
و چهارمیـــن بـــازی خـــود در انتخابـــی جام 
جهانـــی فوتبـــال در قـــاره آســـیا را مقابـــل 
تیم هـــای ازبکســـتان و قطر انجـــام خواهد 
داد. احتمـــالاً ایـــن دو بـــازی چالش آفرین 
دیدار هـــای تیـــم ملی در مســـیر صعـــود به 
جام جهانی خواهد بود. ازبکســـتان تا قبل 
از تقابل با ایران به واســـطه تفاضل گل بهتر 
در جایگاه نخســـت گـــروه قـــرار دارد و قطر 
نیز بـــه واســـطه یک باخـــت و یک تســـاوی 
در جایـــگاه دوم اســـت که البتـــه قطر پیش 
از تقابل بـــا تیم ملی فوتبال ایـــران در خانه 
میزبان تیم ملی فوتبال قرقیزستان خواهد 
بـــود که اگر در ایـــن بازی به برتری برســـد با 
چهـــار امتیاز وارد دیدار چهـــارم خود مقابل 
ایران خواهد شـــد و در نتیجه شانس زیادی 
خواهد داشـــت با برتـــری احتمالـــی مقابل 
تیـــم ملی ایـــران امتیـــازات عقب افتـــاده را 
جبـــران کنـــد؛ بنابراین تیـــم ملـــی فوتبال 
ایران بایـــد دو بازی پیـــش رو را مهم بداند.
 اولیـــن تقابـــل بـــرای بازپس گیـــری صـــدر 
جـــدول مقابل ازبک ها اســـت و دومی برای 
خـــارج کـــردن قطر از کـــورس رقابـــت برای 
رســـیدن بـــه جـــام جهانـــی. اما ســـؤالی که 

ذهـــن علاقه منـــدان بـــه فوتبال ملـــی را در 
بر گرفته این اســـت کـــه آیا امیـــر قلعه نویی 
و شـــاگردانش قادر به کســـب امتیـــازات دو 
بـــازی پیـــش رو نیـــز خواهند بود یـــا خیر؟! 
بـــا نگاهـــی بـــه اســـتراتژی اتخـــاذ شـــده از 
ســـوی ســـرمربی تیـــم ملـــی و توانمنـــدی 
کامل ملی پوشـــان در اجـــرای تاکتیک های 
خواســـته شـــده به نظر می رســـد تیـــم ملی 
فوتبال ایـــران از توانایی کافی بـــرای عبور از 

دو رقیب آتـــی برخوردار باشـــد.
 ســـرمربی تیـــم ملـــی در دو دیـــدار قبـــل با 
اتخـــاذ روشـــی کامـــلاً اقتصـــادی بـــه دو برد 
مهـــم دســـت یافـــت و با شـــش امتیـــاز در 
جایـــگاه مطلوبـــی قـــرار گرفت. تیـــم ملی 
شـــاید در شـــکل بـــازی راضی کننـــده جلوه 
نکرده باشـــد و منتقدانی داشـــته باشد، اما 
در کســـب امتیاز کاملاً موفق عمـــل کرده و 
به یـــک ثبات مطلوب دســـت یافته اســـت. 
اســـتفاده از تک موقعیت هـــا در حالـــی کـــه 
تیم ملـــی می کوشـــد ســـازمان دفاعی خود 
را بهتـــر کند، نکات بســـیار مهـــم بازی های 
اخیـــر اســـت. در عین حـــال برخـــورداری از 
یـــک دروازه بان کامـــلاً آماده کـــه در بازی با 
قرقیزســـتان یکی از بهترین هـــای تیم ملی 
بـــود، کار را بـــرای امیرقلعه نویـــی در جهت 
رســـیدن به اهدافش ســـهل کـــرده و حتی 
در روزی کـــه خـــط دفاع عملکـــرد مطلوبی 
از خـــود بـــه جـــا نمی گـــذارد، با اتـــکا به هنر 
بیرانونـــد تیـــم ملـــی از مهلکه به ســـلامت 
عبور می کنـــد و با ثبت کلین شـــیت بازی را 

بـــه پایان می رســـاند.
 امیـــر قلعه نویـــی هـــم بـــه خوبـــی دریافته 

پشت پرده ملاقات قلعه نویی و مجیدی در دبی
اتحاد دوباره فرهاد و امیر 

همواره  مجیدی  فرهاد  و  قلعه نویی  امیر   
استقلال  موفقیت  در  زیادی  بسیار  نقش 
داشتند و آخرین قهرمانی های این تیم در 
و  برتر تحت همکاری فرهاد مجیدی  لیگ 
قلعه نویی در فصل 92-91 تحت هدایت امیر 
قلعه نویی و کاپیتانی فرهاد مجیدی حاصل 
شد. استقلال برای قهرمانی بعدی نزدیک 
به یک دهه انتظار کشید و این قهرمانی هم 
تحت هدایت فرهاد مجیدی برای استقلال 

حاصل شد.
همیشه  مجیدی  و  قلعه نویی  رابطه  البته   
آرام نبوده و حتی در آخرین فصول حضور 
مجیدی در ایران این دو مربی بگومگو هایی 
زیادی  فاصله  شده  باعث  که  داشتند  نیز 
میان امیر قلعه نویی و فرهاد مجیدی وجود 

داشته باشد.
 مجیدی، سرمربی سابق تیم استقلال که 
این روزها در امارات حضور دارد در حاشیه 
دیدار ایران و امارات، در شبکه دبی اسپورت 
میهمان غیرمنتظره این شبکه بود تا درباره 

تیم ملی به تحلیل بپردازد.
 مجیدی در این تحلیل که بخشی از آن به 

تیم ملی امارات اختصاص داشت، درباره تیم 
ملی ایران گفت: »ایران با بازیکنان محشرش 
توانست سه امتیاز این بازی را از امارات به 
امیر قلعه نویی هم  و استراتژی  ببرد  خانه 
این بود که سه امتیاز را بگیرد و از امارات 

خارج بشود.«
قطب  دو  و  موفق  مربی  دو  امیر  و  فرهاد   
مخالف در استقلال بودند که به هر حال 
به دلیل تفکر ات مختلف و رفتار متفاوت با 
یکدیگر همواره به نوعی با هم فاصله خود 
را حفظ کرده و رابطه شان آنچنان صمیمی 
نبوده است اما از حاشیه خلیج فارس خبر 
می رسد که فرهاد و امیر کدورت های گذشته 

را فراموش کردند و این بار با یکدگیر متحد 
شدند.

 قلعه نویی که پس از فشار ناشی از دو بازی 
جام  مقدماتی  مسابقات  در  ایران  سخت 
جهانی یکی دو روزی بیشتر در شهر دبی 
مانده بود، امروز در ملاقات با فرهاد مجیدی 
دقایقی طولانی با شاگرد سابق خودش درباره 
مسائل  مختلف صحبت کرد. قلعه نویی و 
مجیدی آخرین بار در هتل آزادی تهران با 
یکدیگر  با  مشترک  دوستان  برخی  حضور 
رودررو شده و همدیگر را در آغوش گرفته 
بودند و حالا این اتفاق در دبی دوباره تکرار 

شده است.

 محمـــد نصرتی بازیکن ســـابق تیم ملـــی که قبل 
از بـــازی تیـــم ملـــی کشـــورمان مقابل امـــارات در 
گفت و گو بـــا ایران ورزشـــی با صراحـــت گفته بود 
که ایـــران مقابل امـــارات برنده خواهد شـــد پس 
از پیـــروزی مقابل امارات به درســـتی حرف هایش 

اشـــاره می کند.
 

بازی تیم ملی مقابل امارات را چگونه 
ارزیابی کردید؟

 تیم ملی ایران مقابل امارات نتیجه گرا بازی کرد و 

به گونه ای ظاهر شد که سه امتیاز را گرفت البته 
امارات در بحث مالکیت و بازیسازی بهتر از ما بود 
اما بازیکن زهر داری نداشت در حالی که ما بازیکن 
زهردار داشتیم و روی خلاقیت بازیکنان خودمان 
نظیر قایدی به گل رسیدیم و سه امتیاز حساس 
بازی دوم را که در خارج از خانه بود کسب کردیم.

  در شرایطی پیروز شدیم که فاصله 
فنی چندانی با تیم درجه دوم امارات 

نداشتیم.
 بله فاصله ها خیلی نزدیک شده و در این بین فقط 
ژاپن است که فراتر از آسیا شده و به نوعی خودش 

را از آسیا جدا کرده است.
 در خصوص بازی مقابل قطر و بعد از 
آن مقابل تیم کره شمالی چه صحبتی 

دارید؟
 بازی ما با قطر در ورزشگاه خانگی خودمان برگزار 

می شود و با وجود دشواری هایی که برای برگزاری 
این دیدار در شهرقدس ممکن است پیش بیاید 
اما ما حتماً از این بازی دست پر بیرون خواهیم 
آمد چون قطر به لحاظ فنی حریف ما نخواهد شد 
و ما مشکلی برای پیروزی و مسائل فنی مقابل قطر 
نخواهیم داشت اما بازی با کره شمالی در لائوس 
بازی سختی خواهد بود. من بازی این تیم را در 
مقابل قطر دیدم که در آن دو تیم به نتیجه تساوی 
یافتند در حالی که کره شمالی  بر دو دست  دو 
ده نفره بود اما با وجود این به قطر نباخت. من 
خودم هم مقابل کره شمالی بازی کرده ام تیمی که 
فوتبالش سبک بازی خاصی دارد و به قول خودمان 
تیمی چغر و سخت بباز است از این رو بازی دشواری 
مقابل کره شمالی داریم اما با برنامه می توانیم از 

سد این تیم بگذریم.
 در خصوص اشتباهات تیم ملی 

مقابل امارات چه نقد فنی دارید؟
 ساختار فنی ما به گونه ای بود که در فاز دفاعی 
خوب و موفق عمل کردیم. از مهاجمان بگیرید 
تا جهانبخش و قایدی که همگی در کار دفاعی 
شرکت می کردند. چیزی که موجب شد موقعیت 
خاصی به حریف ندهیم که این حسن بزرگ تیم 

ملی مقابل امارات بود.
  قدوس و جهانبخش تیم باشگاهی 
ندارند اما در تیم ملی بازی می کنند، 

در این رابطه چه عقیده ای دارید؟
 جهانبخش مقابل امارات خوب بازی کرد و سامان 
قدوس هم معمولی بود. در خصوص بازی کردن 
بازیکنان ملی که باشگاه هم ندارند باید بگویم این 
رویه در تیم ملی ما وجود داشته و حتی در زمان 
کی روش هم این مربی از بازیکنانی استفاده کرد 

که در مقطعی باشگاه نداشتند.

نگاه فنی

 حمیدرضا عرب
خبرنگار

 سردار خطرناک در شباب الاهلی
بی خطر برای امارات

دیدار شـــاگردان امیر قعله نویی در خانـــه اماراتی ها، 
دیدار ســـخت و ســـنگینی بـــود که با همـــت بازیکنان 
بـــرای تیـــم ملی کشـــورمان ســـه امتیـــاز شـــیرین به 

همراه داشـــت.
مهـــدی قایدی در دقیقـــه 48 بازی بعـــد از اینکه چند 
موقعیـــت را از دســـت داده بـــود، توانســـت با پشـــت 
سرگذاشـــتن مدافع تیم امارات دروازه ایـــن تیم را به 
خوبـــی باز کند. نیمـــه دوم بازی هـــم نمایش ضعیف 
شـــاگردان امیـــر قلعه نویی ادامه داشـــت تـــا اینکه در 
دقیقـــه 57 بازی، زننـــده تنها گل بـــازی از زمین خارج 
شـــد و ســـردار آزمـــون بـــه درون زمین آمـــد. نمایش 
ســـردار آزمون در دیدار باشـــگاهی مقابل ســـپاهان و 
نمایش بســـیار خوب او برای تیم باشگاهی این انتظار 
را بـــه وجـــود آورده بود که بـــا آمدن آزمـــون، تیم ملی 
کشـــورمان جـــان دیگری بگیـــرد. اما دقیقـــاً برعکس 
اتفـــاق افتاد.  آزمـــون در رویارویی تیم باشـــگاهی اش 
مقابل سپاهان بســـیار خطرناک ظاهر شد و توانست 
عـــلاوه بـــر زدن یـــک گل، یک پـــاس گل هـــم بدهد و 

بســـیار خطرناک ظاهر شـــد. 
آزمـــون تنها یـــک دقیقه پـــس از آمـــدن بـــه زمین در 
دقیقـــه 60 بـــازی برتـــری ســـپاهان را گرفت و بـــازی را 
به تســـاوی کشـــاند و البته مقدمه شکســـت سنگین 
ســـپاهان را مقابـــل شـــباب الاهلـــی فراهم کـــرد. اما 
همانقـــدر که مقابل ســـپاهان خطرناک بـــود، مقابل 
امـــارات بی خطـــر ظاهـــر شـــد.  هـــر چنـــد نمایـــش 
ضعیـــف شـــاگردان امیـــر قلعه نویـــی فقـــط مختص 
آزمـــون نبـــود، اما ایـــن بازیکـــن موقعیت های بســـیار 
خوبـــی را از دســـت داد کـــه بســـیار تعجـــب آور بود و 
بارها موقعیت های ایجاد شـــده را به راحتی از دســـت 
داد. پیروزی شـــکننده تیم ملی کشـــورمان، با نمایش 
بســـیار ضعیف بازیکنانـــی مثل آزمـــون، نگرانی زیادی 
را برای هواداران فوتبال کشـــورمان ایجـــاد کرده بود و 
ایـــن در حالی بود که اماراتی ها سراســـر حمله شـــده 
بودنـــد، در حقیقـــت در صحنـــه ای که اعـــلام پنالتی 
بـــرای امارات شـــد، همـــه چیز از دســـت رفتـــه دیده 
می شـــد، تا اینکه داور مســـابقه و کمک داور ویدیویی 
به داد فوتبال کشـــورمان رســـید و داور بـــا جرأت بالا، 
صحنه بســـیار مشـــکوک را پنالتی اعلام نکرد تا نفس 
راحتی بکشـــیم. به نظر می رســـد امیر قلعه نویی برای 
بازی هـــای آینده تیم ملـــی باید برنامه بهتری داشـــته 
باشـــد تـــا هـــواداران اینقدر بـــرای گرفتن ســـه امتیاز، 

دچار اســـترس و نگرانی نشـــوند.

وضعیت دراماتیک چمن شهر قدس
 وقتی زمین استقلال سوژه طنز شد

 این روزها چمن ورزشـــگاه شـــهر قدس، سوژه کاربران 
عربســـتانی در فضای مجازی شـــده اســـت. با تصمیم 
 AFC مســـئولان فدراســـیون فوتبال و تأییـــد مقامات
میزبانی تقابل اســـتقلال و الغرافه قطـــر در هفته اول 
لیگ نخبگان آســـیا، به ورزشـــگاه شـــهر قدس سپرده 
شـــد؛ اســـتادیومی که هیـــچ چیـــزش بـــه میزبانی از 
رقابت هـــای آســـیایی نمی خـــورد و از ظرفیـــت داخل 
ورزشـــگاه و خیابان هـــای محـــدود اطـــراف آن کـــه 
بگذریـــم، وضعیت چمنش بیشـــتر از هـــر چیز دیگر 

تـــوی ذوق می زند.
در این میان چنـــد  روز قبل تصویـــری از ترمیم چمن 
ورزشـــگاه شـــهرقدس در برنامـــه فوتبـــال برتر پخش 
شـــد کـــه کارگـــران ایـــن مجموعه بـــا فرغـــون درحال 
تکه گذاری قســـمت های آســـیب دیده چمن ورزشگاه 
بودنـــد که حـــالا انتشـــار ایـــن تصاویـــر ســـوژه خنده 
کاربران عربســـتانی در فضـــای مجازی را جـــور کرده و 
موضوع حتـــی تا جایی دراماتیک اســـت کـــه کاربران 
اعـــلام کرده اند دســـت به دســـت هـــم داده تـــا برای 
حفـــظ آبروی خاورمیانه هم که شـــده اســـتادیومی در 
حد آســـیا برای ایران بســـازیم. حالا همین صحبت ها 
باعـــث شـــده تـــا مدیـــران فدراســـیون فوتبـــال کمی 
بـــه فکـــر افتـــاده و در طـــی تمـــاس تلفنی از شـــهردار 
 AFC شـــهر قدس بخواهند کـــه قبـــل از ورود ناظران
ایرادهای موجود در ورزشـــگاه شـــهر قـــدس را برطرف 
کنند تا مشکلی وجود نداشـــته باشد و با حفظ آبروی 
ملـــی، وضعیـــت میزبانی ایـــن ورزشـــگاه در بازی های 

بعـــدی هم در خطـــر نیفتد.
 

شیطنت دوباره سعودی ها
 با ایرانی ها در زمین ثالث بازی می کنیم

از   در حالـــی کـــه الاهلـــی همیـــن دوشـــنبه شـــب 
پرســـپولیس پذیرایـــی می کنـــد و جـــدال مذکـــور به 
معنای مســـابقه افتتاحیه برای هر دو تیم در نخستین 
دوره لیگ نخبگان محســـوب می شود و از طرف دیگر، 
النصر عربســـتان نیز باید همراه با کریســـتیانو رونالدو 
طی پاییز و زمســـتان امســـال برای تقابل با اســـتقلال 
و پرســـپولیس بـــه ایـــران ســـفر کنـــد اما ســـعودی ها 
بازهم قصد دارند با شـــیطنت جو را علیـــه نمایندگان 
ایران ملتهب کنند.  فدراســـیون عربســـتان نســـبت 
 AFC به وضعیـــت میزبانی ایـــران اعتراض کـــرده و از
خواســـته بازی هـــای نمایندگانـــش با تیم هـــای ایرانی 

در کشـــور ثالث برگزار شـــوند.
عربســـتان در اعتراض رســـمی به AFC مدعی شـــده 
چمن ورزشـــگاه های ایران کیفیت لازم بـــرای میزبانی 
را ندارد و به دلیل احتمـــال مصدومیت می تواند برای 

بازیکنان و ســـتاره های ما خطرناک باشـــد.
 این در حالیســـت که سال گذشـــته تیم فوتبال النصر 
در تاجیکســـتان روی چمن مصنوعی مقابل استقلال 
تاجیکســـتان قرار گرفت و به نظر می رســـد سعودی ها 
دوبـــاره بـــرای حاشیه ســـازی علیـــه نماینـــدگان ایران 

دســـت به کار شدند.
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مصاحبه

 ناصر قراگزلو 
خبرنگار

کـــه اگر تیمـــش در نبرد بـــا رقبای آســـیایی گل 
نخـــورد و مقاومـــت کافـــی در برابـــر حمـــلات را 
داشته باشد، به واســـطه برخورداری از بهترین 
مهاجمـــان حال حاضـــر فوتبال آســـیا می تواند 
به کســـب امتیـــاز امیـــدوار باشـــد. در دو بازی 
ابتدایی مقابل قرقیزســـتان و امارات این اتفاق 
رخ داد و تیـــم ملی فوتبـــال ایران بعـــد از عبور 
ســـلامت از زیر بـــار حملات حریـــف در نهایت 
زهـــر خود را ریخت و بـــا دو گل ۳ امتیازی موفق 

شـــد رقبا را کنـــار بزند.
 ایـــن سیاســـت تاکتیکـــی قطعـــاً در بازی هـــای 
آتی نیـــز دنبـــال خواهد شـــد، به خصـــوص در 
ازبکســـتان کـــه بـــه نظـــر می رســـد قلعه نویـــی 
از همیـــن حـــالا هدفـــی جز تکـــرار یـــک بازی 
اقتصـــادی هنرمندانه را نـــدارد و تلاش می کند 
بـــا رویکرد فدا کردن کیفیت و به دســـت آوردن 
نتیجـــه از دو بـــازی پیـــش رو نیز عبـــور کند. به 
واقـــع اگر تیـــم ملـــی در چهـــار بـــازی ابتدایی 

خود به حداکثر امتیازات دســـت یابد، می توان 
گفت کـــه صعـــودش به جـــام جهانـــی فوتبال 
محقق خواهد شـــد و حتـــی در بازی های پایانی 
می توانـــد از بازیکنـــان کم تجربه تر خـــود نیز در 
ترکیب اصلی تیـــم ملی بهره بگیـــرد تا در جام 
جهانـــی از وجود یـــک دایره بـــزرگ از بازیکنان 
پرتجربـــه اســـتفاده کند و چه بســـا آنجـــا نیز با 
همین روش بـــرد اقتصادی اهدافـــش را پیش 

. ببرد

سوژه روز

اکبر منتشلو
خبرنگار

نورشرق: برای حفظ سهمیه لیگ نخبگان سقف را افزایش دادیم

 باشگاه های حاضر در آسیا با آبرو و حیثیت ملی سر و کار دارند
پاسخ قنبرزاده به درویش و مظفری زاده:

قانون اجرا شد، هیچ امتیازی به باشگاه ها ندادیم

ضافه  ا مورد  ر  د ق  نورشر جمشید   
شدن پاداش آسیایی به سقف بودجه 
ایران در لیگ نخبگان و  نمایندگان 
لیگ قهرمانان آسیا، عنوان داشت: 
»بحث سقف بودجه جدید نیست و 
فصل قبل هم اجرا شد. این فصل هم 
با اصلاحاتی اجرا شد اما آنچه به صدر 
ابهامی  اخبار پیوست، تفسیر و رفع 
7 دستورالعمل  بود که در مورد بند 
از  انجام شد.  بر سقف بودجه  ناظر 
این جهت که ممکن است در مقرره 
تمام جزئیات گفته نشود. اینجا گفته 
در  که  درآمدهایی  صددرصد  شده 
بلیت  قا  ، می کنید کسب  بقات  مسا
اضافه شدن دارد. چهار باشگاه ما الان 
در فصل 25-2024 لیگ نخبگان و لیگ 
قهرمانان حضور دارند. این درآمد نیز 
بستگی به نتایج شان دارد. به همین 
دلیل ما براساس یک توقع متعارف 
از باشگاه های خودمان با یک رویکرد 
مثبت، پیش بینی کردیم آنها حداقل 

درآمد را خواهند داشت .«
 وی تصریح کرد: »ما باید به مسائلی 
توجه کنیم. می دانید که باشگاه های 
حاضر در آسیا با آبرو و حیثیت ملی 

سر و کار دارند و وظیفه داریم مسائل را 
از این بعد ببینیم. از منظر فدراسیون 
ن  و بد تصمیم  ییم  می گو ل  تبا فو
تصمیم  ین  ا یعنی   . گرفتیم تبعیض 
برای تمام تیم هایی است که در آسیا 
شرکت می کنند. نزدیک 75 درصد این 
آینده براساس  سهمیه در سال های 
نتایج باشگاه ها تعیین می شود و 25 
به  اگر  ملی .  نتایج  براساس  درصد 
این گیر بدهید که سهمیه فصل بعد 
این  حداقل  و  نکند  پیدا  کاهش  ما 
سهمیه را حفظ کنیم باید از چه راهی 
حفظ  با  فعلی  تیم های  تقویت  جز 
کلیات  کنیم.  اقدام  بودجه  سقف 
7 تغییر پیدا نکرده و فقط  مفاد بند 

سقف  شد.  ابهام  رفع  ترتیب  آن  به 
افزایش  فصل  هر  در  پلکانی  بودجه 
پیدا می کند اما این موضوع مستقیم 
دنبال  به  را  بازیکن  قیمت  افزایش 
یک  بازیکنان  قرارداد  قیمت  ندارد. 
موضوع مستقل است . ضمن احترام 
تاریخ  در  او  بگویم  باید  درویش  به 
2۳ مرداد به ما نامه نوشت و درمورد 
2 بازیکن خارجی این تیم که از طرف 
فدراسیون درمورد آنها مساعدت شد، 
مبحثی را مطرح کرد. در فراز آخر این 
نامه آمده تیم های ایرانی حاضر در آسیا 
آبروی کشور هستند و هرچه می توانید 
به ما کمک کنید. همه جا باید از یک 

زاویه به موضوع نگاه کنیم.

یکی از حواشی اخیر فوتبال ایران افزایش 
لحظه آخری سقف بودجه بود که با واکنش 
باشگاه ها همراه  از  و منفی برخی  مثبت 

شده. 
منصور قنبرزاده، نایب رئیس فدراسیون 
جه  د بو سقف  یش  فزا ا ره  با ر د ل  تبا فو
عدم  دلیل  »به  گفت:  آسیایی  تیم های 
اشراف به قانون، اعلام کردند که سقف 
بودجه تغییر می کند. در آیین نامه که مرور 
کنید، متوجه می شوید که سقف بودجه 
خودش  جای  سر  و  نکرده  تغییری  هیچ 
است. نکته ای که تغییر پیدا کرده بحث 
پاداش  است.  آسیایی  تیم های  پاداش 
 آسیایی ها به این شکل بود که نخبگان 800 
هزار دلار می گیرد و لیگ پایین تر )سطح 
را  این  و فدراسیون  ۳00 هزار دلار  دوم( 
در نظر گرفت. در دستور العمل این گونه 
به  پرداختی  خالص  میزان  به  که  آمده 
تیم های آسیایی به سقف بودجه  آن  تیم ها 
اضافه شود. با توجه به اینکه با صعود به 
مرحله های بالاتر پاداش ها اضافه خواهد 
شد ما یک علی الحسابی را برای اینها در 
نظر گرفتیم. چند جلسه داشتیم ولی هنوز 
به جمع بندی نرسیدیم. در یک هفته اخیر 
تیم های  عربی تغییر روش دادند و سهمیه 

و  افزایش دادند  را  بازیکن خارجی خود 
هم  آسیایی  مسابقات  برگزاری  در  حتی 
است.  کرده  پیدا  افزایش  سهمیه  این 
باشگاه های  به  مضاعفی  فشار  یک  این 
ایرانی وارد می کند که به نوعی تیم ملی ما 
هستند. 75 درصد سهمیه لیگ نخبگان 
مربوط به نتایج تیم ها در مسابقات است 
و به همین دلیل در سال آینده سهمیه ما 
زیرساخت  بخشی  شد.  کم  لیگ  این  در 
است و بخشی نتایج تیم ملی آن  کشور. 
تا زمانی که نتوانیم نتایج خوب بگیریم 
این سهمیه کمتر می شود. با این شرایطی 
که پیش آمده و خیلی از کارشناسان نیز به 
صورت مکتوب درخواست دادند، نهایتاً به 
این جمع بندی رسیدیم که سقف بودجه 

و  میلیون  یک  به  نخبگان  لیگ  تیم های 
سیصد هزار دلار افزایش یابد.«  قنبر زاده 
 ، ویش ر د تند  ت  ا ظهار ا به  کنش  ا و ر  د
چیز  »یک  گفت:  پرسپولیس  مدیرعامل 
را فراموش نکنید که بعضی دوستان عجله 
کردند، من این را می پذیرم که اگر زودتر 
اعلام می شد، قدرت تصمیم گیری تیم ها 
بهتر می شد. ما در یک هفته گذشته متوجه 
شدیم که امارات و عربستان سهمیه خود 
افزایش دادند و کنفدراسیون فوتبال  را 
آسیا نیز سهمیه خارجی ها را افزایش داده 
است. ما تا 10 آبان فرصت اضافه کردن سه 
بازیکن را به لیست آسیایی داریم. برخی 
باشگاه ها تقاضا کردند که سهمیه بازیکن 

خارجی اضافه شود.«

نقل قولمصاحبه

روی خلاقیت فردی به پیروزی رسیدیم
نصرتی: فقط ژاپن از تیم های 

آسیایی فاصله گرفته است
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 قهرمانان پاریس 
به دیدار رهبر انقلاب می روند

قهرمانـــان پارالمپیـــک و المپیک  به دیـــدار رهبر انقلاب 
خواهند رفت. ســـید محمد شروین اســـبقیان، معاونت 
قهرمانی وزارت ورزش درباره تجلیـــل از قهرمانان گفت: 
»قهرمانـــان پارالمپیک و المپیک  به دیـــدار رهبر انقلاب 
خواهنـــد رفت و بـــه زودی از آنها به صـــورت ویژه تجلیل 

می شود.«

 قهرمانی روئینگ چهارنفره 
در مسابقات زیر ۲۳ سال آسیا

اولین مدال ایران در مســـابقات روئینگ قهرمانی زیر ۲۳ 
ســـال و جوانان آســـیای چین طلا شـــد. قایق چهارنفره 
زیـــر ٢٣ ســـال بانـــوان در فینال قهرمانی آســـیا در شـــهر 
شـــنیانگ بـــه آب زد. تیم ایران با ترکیـــب فاطمه مجلل، 
کیمیـــا زارعی، مهنـــا حاجی حســـینی و ســـاقی ملکی در 
رقابـــت بـــا قایقرانان قزاقســـتان، چیـــن، ویتنـــام و کره 
شـــمالی با زمـــان ۶:۴٢.٩٣ دقیقـــه اول و صاحب مدال 
طلا شـــد. در ایـــن رقابت نمایندگان ویتنـــام و چین دوم 

و ســـوم شدند.

 برد تیم های ملی شطرنج 
در المپیاد جهانی

تیم ملی شـــطرنج مـــردان بدون حضور مرد شـــماره یک 
ایـــران برابر پرتغـــال و تیم ملی زنـــان مقابل الســـالوادور 
بـــه دومین برتـــری در المپیاد جهانی رســـیدند. دور دوم 
چهل وپنجمیـــن المپیـــاد جهانی شـــطرنج بـــه میزبانی 
مجارســـتان بـــا حضـــور حـــدود ۲۰۰ کشـــور برگزار شـــد. 
محمدامین طباطبایی، بردیا دانشـــور، پویا ایدنی و سینا 
موحد با ســـرمربیگری الکســـاندر گریشـــوک در دور دوم 
تیم مردان مقابل حریف پرتغالی دســـت  به مهره شدند. 
ســـینا موحد و بردیا دانشـــور با شکســـت رقبای خود هر 
کدام یک امتیـــاز و پویا ایدنی و محمـــد امین طباطبایی 
با تســـاوی مقابل حریف پرتغالی خود به تساوی رسیدند 
و هـــر کـــدام 0/5 امتیاز بـــرای تیم ملی به دســـت آوردند. 
در نهایـــت ایـــران بـــا نتیجه ۳ بر یـــک حریـــف پرتغالی را 
شکســـت داد. همچنین تیـــم ملی زنان بـــا ترکیب مبینا 
علی نســـب، طناز ازلی، ستایش کریمی، پروا بهزادنظیف 
به ســـرمربیگری همایون توفیقی توانســـت با نتیجه ۴ بر 
صفر الســـالوادور را شکســـت دهد و دومین پیروزی را به 

دســـت آورد. این مســـابقات در ۱۱ دور برگزار می شود.

تقدیر ویژه از دختر موتورسوار ایران
رئیس کنفدراســـیون موتورسواری آســـیا از وزیر ورزش و 
جوانان ایران بـــه خاطر اعزام دختر ایرانی به مســـابقات 
کاپ آســـیا قدردانی کـــرد. پـــس از حضـــور آرزو عابدینی 
اولیـــن دختر ایرانی در مســـابقات کاپ آســـیا، اســـتفان 
مکی کاراپیت رئیس کنفدراســـیون موتورســـواری آســـیا 
در نامـــه ای بـــه دنیامالی وزیـــر ورزش و جوانـــان ایران از 
حمایت هـــای وی تقدیر کـــرد: »حضور یک بانـــوی ایرانی 
در مســـابقات آســـیایی یک لحظه تاریخی و نقطه عطفی 
بـــود که بـــا حمایت شـــما از فدراســـیون موتورســـواری و 
 FIM اتومبیلرانی ایران به دســـت آمد. به عنـــوان رئیس
آســـیا معتقدم فدراسیون موتورســـواری ایران با مدیریت 
فعلی خود در مســـیر درســـتی حرکت می کند و گام های 
قابل توجهی در توســـعه موتوراســـپورت برداشـــته شده 
است. رهبری آینده نگر و برنامه محور رئیس فدراسیون، 
آقـــای ناظمی به ما اطمینان می دهد که آینده ای روشـــن 

برای موتورســـواری در ایران خواهیم داشـــت.«
 

بازگشت آورتا و فولاد به بسکتبال 
تیم هـــای آورتـــا ســـاری و فـــولاد هرمـــزگان به لیـــگ برتر 
بسکتبال بازگشـــتند. در حالی که این دو تیم قبلاً اعلام 
کـــرده بودنـــد به دلیل مشـــکلات مالـــی قادر بـــه حضور 
در فصل جدید مســـابقات لیگ بســـکتبال نیســـتند اما 
خبـــر می رســـد کـــه مســـئولین هیأت هـــای اســـتانی بـــا 
همـــکاری اداره ورزش اســـتان های هرمـــزگان و مازندران 
به حمایت از ایـــن دو تیم پرداخته اند و فـــردا نمایندگان 
خود را به نشســـت ســـازمان لیگ برای بررســـی مســـائل 
و هماهنگی هـــای مرتبـــط بـــا فصـــل جدید لیـــگ اعزام 
می کنند. تاکنون حضور تیم هـــای طبیعت، مهگل، رعد 
پدافند، شـــهرداری گرگان، ذوب آهن، مس کرمان، گلنور 

و پتروشـــیمی قطعی شـــده است.

پایان اردوی تیم ملی کشتی فرنگی
شروع آزادکاران از امروز

در حالـــی کـــه اردوی اول تیـــم ملی کشـــتی فرنگی صبح 
روز جمعـــه تمام شـــد، دومیـــن مرحلـــه اردوی تیم ملی 
آزاد بزرگســـالان در کمـــپ تیم هـــای ملی از صبـــح امروز 
شروع می شـــود. مســـابقات جهانی اوزان غیرالمپیکی، 
7 تا 10 آبـــان ماه در تیرانـــای آلبانی برگزار می شـــود و اگر 
برخلاف ســـال گذشـــته، ایـــن بار ویـــزای تیم هـــای ملی 
ایران از ســـوی میزبان صادر شود، شاگردان حسن رنگرز 
و پژمان درســـتکار در این رقابت ها شـــرکت می کنند. هر 
دو تیم بعد از پایان المپیـــک، چهار مرحله اردو برای این 
رقابت هـــا دارند کـــه دیروز جمعـــه )23 شـــهریور( اولین 
مرحلـــه از اردوی آماده ســـازی تیـــم ملـــی فرنگـــی بـــرای 
شـــرکت در جهانی آلبانـــی به اتمام رســـید، این در حالی 
اســـت که دومیـــن مرحلـــه از اردوی آزاد نیـــز از امروز در 

کمـــپ تیم های ملی شـــروع می شـــود.
تیم ملی کشـــتی فرنگی که المپیک را با کســـب دو نشان 
طـــلا، یک نقـــره و یـــک برنـــز در 6 وزن به پایان رســـاند، 
اردویـــش را از 15 شـــهریور مـــاه آغاز کـــرد و با اتمـــام اردو 
و چنـــد روز اســـتراحت، دور جدید تمرینات ایـــن تیم از 
27 شـــهریور ماه اســـتارت خواهـــد خورد و تـــا پنجم مهر 

مـــاه ادامه دارد.
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دختران ایرانی دوباره شگفتی ساز شدند    
نخستین طلای تاریخ تالو با درخشش کیانی 

مدال آسیایی ما را قلقلک نمی دهد
حدادی: بچه های دوومیدانی دیده نشده اند

زهـــرا کیانـــی بـــا درخشـــش در ماکائو 
اولیـــن طـــلای تاریـــخ تالوی ایـــران در 
آســـیا را به نام خود ضرب کرد. درحالی 
که با شـــیوع کرونا مســـابقات قهرمانی 
آســـیای ووشـــو بـــه جـــای 4 ســـال، 7 
ســـال برگزار نشـــد، زهرا کیانی که قبلاً 
بـــا نقـــره بازی هـــای آســـیایی هانگـــژو 
خـــوش درخشـــیده بـــود، در دومیـــن 
روز مســـابقات بـــه میزبانـــی ماکائو، در 
فـــرم جیـــن شـــو بـــه مصـــاف حریفان 

آســـیایی اش رفـــت و بـــا نمـــره 9/686 
دوبـــاره جور تالـــوی ایران را کشـــید و با 
تاریخ ســـازی اولیـــن مدال طـــلای این 
رشـــته را از چنـــگ غول های آســـیایی 
درآورد. در ایـــن فـــرم بعـــد از کیانـــی، 
تالـــوکاران هنگ کنـــگ و ویتنـــام بـــه 
ترتیب دوم و ســـوم شـــدند تا ایستادن 
بر بام آســـیا ســـهم دختر ایران شـــود. 
با این مـــدال حـــالا می توان بیشـــتر از 
قبـــل به آینـــده تالوی ایران خوشـــبین 
بـــود و احتمـــالاً باید منتظر تکـــرار این 
مـــدال خوشـــرنگ در قهرمانی آســـیا و 
جهانـــی آینده بود. هلیا اســـدیان دیگر 
ملی پـــوش تالو در فرم نـــن دائو با نمره 
9/676 روی ســـکوی سوم آسیا ایستاد. 
در این فرم هـــم تالوکارانـــی از مالزی و 
ازبکســـتان به ترتیب اول و دوم شدند.
در ســـاندا هم محمد نصیـــری نماینده 
وزن ۹۰+ کیلوگـــرم مـــردان بعـــد از برد 
مقابـــل »ثـــای جیاهـــوا« از هنگ کنگ 
و  ترکمنســـتان  مســـابقه  برنـــده  بـــا 

قرقیزســـتان مبـــارزه می کنـــد.
محمدرضـــا ریگـــی نماینـــده وزن ۸۵- 
بـــرد مقابـــل  از  بعـــد  کیلوگـــرم هـــم 
الفـــروق«، »دوران عطایـــف«  »عمـــر 

دارد. رو  پیـــش  را  ترکمنســـتانی 
 -۷۰ محمـــد فرهـــادی نماینـــده وزن 
کیلوگرم ســـاندای مردان هم دور اول را 
با پیروزی پشت ســـر گذاشت و حالا در 
دور دوم باید مقابـــل »علیار کامردینو« 

از قزاقســـتان قرار بگیرد.
 -65 رضـــا عبداللهـــی نماینـــده وزن 
کیلوگـــرم ســـاندای مـــردان ایـــران هم 
کـــه »چنگ یـــی ژیانـــگ« از چین تایپه 
مرحلـــه  در  بـــود،  داده  شکســـت  را 
دوم بـــه مصاف »راشـــد الرشـــیدی« از 
عربســـتان ســـعودی رفت. امیرحسین 
همتـــی نماینـــده وزن ۶۰- کیلوگرم بعد 
از اســـتراحت در دور اول، »کیـــم جین 
یـــه ئونـــگ« از کره جنوبی را بـــرد و باید 
با برنـــده دیدار ماکائـــو و فیلیپین پیکار 

. کند

احســـان حدادی رئیس فدراســـیون 
دوومیدانـــی، بعـــد از پایـــان مرحله 
نهایـــی لیـــگ مـــردان معتقد اســـت 
هنوز خیلی کار دارد. او می گوید: »ما 
فعـــلاً 10 درصـــد خواســـته های مان را 
هم اجرا نکرده ایـــم. خیلی کار داریم 
تـــا زیبایـــی دوومیدانـــی را بـــه مردم 
نشـــان دهیـــم. 100 هزار نفـــری که در 
المپیـــک برای تماشـــای مســـابقات 
دوومیدانی بـــه اســـتادیوم می آیند، 
اول بـــرای زیبایی رقابت هـــا می آیند 
و بعـــد بـــرای تماشـــای رکوردهـــا. ما 
حتـــی بـــا برگـــزاری لیگ نرمـــال هم 
خیلـــی فاصلـــه داریم. شـــک نکنید 
تیم های باشـــگاهی خیلی می توانند 
بـــه فدراســـیون کمک کننـــد. به هر 
حـــال آنهـــا از بیت المـــال در ورزش 
هزینـــه می کنند. باشـــگاه های بزرگ 
اگر کنـــار دوومیدانی باشـــند، ورزش 
ایران تـــکان می خورد اما متأســـفانه 
ر  د ی  ســـلیقه ا ی  تصمیم هـــا بـــا 

المپیـــک ما دنبال مـــدال می گردیم. 
در حالـــی کـــه دوومیدانـــی بـــا 144 
مـــدال بـــه حال خـــودش رها شـــده 
و بایـــد تذکـــر داده شـــود.« رئیـــس 
فدراســـیون دوومیدانی رکوردشکنی 
در مرحلـــه آخـــر لیگ را به مســـابقه 
باکیفیـــت و منظـــم ربـــط می دهـــد: 
»وقتـــی مســـابقه باکیفیـــت باشـــد، 
رکوردشـــکنی هـــم دارد. تـــا بـــه حال 
در هیچ کـــدام از مســـابقات مرحله 
آخـــر لیـــگ رکورد ملـــی و باشـــگاهی 
شکسته نشده؛ دوشـــنبه در مسابقه 
آخر فصل وقتی مهدی پیرجهان 400 
متـــر بامانع را با رکـــورد 49 ثانیه و 36 
صـــدم ثانیـــه دوید و 3صـــدم ثانیه با 
رکورد ایـــران فاصله داشـــت، صادق 
خادمـــی رکـــورد ملـــی پرتاب نیـــزه را 
می زند و حســـن تفتیـــان 100 متر را 10 
ثانیه و 16 صدم ثانیه می دود، نشـــان 
می دهد کـــه آنهـــا دیده نشـــده اند و 
بایـــد بـــه دوومیدانـــی کاران اهمیت 

داده شـــود. دوومیدانـــی 30 درصـــد 
فنی و70 درصد دیســـیپلین اســـت و 
نظـــم مســـابقه. قطعاً نتایـــج خوبی 
داریـــم و البتـــه مـــا و ورزشـــکاران کار 
زیـــادی داریم تا بـــه جایـــگاه مدنظر 
برســـیم. مدال آســـیایی دیگـــر ما را 

نمی دهد.« قلقلـــک 
او معتقـــد اســـت هـــدف دوومیدانی 
نبایـــد ســـهمیه باشـــد: »ما ســـهمیه 
مـــدال  و  نمی خواهیـــم  المپیـــک 
می خواهیـــم. رشـــته ای که ســـهمیه 
دارد، نباید از آن خوشـــحال باشـــد. 
ورزشـــکاری که دنبال ســـهمیه است 
نبایـــد تمرین کنـــد و بایـــد هدفش 
بـــزرگ باشـــد و حتـــی خـــواب مدال 
از  چنـــد  هـــر  ببینـــد.  را  المپیـــک 
بیـــن 9 هـــزار المپیکـــی همـــه مدال 
نمی گیرنـــد امـــا دوومیدانـــی باید به 
ایـــن خودبـــاوری برســـد کـــه مـــدال 
المپیک از خودگذشتگی می خواهد 

و زندگی ســـالم ورزشـــی.«

از قبـــل روی ورزش قهرمانـــی تمرکز 
کـــرده و مســـیرم را حرفه ای تر از قبل 
ادامـــه دهم. طبیعی اســـت کـــه اگر 
ظرفیت ایـــن اتفاق بـــزرگ در چنین 
ســـنی را نداشته باشـــی، همین طلا 
می توانـــد کارت را تمـــام کنـــد. حالا 
فقط مشـــغول تفریح، اســـتراحت و 
درمـــان آســـیب هایم هســـتم. فعلاً 
ســـعی می کنـــم خیلـــی بـــه تکواندو 
نزدیـــک نشـــوم و زمانـــی کـــه دوباره 
تشـــنه تکوانـــدو باشـــم، تمریناتم را 
شـــروع خواهم کرد. مـــن قبل از این 
هـــم طلای آســـیا، گرنداســـلم و نقره 
بازی هـــای آســـیایی و دانشـــجویان 

جهـــان را داشـــتم، طـــلای المپیک 
فقـــط تکمیل کننـــده موفقیت هایم 
بـــود و خیلـــی هـــم دور از دســـترس 
نبود. حـــالا خیالم راحت اســـت که 
کلکسیون مدال هایم کامل است اما 
طلای دانشـــجویان جهان، بازی های 
آســـیایی و جهان را نـــدارم و قطعاً در 
آینـــده به دنبال کســـب آنهـــا خواهم 
بود. عـــلاه بـــر ورزش جوانـــب دیگر 
زندگـــی هـــم برایـــم مهـــم اســـت اما 
حـــالا می خواهـــم بـــا تمرکز بیشـــتر 
روی ورزش قهرمانی ام، در این مسیر 
حرفه ای تـــر باشـــم، در کل دوســـت 
دارم زندگی ســـالمی داشـــته باشم تا 

در همـــه ابعـــاد زندگی موفق باشـــم.
از مصدومیت انگشتت چه 

خبر؛ جای نگرانی که نیست؟
قـــرار بود دســـتم را عمـــل کنم چون 
انگشـــتم جابه جا شـــده و از مفصل 
شکســـته بود اما پزشـــکان معتقدند 
که بـــا جراحی فقـــط 10 درصد امکان 
بهبـــودی وجـــود دارد و بـــه همیـــن 
خاطر هـــم منصرف شـــدم. احتمالاً 
با گذشـــت زمان شـــرایط فرق کرده 
و 80 درصـــد بهبـــودی حاصل خواهد 
شد اما متأسفانه شکستگی مفصل، 
مصدومیت بدی اســـت و احتمالاً تا 
آخر عمـــرم باید با آن دســـت و پنجه 

نـــرم کرده و کنـــار بیایم.
از اینجا به بعد زندگی ات را 

چگونه ترسیم می کنی؛ هدف 
بعدی ات چه خواهد بود؟

همیشه ســـعی می کنم قدم به قدم 
جلـــو بـــروم. فعلاً بـــه تکوانـــدو فکر 
نمی کنم و فقط در حال اســـتراحت 
هســـتم امـــا بـــه خوبـــی می دانم که 
قدم بعدی چیســـت و هـــر زمان که 
تمریناتـــم را شـــروع کنـــم، احتمالاً 
نیم نگاهـــی هم بـــه المپیـــک بعدی 
خواهم داشت. قطعاً المپیک 2024 
بـــرای من تمام شـــده اســـت و حالا 
مسیرهای جدیدی را در پیش دارم.

از  ماهـــی  یـــک  حـــدود  اینکـــه  بـــا 
المپیک ۲0۲4 گذشته، اما خبری از 
پاداش وزارت ورزش به مدال آوران 
پاریـــس نیســـت. آریـــن ســـلیمی، 
نابودگر تکواندو یکی از ســـتاره های 
کاروان ایران در آســـمان پاریس بود 
که با بیرون کشـــیدن طـــلا از دهان 
حریفانش، همـــه را ســـورپرایز کرد. 
او که بـــه گفته خودش، ایـــن روزها 
روی ابرهـــا ســـیر می کنـــد، معتقـــد 
اســـت طلای المپیک در ۲0 سالگی 
به همان اندازه که شـــیرین اســـت، 
می توانـــد کارش را تمـــام کند و حالا 
باید حرفه ای تـــر از قبل قدم بردارد.

از حال و هوای این روزهایت 
بگو. تصور چنین اتفاقاتی را 

داشتی؟
ایـــن روزهـــا خیلی دوست داشـــتنی 
اســـت، حس و حـــال خاصـــی دارد. 
بعد از مدت ها کنار خانواده هســـتم 
کـــه از این بابـــت خوشـــحالم. خدا 
را بابـــت ایـــن روزها شـــاکر هســـتم 
و از مـــردم نازنیـــن تشـــکر می کنـــم 
کـــه  هـــم  خیابـــان  در  حتـــی  کـــه 
مـــرا می بیننـــد، مـــورد لطـــف قـــرار 

می دهنـــد.
طبق جدیدترین رنکینگ 

فدراسیون جهانی، نفر اول 
وزن 80+ کیلوگرم شدی. 
فکرش را می کردی در ۲0 

سالگی به این موفقیت برسی؟
را شـــروع  از وقتـــی کـــه تکوانـــدو 

کـــردم، یکـــی از اهدافم رســـیدن به 
رنکینگ یک دنیا بـــود. تا قبل از این 
توانســـته بودم خودم را تا رنک 16-17 
المپیک برســـانم اما با عملکردی که 
در پاریـــس داشـــتم، حالا عـــلاوه بر 
طـــلای المپیک، نفر اول وزنم در دنیا 
شـــده ام که بابت تحقـــق این هدفم 
خوشحال هســـتم. امیدوارم امسال 
جزو گزینه های بهتریـــن تکواندوکار 
مرد دنیا باشـــم و به ایـــن عنوان هم 
برسم. از اوایل ســـال 2024 تا الان در 
هر تورنمنتی که شـــرکت کردم، طلا 
گرفتم و حس می کنم شایســـته این 
جایزه هم هســـتم. ایـــن موفقیت ها 
فقط و فقط بـــه لطف خدا و حمایت 
یکســـری عزیزان مخصوصاً مجموعه 
فدراسیون تکواندو و خانواده عزیزم 
رقـــم خورده اســـت که از آنها تشـــکر 

. می کنم
چه خبر از پاداش وزارت 

ورزش؛ بالاخره پرداخت شد؟
 پـــاداش پـــای ســـکوی کمیتـــه ملی 
المپیـــک و فدراســـیون تکوانـــدو و 
حقوق های عقـــب افتـــاده پرداخت 
شـــده اســـت. خیلی از دوستان فکر 
می کردند کـــه هر کـــدام از نهادهای 
 700 بنـــده  بـــه  اســـتان کرمانشـــاه 
میلیـــون داده انـــد، در صورتـــی کـــه 
مجموع پـــاداش اســـتانداری، مدیر 
کل ورزش و جوانان و هیأت تکواندو 
700 میلیـــون شـــده اســـت امـــا هنوز 
خبری از پاداش وزارت ورزش نیست 
و متأســـفانه پرداخت نشـــده است.

طلای المپیک در ۲0 سالگی 
ممکن است تو را اقناع کند یا 
آرین سلیمی همچنان تشنه 

فتح قله های بعدی خواهد 
بود؟

مـــن بـــه طـــلای المپیـــک در ایـــن 
ســـن خیلـــی نیاز داشـــتم تا بیشـــتر 

 به طلای 
المپیک در 

این سن 
خیلی نیاز 

داشتم. 
طبیعی 

است که 
اگر ظرفیت 

این اتفاق 
بزرگ در 

چنین سنی 
را نداشته 

باشی، همین 
طلا می تواند 
کارت را تمام 

کند

فائزه زمانی
خبر نگار

سؤال و جواب

خبری از پاداش وزارت ورزش نیست

 سلیمی:می توانم بهترین مرد تکواندوی دنیا باشم

تصمیم ملی پوشـــان والیبال نشسته 
قهرمانـــی  پـــاداش  تقســـیم  بـــرای 
پارالمپیـــک بـــا بقیـــه اردونشـــینان، 
یـــادآور مـــرام پهلوانان بزرگ کشـــتی 
ایـــران در دهه پنجاه میلادی اســـت. 
تصمیمـــی کـــه همـــه را بـــه دورانـــی 
می بـــرد کـــه هنـــوز مـــرام دوســـتی و 
رفاقت جای خـــودش را به پول نداده 
بـــود. در حالـــی که تیم ملـــی والیبال 
نشســـته ایـــران بـــرای هشـــتمین بار 
قهرمانی پارالمپیک را در پاریس 2024 
جشـــن گرفت، صادق بیگدلی یکی از 
بازیکنـــان تأثیر گـــذار این تیـــم خبر از 
تصمیم بزرگ بازیکنـــان این تیم قبل 
از اعزام به ایـــن بازی ها داد؛ تصمیمی 
کـــه غلامرضا تختی بـــرای تیم اعزامی 

به جهانـــی 1954 توکیـــو گرفت.
 صـــادق بیگدلـــی کاپیتـــان تیـــم ملی 
والیبـــال نشســـته ایـــران در این  بـــاره 
گفـــت: »16 بازیکـــن در اردو بودنـــد و 
قبـــل از اینکه نفرات نهایـــی انتخاب 
شـــوند، همه تصمیم گرفتیـــم تیم در 
پاریـــس هـــر مدالی گرفـــت، درصدی 
از پـــاداش و جوایزی کـــه می دهند را 
بیـــن بازیکنانی که با مـــا نیامدند و در 
تهـــران ماندند، تقســـیم کنیـــم. این 
یـــک تصمیم جمعـــی بـــود و همدلی 
بیـــن اعضـــای تیم را نشـــان مـــی داد. 
قطعـــاً آن 4 بازیکنی که بـــا ما نیامدند 
هم تا روز آخر زحمتشـــان را کشیدند 
و در پارالمپیـــک هـــم با دعاهایشـــان 
برای مـــا انـــرژی مثبت فرســـتادند.« 

ایـــن اتفـــاق در حالی رقم خـــورده که 
اعضـــای تیـــم ملـــی والیبال نشســـته 
نوشـــته  پیـــش  از  قانـــون  به خاطـــر 
شـــده بـــرای تخصیـــص جوایـــز تیمی 
نصـــف جوایـــز رشـــته های انفـــرادی، 
سال هاســـت گلایه مند هستند. البته 
در ایـــن دوره کمیته ملـــی پارالمپیک 
جوایز پـــای ســـکو را برای رشـــته های 
تیمی بـــه 75 درصـــد جوایـــز انفرادی 
رســـاند، اما جوایزی کـــه وزارت ورزش 
اهـــدا می کند، همـــان قانـــون نصف 

. ست ا
ایـــن تصمیـــم بازیکنـــان تیـــم ملـــی 
والیبال نشســـته پیشـــینه تاریخی هم 
دارد؛ تصمیمـــی که اعضـــای تیم ملی 
کشـــتی آزاد برای مســـابقات قهرمانی 

جهـــان ســـال 1954 گرفتند.
بـــه   در آن ســـال غلامرضـــا تختـــی 
مرحـــوم کیومـــرث ابوالملوکی مربی 
تیم و نفراتـــی که بـــرای جهانی 1954 
بودنـــد  شـــده  انتخـــاب  توکیـــو  در 
ازجملـــه مرحوم توفیـــق جهانبخت و 
عبـــاس زنـــدی پیشـــنهاد می دهد که 
مرامنامـــه ای امضا شـــود تا هر کســـی 
مدال گرفت، جایـــزه اش را بین تمام 
نفرات ازجمله کســـانی که بـــه عنوان 
حریف تمرینی در اردو بودند، تقسیم 

 . کنند
حـــالا قهرمانـــان تیـــم ملـــی والیبال 
نشســـته بعد از گذشـــت نیم قرن باز 
هـــم یـــاد و خاطـــره پهلوانان کشـــتی 

ایـــران را زنـــده کردند.

قهرمانان والیبال نشسته پاداش خود را تقسیم می کنند

مـــــــرام تختـــــی 

کادرفنی، محمدرضا  گرایی را برای جهانی می خواهد

مرد یخی مسافر آلبانی می شود
محســـن وظیفـــه/ انتخابی تیـــم ملی کشـــتی فرنگی 
بـــرای وزن 72 کیلوگـــرم بـــا اتفاقـــات عجیبـــی روبه رو 
شـــد و به همیـــن دلیـــل کســـی نمی داند چـــه اتفاقی 
در ایـــن وزن رخ می دهد. کادرفنی بـــرای این وزن روی 
سه کشـــتی گیر؛ دانیال ســـهرابی، محمدرضا رستمی و 
محمدرضا  گرایی نظر داشـــت تـــا در انتخابی این وزن 
روی تشـــک برونـــد، امـــا بعـــد از نتایج به دســـت آمده 
و کشـــتی که انجام شـــد، ظاهـــراً کادرفنـــی می خواهد 
دســـت روی محمدرضا  گرایی بگذارد. در کشـــتی اول 
دانیال ســـهرابی، رســـتمی را شکســـت داد. در کشتی 
دوم هـــم مقابل  گرایـــی قـــرار گرفت که این مســـابقه 

تـــا ثانیه های پایانـــی 3-7 به ســـود  گرایی بـــود تا اینکه 
ســـهرابی با یک فن ســـنجاب پرنده چهار امتیاز گرفت 

و برنده شـــد.
 در حالی که  گرایی بعد از پایان مســـابقه مصاحبه کرد 
و مدعی شـــد نمی دانســـت کشتی 3-7 شـــده و اعتقاد 
داشـــت داوران یـــک امتیـــاز آخـــر را نباید به ســـهرابی 
می دادند و همچنین به طور رســـمی هم به فدراسیون 
اعتراض کرد تا این موضوع در کمیســـیون داوران مورد 
بررســـی قرار بگیرد. به همین دلیل هم در کشتی دوم 
خود مقابل محمدرضا رســـتمی روی تشـــک نرفت تا با 
همان یک شکســـت بـــه کارش در انتخابی پایان دهد.

کمیســـیون داوران هـــم بعـــد از بازبینی فیلـــم رأی به 
نفـــع  گرایی دادنـــد و اعتقاد داشـــتند، امتیاز ســـوم به 
ســـهرابی اشـــتباه داده شـــده بـــود و داوران نباید این 
امتیـــاز را می دادنـــد و در ایـــن صـــورت حتی بـــا اجرای 
فن ســـنجاب پرنده و چهار امتیاز باز هـــم  گرایی برنده 
بود. این اظهار نظر کمیســـیون داوران حالا شـــرایط را 
پیچیـــده کرده به خصوص اینکه  گرایی در کشـــتی دوم 
هم حاضر نشـــد اما ظاهراً کادرفنی از کشـــتی سهرابی 
راضی نبوده و اعتقاد داشـــته سهرابی در سرپا خوب کار 
نکرده و در خـــاک هم خیلی مطمئن نبـــوده. بردی که 
به دســـت آورده هم بر اثر اشـــتباه تأثیرگذار داوران و در 

واقـــع اجرای یک فن ریســـکی بـــوده که بعید 
است همیشه در کشـــتی جواب بدهد. به 

همین دلیل کادرفنی تیم ملی تصمیم 
دارد روی نظر کمیسیون داوری کار کند 
و شـــانس حضور در جهانی را به  گرایی 

بدهـــد. البته هنوز مشـــخص نیســـت 
کادرفنـــی چـــه کاری می خواهـــد، انجـــام 

بدهد. شـــاید یـــک انتخابـــی درون اردویی و 
شـــاید بـــدون انتخابی  گرایی وارد لیســـت شـــود. 

چیزی که مشـــخص اســـت، اینکه کادرفنی از کشتی 
ســـهرابی راضی نیست.
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برنامه بازی

گزارش یک

سیدعلی بلندنظر
خبرنگار

 یک دور دیگـــر از بازی های مقدماتی 
جام جهانـــی در امریـــکای جنوبی به 
پایان رســـید. تیـــم دوریـــوال جونیور 
که بـــا اطمینـــان گفته بـــود برزیل به 
فینـــال جـــام جهانی می رســـد، با یک 
گل بـــه پاراگوئـــه باخـــت و آرژانتیـــن 
هـــم کـــه دوران بـــدون لیونل مســـی 
را تجربـــه می کنـــد، 2 بـــر یـــک مقابل 
کلمبیـــا شکســـت خـــورد تـــا جـــدول 
نزدیـــک و حســـاس شـــود، آرژانتیـــن 
بـــا 18 امتیـــاز از 8 بـــازی صدرنشـــین 
اســـت و پشت ســـرش کلمبیـــا)16(، 
اروگوئه)15(، اکـــوادور)11(، برزیل)10( 
و ونزوئلا)10( در رده های دوم تا ششم 
قرار دارند که ســـهمیه مســـتقیم جام 

جهانـــی را می گیرند.
  

یک قول بزرگ
مربـــی برزیل بعد از برد ســـخت یک 
بر صفـــر مقابـــل اکـــوادور ایـــن قول 
بزرگ را داد و گفت اطمینان دارد این 
تیم به فینـــال جام جهانی می رســـد 
اما در بازی مشـــخص شـــد سلســـائو 
بـــرای عملـــی کـــردن این وعـــده چه 
راه طولانـــی و ســـختی در پیش دارد. 
آنهـــا به تیمـــی باختند کـــه در هفت 
بـــازی قبلی اش تنها یـــک گل زده بود 
و در کوپاامریـــکای اخیـــر 4 بر یک به 

برزیـــل باخته بود.
مشـــکل بـــازی با اکـــوادور را قبـــلاً در 
کوپـــا مقابـــل کلمبیـــا و اروگوئه دیده 
بودیـــم، برزیـــل تقریبـــاً هیچ گونـــه 
خلاقیتی نـــدارد و از نظـــر کار جمعی 
برونـــو  اســـت.  صفـــر  بـــه  نزدیـــک 
گیمـــارش در خـــط میانـــی افتضـــاح 

است اما مشـــکل بیشتر ســـاختاری 
اســـت تا فردی. مدافعـــان کناری در 
نقـــش هافبک هـــای اضافـــی ظاهـــر 
نمی شـــوند و به ساختن حمله کمک 
نمی کننـــد. بـــازی بـــدون شـــماره 9 
ســـخت اســـت هرچند با آمدن ژوائو 
پدروی برایتـــون در نیمـــه دوم کمی 
اوضـــاع بهتـــر شـــد امـــا در مجموع 
ناهماهنگی تیم نگران کننده است، 
به خصـــوص بـــا توجـــه به مدتـــی که 
دوریـــوال جونیـــور در کوپـــا فرصـــت 
داشـــته. خبـــر خـــوب اینکـــه مـــاه 
آینـــده دو بازی با شـــیلی و پـــرو دارند 
کـــه تیم هـــای ته جـــدول هســـتند و 
می تواننـــد کمی جان بگیرند. شـــاید 
بـــا بازگشـــت نیمـــار از مصدومیـــت 

اوضـــاع بهتر شـــود.
  

آرژانتین بدون مسی
آنخـــل دی ماریا بعـــد از کوپا از فوتبال 
ملـــی کناره گیری کرد و قبـــل از برد 3 
بر صفر هفته گذشـــته مقابل شـــیلی 
مورد اســـتقبال و تقدیر قـــرار گرفت و 
در نبود مســـی مصدوم، تیـــم جوانی 
در ایـــن دو بـــازی بـــه میـــدان رفـــت؛ 
مســـئولیت به نســـل جدید رســـیده 

. ست ا
حضور خولین آلوارز در نقش مســـی 
راه را برای بازی لوتارو مارتینز در نقش 
مهاجم نـــوک هموار می کنـــد. در بال 
چپ هم مســـئولیت نیکـــو گونزالس 
بیشتر شـــده، بازیکنی که جام جهانی 
را بـــه خاطر مصدومیت از دســـت داد 
اما چندپســـته بودنش مورد تحسین 

لیونل اســـکالونی قرار گرفته است.
دو گل دیرهنگام به شـــیلی باعث شد 
نقایص تیم به چشـــم نیایـــد اما برابر 
کلمبیـــا نتوانســـتند بـــرای دومین بار 
به گل تســـاوی برســـند. پاسکاری های 
قشـــنگی صـــورت گرفـــت امـــا نبـــود 
دی ماریـــا و مســـی بـــه چشـــم آمـــد و 
جای اســـتعدادهای فردی کـــه بتواند 

در نبردهـــای تک به تـــک دفاع حریف 
را از پیـــش رو بـــردارد، خالی بود.

بـــا توجـــه بـــه اینکـــه مســـی بـــه آخر 
خط نزدیـــک شـــده، بایـــد بازیکنانی 
بـــا ویژگی هـــای متنـــوع در تیم رشـــد 
داده شـــوند. آلخانـــدرو گارناچو در 15 
دقیقه آخـــر بازی با شـــیلی بـــه زمین 
آمـــد و تأثیرگـــذار بود امـــا حتی وقتی 
تیم از کلمبیا عقب افتـــاده بود، مورد 
اســـتفاده قرار نگرفـــت. وضعیت بال 
منچســـتریونایتد در تیم باشگاهی به 
دقـــت زیـــر نظر اســـت و بایـــد دید در 
بازی هـــای مـــاه آینده مقابـــل ونزوئلا 
و بولیـــوی چقـــدر فرصت به دســـت 

می آورد.
 

 برنده شگفت انگیز
تنها یـــک تیـــم در بازی هـــای این دور 
دو پیـــروزی بـــه دســـت آورد؛ بولیوی. 
لاپـــاز  ارتفاعـــات  در  بولیـــوی  بـــرد 
شـــگفت انگیز نیســـت، پایتخت این 
کشـــور 3600 متر از ســـطح دریـــا بالاتر 
اســـت و کمتـــر تیمـــی در ایـــن شـــهر 
یـــارای مقاومـــت دارد. در بـــازی اول، 
ونزوئـــلا را بـــه شـــهری بالاتـــر بردنـــد 
کـــه چهـــار هزارمتـــر بالاتـــر از ســـطح 
دریاســـت و نتیجـــه اش پیـــروزی 4 بر 
صفر بـــود تا مشـــخص شـــود بولیوی 
بایـــد روی بـــردن بازی هـــای خانگـــی 
تمرکز کنـــد. بولیوی در بـــازی بعدی 
به شـــیلی رفت در حالی که 31 سال و 
67 روز بـــود در مقدماتی جام جهانی 
در خـــارج از خانه پیروز نشـــده بود و 
کسی انتظار تســـاوی هم نداشت اما 
میزبـــان ترکیـــب نامتعادلی داشـــت 
و میهمـــان در نیمـــه اول بـــه برتری 2 
بر یک رســـید کـــه در نیمـــه دوم از آن 
حفاظـــت کـــرد. آخرین بـــار کـــه جام 
جهانـــی در امریـــکای شـــمالی برگزار 
شـــد، آخریـــن حضـــور بولیـــوی بود، 
شـــاید دوباره به جام جهانی امریکای 

شـــمالی برسند.

درباره انتخابی جام جهانی در امریکای جنوبی

غول های از نفس افتاده

بازگشت گاوی بعد از 298 روز

خبر خیلی خوب برای بارسلونا بازگشت گاوی به 
تمرین های گروهی پنجشنبه برای نخستین بار 
بعد از 298 روز اســت. پدیده 20 ســاله بارسلونا 
آبان گذشته در جریان بازی برای تیم ملی اسپانیا 
دچــار مصدومیت شــدید رباط صلیبی شــد. او 
بعد از عمل جراحی و طی دوران نقاهت، سخت 
روی بازپــروری و ریکاوری کار کــرده و همان طور 
کــه پیش بینی می شــد، بموقــع در تمرین های 

گروهی حاضر شده است.
بارسلونا هم ویدیویی از بازگشت این بازیکن به 
تمرین را بارگذاری کرده تا نشان دهد هم تیمی ها 

از بازگشت او تا چه حد خوشحال هستند.
 گاوی یکی از مهره های کلیدی تیم ژاوی در فصل 
قبــل بود و جای خالــی اش به خصوص در نیمه 
دوم فصل قبل بشــدت احســاس شــد. با توجه 
بــه مصدومیت هایی که این فصل وســط زمین 
بارســلونا را هــدف گرفته و تیم هانســی فلیک را 
با دردســر مواجه کرده، بازگشــت گاوی می تواند 
خبر خیلی خوبــی برای بلوگرانا باشــد. البته او 
تازه تمرین را شروع کرده و بعید است به سرعت 
تــوان بــازی را به دســت آورد هرچند بــا توجه به 
نوع مصدومیتش و اینکــه مدت زیادی از زمین 
دور بوده، بارســلونا هم درباره بازگشت او عجله 
نخواهد کرد. همین که گاوی تمرین با تیم اول را 
شروع کرده، می تواند نویدبخش روزهای روشنی 

برای باشگاه کاتالان باشد.

بارسلونا هفتمین تیم باارزش جهان
با وجـــود بحران هـــای مالـــی و محدودیت هایی که در 
زمینـــه پرداخت دســـتمزد در ســـال های اخیر گریبان 
بارســـلونا را گرفته اســـت، ایـــن تیم همچنـــان یکی از 
پرقدرت تریـــن باشـــگاه های فوتبـــال جهـــان از نظـــر 
ارزش بازیکنان اســـت. بر اســـاس آمار ســـایت معتبر 
ترانســـفرمارکت ارزش بازیکنـــان باشـــگاه بارســـلونا 
که میانگین سنی شـــان 25/9 ســـال اســـت، 875/4 
میلیـــون یورو برآورد شـــده و از نظـــر ارزش تیم در رده 

هفتـــم جهان قـــرار دارند.
در تیم بارســـلونا بازیکنانی هســـتند که ارزش جهانی 
بالایی دارند و شـــاخص ترین آنها لامین یامال، گاوی، 
پـــدری، فرانکـــی دیونـــگ و رونالـــد آرائوخو هســـتند. 
لامین یامال با 120 میلیون یـــورو باارزش ترین بازیکن 
فعلـــی باشـــگاه محســـوب می شـــود. درخشـــش او در 
قهرمانی اســـپانیا در یورو 2024 باعث شـــد او در میان 
10 بازیکن بـــاارزش جهان قرار بگیـــرد. گاوی 90، پدری 
80 و دیونـــگ و آرائوخو هر کدام 70 میلیون یورو ارزش 
دارنـــد. دنی اولمـــو، خرید جدید تیم هـــم 60 میلیون 

یورو ارزش گذاری شـــده است.
تیـــم اول ایـــن رده بندی رئـــال مادرید اســـت که 1/34 
میلیـــارد یـــورو ارزش دارد. در ایـــن تیم ســـه بازیکن، 
کیلیـــان امباپه، وینیســـیوس جونیور و جـــود بلینگام 
با 180 میلیـــون یـــورو، باارزش تریـــن بازیکنان جهان 
در کنار ارلینگ هالند هســـتند. منچسترسیتی با 1/26 
میلیارد یورو، آرســـنال با 1/17 میلیارد یورو، چلســـی با 
960/2 میلیـــون یورو، بایرن مونیـــخ با 945/6 میلیون 
یـــورو و لیورپـــول با 923 میلیـــون یـــورو تیم های دوم 
تا ششـــم هستند. پاری ســـن ژرمن، منچســـتریونایتد 
و تاتنهـــام هم در رده های هشـــتم تا دهم قـــرار دارند.

بایرن مصمم به حفظ موسیالا

کریســـتوف فرویند، مدیر ورزشـــی بایرن مونیخ، ابراز 
امیدواری کرد که جمال موســـیالا به حضورش در این 
تیم ادامه دهد. درخشـــش جمال موسیالا در ترکیب 
تیم ملـــی آلمان و بایـــرن مونیخ در چنـــد فصل اخیر 
باعث شـــده اســـت که چند باشـــگاه بزرگ اروپایی به 
صورت جدی شـــرایط ایـــن بازیکن را زیر نظر داشـــته 
باشـــند و این موضوع نگرانـــی زیادی را بـــرای مدیران 

باشـــگاه بایرن مونیخ به همراه داشـــته است.
آنهـــا به هیـــچ وجـــه دوســـت ندارند کـــه این ســـتاره 
جـــوان و آینده دار را از دســـت بدهنـــد و همین باعث 
شـــده اســـت که تمام تلاش شـــان را بـــرای حفظ این 
بازیکـــن و تمدید قـــرارداد او بـــه کار بگیرند تـــا مانع از 
جدایی اش در پنجره نقل و انتقالات تابســـتانی ســـال 
بعـــدی و پیوســـتنش بـــه باشـــگاه هایی ماننـــد رئـــال 

مادرید یا منچســـتریونایتد شـــوند.
کریســـتوف فروینـــد در گفت وگـــو بـــا خبرنـــگاران در 
پاســـخ به ســـؤالی در این باره اظهار داشت: »همیشه 
صحبت هایی در این زمینه وجود دارد. ما می خواهیم 
قـــرارداد او را تمدید کنیم. مـــا می خواهیم جمال برای 
مدتـــی طولانی با ما بماند و به مـــا کمک کند که دوران 
خوبی را با هم شـــکل دهیـــم. امیدواریم که مذاکرات 
پایـــان مثبتی داشـــته باشـــند! اما هیچ فشـــاری برای 

به نتیجه رســـیدن هر چـــه زودتر آنها وجـــود ندارد.«

لیگ برتر انگلیس 
شنبه 24 شهریور

ساوتهمپتون-منچستر یونایتد�������������������������� 15:00
17:30 ��������������������������������������� برایتون-ایپسویچ
17:30 ��������������������������� کریستال پالاس-لسترسیتی
17:30 �������������������������������������������� فولام-وستهم
لیورپول-ناتینگهام فارست����������������������������� 17:30
17:30 �������������������������������� منچسترسیتی-برنتفورد
استون ویلا-اورتون��������������������������������������� 20:00
بورنموث-چلسی���������������������������������������� 22:30

یکشنبه 25 شهریور
16:30������������������������������������������� تاتنهام-آرسنال
ولورهمپتون-نیوکاسل����������������������������������� 19:00

بوندسلیگا
شنبه 24 شهریور

مونشن گلادباخ-اشتوتگارت���������������������������� 17:00
17:00 ����������������������������������������� فرایبورگ-بوخوم
17:00 ���������������������������������� هوفنهایم-بایرلورکوزن
17:00 ��������������������������������� لایپزیش-یونیون برلین
17:00 ���������������������� ولفسبورگ-آینتراخت فرانکفورت
هولشتاین کیل-بایرن مونیخ��������������������������� 20:00

یکشنبه 25 شهریور
آگزبورگ-سن پائولی������������������������������������� 17:00
19:00 �������������������������������������� ماینتس-وردربرمن

سری آ ایتالیا
شنبه 24 شهریور

کومو-بولونیا����������������������������������������������16:30
19:30 ���������������������������������������� امپولی-یوونتوس
22:15 ���������������������������������������� آث میلان-ونتزیا

یکشنبه 25 شهریور
14:00 ��������������������������������������������� جنوا-آاس رم
16:30������������������������������������������ آتالانتا-فیورنتینا
16:30������������������������������������������������ تورینو-لچه
19:30 ������������������������������������������� کالیاری-ناپولی
22:15 ����������������������������������������������� مونزا-اینتر

خداحافظی عجیب سوارز
خداحافظی لوییس سوارز از تیم ملی اروگوئه از دو 
ــه در میانه بازی های  جهت عجیب بود؛ یکی اینکـ
ــت مقابل هواداران خودی از  ملی بود، او می خواسـ
تیم ملی کنار برود و شنبه گذشته آخرین بازی اش 
ــت زمانی خداحافظی  را انجام داد. دوم اینکه درسـ
کرد که تیم به او احتیاج داشت. چند روز قبل، پنج 

ــل درگیری های آخر بازی  بازیکن اروگوئه به دلیـ
نیمه نهایی کوپاامریکا با محرومیت مواجه 

ــا، پنج بازی  ــدند که طولانی ترین آنهـ شـ
ــوارز  ــت. سـ به داروین نونیز تعلق داشـ
می توانست در این بازی ها حاضر باشد 

و دو ماه دیگر از تیم ملی کنار برود.
ــه نه چندان  ــکارش رابطـ ــل آشـ دلیـ

خوب او با مارسلو بیلسا است و این 
مربی به او خبر داده بود که حتی 

ــد از حضور  ــود نونیز، نبایـ در نبـ
ــن  ــی مطمئـ ــب اصلـ در ترکیـ
ــد. اما اروگوئه دو تساوی  باشـ

ــای  ــت و جـ ــدون گل داشـ بـ
ــوارز به خصوص  ــی سـ خالـ
ــد.  مقابل ونزوئلا حس شـ

ــوارز به تیم ملی اروگوئه داشت،  با خدماتی که سـ
این خداحافظی عجیب بود.

نمایش مستمر خامس
کلمبیــا تنها تیم بدون شکســت امریکای جنوبی 
اســت که با تســاوی در پــرو و پیروزی بــر آرژانتین 
چهــار امتیاز گرفــت. نمایش درخشــان خامس 
رودریگس همچنان ادامه دارد با وجود آنکه هنوز 
بــرای رایــو وایکانو بــازی نکرده؛ فضایابــی دقیق، 
تعــداد پاس هــای صحیــح و به خصــوص ضربات 
ایستگاهی اش نقش مهمی در موفقیت تیم دارد. 
امــا بــرد بزرگ تیم پیدا شــدن جان دوران اســت. 
گلزنی، مشــکل بزرگ کلمبیا و دلیل نرسیدن این 
تیم به تورنمنت قطر بود اما مهاجم استون ویلا 
بازیکن مؤثری شده با وجود آنکه در کوپاامریکا 
تنها یک بازی به صورت جانشین انجام داد. 
او این فصل لیگ برتر را خوب شروع کرده 
و مقابل پرو با آمدنش تیم را نجات داد. 
در برابــر آرژانتیــن در ترکیب اصلی بود 
و نقــش مهمــی در رســیدن تیمــش به 
پنالتی تعیین کننده داشت. او می تواند 
همان بازیکنی باشد که تیم نستور لورنزو 
به آن احتیاج داشت. برای بازی ماه آینده 
در ارتفاعــات بولیــوی محــروم اســت اما 

می تواند مقابل شیلی بدرخشد.

در چهـــار بـــازی اول فصـــل 2024-2025 
لالیـــگا، هانســـی فلیـــک مربـــی جدید 
بارســـلونا کـــه تیمش بـــا چهـــار پیروزی 
مقتدرانـــه در صدر جدول قـــرار گرفته، 
چهـــار بازیکـــن جـــوان را بـــه تیـــم اول 
باشـــگاه معرفـــی کرده اســـت کـــه دو تا 
از آکادمـــی پرافتخـــار لاماســـیا آمده اند. 
مارک برنال، خرارد مارتیـــن، پائو ویکتور 
و ســـرخی دومینگـــس زیـــر نظـــر مربی 
آلمانـــی برای اولیـــن بـــار در ترکیب قرار 
گرفته انـــد. ضمـــن اینکه مارک کاســـادو 
فرصـــت زیـــادی بـــرای بـــازی به دســـت 
آورده و لامیـــن یامـــال، پائو کوبارســـی و 
آلخانـــدرو بالـــده اعضای مهمـــی از تیم 
شـــده اند. اســـتعدادهای جوان دیگری 
هـــم هســـتند مثـــل اونـــای هرناندس، 
الکســـیس اولمـــدو، تونـــی فرناندس و 
آنـــدرس کوئنکا کـــه برای تمریـــن با تیم 

اول باشـــگاه دعـــوت شـــده اند.
 ایـــن تأکید بـــر جوانان تنها واکنشـــی به 
مصدومیت بازیکنان اصلی تیم نیســـت 
بلکه اســـتراتژی خاصی است که ریشه در 
احترام فلیک به اســـتعدادهای لا ماسیا 

دارد. فلیک قبل از اینکه کارش را شـــروع 
کنـــد، بـــه دقـــت وضعیـــت پدیده هـــای 
آکادمی باشـــگاه را زیر نظر داشـــت و بعد 
از آنکـــه کار را بـــه دســـت گرفـــت، تمرکز 
فوق العـــاده ای روی پتانســـیل بازیکنـــان 
جوانـــان داشـــته اســـت. ایـــن نگـــرش 
همخوانی دارد با ســـنت دیرینه بارسلونا 
در مورد تغذیه استعدادهای خودساخته 
کـــه برخـــی از بهترین فوتبالیســـت های 

جهان شـــده اند.
 تعهد فلیـــک بـــه آوردن اســـتعدادهای 
لاماســـیا بـــه تیـــم اول باشـــگاه از چنـــد 
عامـــل نشـــأت می گیـــرد. اول او به طور 
کامل پذیرفته اســـت که آکادمی نقشـــی 
حیاتـــی در هویـــت و موفقیـــت باشـــگاه 
داشـــته. عـــلاوه بـــر آن، مســـأله عمـــق 
بخشـــیدن به تیم و داشتن یک نیمکت 
قوی راه را بـــرای بازیکنان جوان باز کرده 
اســـت ضمن اینکه در فلسفه مربیگری 
فلیک کیفیت و توانایی بر ســـن و ســـال 

ارجحیت دارد.
 از همـــه مهم تـــر، مربـــی 59 ســـاله از 
آکادمـــی  از  کـــه  بازیکنانـــی  عملکـــرد 

آمده اند، شگفت زده شـــده است. حتی 
قبل از اینکه بیاید از کیفیت اســـتثنایی 
بازیکنان در اختیارش تعریف کرده بود، 
او گفـــت: »از این چند هفتـــه اول خیلی 
راضی ام، مـــا بازیکنان زیادی از لاماســـیا 
در اختیـــار داریـــم و واقعـــاً از کار آکادمی 
در پـــرورش ایـــن اســـتعدادها قدردانـــی 
می کنم. این فوق العاده اســـت، کیفیت 
و اشـــتیاق این بازیکنان بی نظیر است.«

 علاقـــه فلیک بـــه اســـتعدادهای جوان 
فراتر از میزان بازی آنها در تیم اســـت. او 
بازیکنان خودساخته آکادمی را حمایت 
و تشـــویق می کند و فضایـــی ایجاد کرده 
کـــه بازیکنـــان جـــوان احســـاس ارزش 
می کننـــد و اعتمـــاد به نفس شـــان بالا 
مـــی رود. ســـرخی دومینگـــس آخریـــن 
بازیکن آکادمی اســـت که تجربه بازی در 
تیم اول را به دســـت آورده و درباره فلیک 
می گویـــد: »او و کادر فنـــی اش خیلی به 
بازیکنان نزدیک هســـتند. بـــه حس ما 
خیلی توجه دارد و همیشـــه لبخند روی 

است.« لبش 
 توجـــه فلیک به پیشـــرفت جوانـــان به 

ارتباط مســـتقیم او با آکادمـــی ربط دارد، 
فلیک در جلســـات تمریـــن و بازی های 
تیم جوانان شـــرکت می کند که آخرین 
مـــورد آنها بـــازی بـــا بادالونا بـــود. به این 
ترتیـــب فلیـــک شـــخصاً توانایی هـــای 
بازیکنـــان را زیـــر نظـــر دارد و تأکید دارد 
کـــه بازیکنـــان خیلـــی دقیـــق توســـط 
مدیریـــت تیـــم ارزیابـــی و ارزشـــگذاری 
شـــوند. علاوه بر آن فلیک از چهره های 
سرشناس حاضر در رده جوانان از جمله 
مدیـــر ورزشـــی تیـــم، دکـــو و همچنین 
بویـــان کرکیـــچ کـــه در رده هـــای ســـنی 
پاییـــن فعالیـــت دارد، توصیـــه می گیرد. 
نـــگاه آنها بـــه مربـــی کمـــک می کند به 

درســـتی درباره بازیکنانی کـــه می توانند 
بـــه تیـــم اول بیاینـــد و اینکـــه چگونه به 
تیم بزرگســـالان راه پیـــدا کنند، تصمیم 

. د بگیر
یـــت  تقو و  ل  ســـتقبا ا بـــا  فلیـــک   
اســـتعدادهای لاماســـیا نه تنها نیازهای 
فـــوری تیـــم را برطـــرف می کنـــد بلکـــه 
پایه هـــای موفقیـــت بلندمدت باشـــگاه 
را درســـت می ســـازد. نگاه مربی آلمانی 
ادامه دهنده ســـنتی اســـت که ســـال ها 
ایـــن  از  هویـــت باشـــگاه را ســـاخته و 
طریق، میراث ســـاختن تیم بر اســـاس 
اســـتعدادهای خودســـاخته در فلســـفه 

فوتبالـــی بارســـلونا را حفـــظ می کنـــد.

بارسلونای هانسی فلیک معجزه می کند؟

استقبال از نسل جدید لاماسیا

آغاز دادگاه رسیدگی به تخلفات منچسترسیتی
همه در انتظار مهم ترین پرونده قضایی فوتبال

 پس از حدود یک ســـال انتظار هواداران 
لیگ برتر انگلیس، جلســـه رســـیدگی به 
اتهامات منچسترســـیتی از روز دوشـــنبه 
آغاز می شـــود. منچسترســـیتی به 115 بار 
نقـــض قوانین مالـــی در حد فاصـــل 2009 
تا 2018 متهم شـــده است. سیتیزن ها که 
بشـــدت ادعاهای لیگ برتر را رد می کنند، 
طی این مدت ســـه بار قهرمان سطح اول 
فوتبال انگلیس شـــده اند. ســـران فوتبال 

انگلیـــس اصرار دارند که منچسترســـیتی 
بـــا عـــدم گـــزارش برخـــی از قراردادهای 
مالی و اســـتفاده از اسپانســـر پوششـــی، 
قوانیـــن مالـــی لیگ برتـــر و یوفـــا را نقض 
کرده  اســـت. اتهام اصلی منچسترسیتی، 
عدم ارائه اطلاعات دقیق مالی محســـوب 
می شـــود. در یکی از مـــوارد، قهرمان لیگ 
برتر بـــه طور کامـــل هزینه هـــای پرداخت 
شـــده به یکی از ســـرمربیان خود )روبرتو 

مانچینی( در طول چهـــار فصل را گزارش 
نکـــرده اســـت. گفتـــه می شـــود کـــه یک 
قـــرارداد مخفـــی وجود داشـــته اســـت تا 
مانچینی حقوق بســـیار بیشـــتری نسبت 
به آنچه رســـماً اعلام شـــده دریافت کند. 
لیـــگ برتر مدعی اســـت که در یـــک دوره 
پنج ســـاله، ســـیتی ضمن تبعیت نکردن 
از فیرپلـــی مالی یوفا، بـــا آنها نیز همکاری 

است. نکرده  

 در یک ســـال اخیر و پس از مطرح شدن 
ایـــن اتهامـــات، شـــایعات زیـــادی مبنـــی 
بـــر احتمـــال از دســـت رفتـــن قهرمانی یا 
سقوط منچسترســـیتی به دسته پایین تر 
مطرح شـــده بـــود. مطابـــق قوانین لیگ 
برتـــر انگلیس، اگر آنها منچسترســـیتی را 
در دادگاه شکســـت دهند، احتمال کســـر 
امتیاز وجود دارد. ســـقوط به دســـته های 
پاییـــن، شـــدیدترین حکـــم ســـیتیزن ها 

خواهد بود. تصمیم کمیســـیون مستقل 
احتمالاً قبل از بهار آینـــده اعلام عمومی 
نخواهـــد شـــد. بـــا این حـــال، بـــه دلیل 
ماهیـــت قانونـــی ایـــن فراینـــد، برنامه ها 
ممکن اســـت تغییر کنند. انتظار می رود 
جلســـه رســـمی با کمیسیون مســـتقل تا 
دو ماه ادامه داشـــته باشـــد، در این مدت 
هم لیـــگ برتر و هم منچسترســـیتی باید 
اســـتدلال های قانونی طولانـــی ارائه دهند 

و پرونـــده خود را تشـــریح کنند.
 پپ گواردیولا در آخرین نشســـت خبری 
خـــود، راجع به ایـــن موضـــوع و اتهامات 
علیـــه منچسترســـیتی گفـــت: »دادگاهی 
بزودی آغاز می شـــود و امیـــدوارم بزودی 
به پایان برســـد. هیأت مســـتقل تصمیم 
خواهـــد گرفت و مـــن مشـــتاقانه منتظر 
تصمیم آنها هســـتم. تا زمانـــی که گناهی 
اثبات نشـــود، همه ما بی گناه هســـتیم.«

از ویکتـــور  انتقـــاد  بـــه  ژوزه مورینیـــو 
اوســـیمن پرداخته و می گویـــد مهاجم 
ســـابق ناپولی زیادی شـــیرجه می رود! 
مورینیـــو کـــه در حـــال حاضـــر مربـــی 
فنرباغچـــه اســـت، در آســـتانه دیـــدار 
فرداشـــب تیمش با قاســـم پاشا در این 
باره صحبت کـــرد. مهاجم نیجریه ای در 
تابســـتان از رفتن به عربستان سعودی 
با وجود پیشـــنهاد وسوســـه کننده اش 

خـــودداری کـــرد و بـــا مدیریت باشـــگاه 
ناپولی درگیر شـــد. او از تیـــم ایتالیایی 
بیرون گذاشته شـــد تا اینکه در نهایت 
به عنوان بازیکن قرضی به گالاتاســـرای 
رفت کـــه احتمـــال قـــرارداد قطعی اش 
وجود دارد. البتـــه در صورتی که ناپولی 
مبلغ انتقـــال او را کاهش دهد. ماجرای 
انتقـــال بـــه همیـــن جـــا ختم نشـــده و 
اوســـیمن در قراردادش قید کـــرده اگر 

هـــر یـــک از 10 تیـــم قیدشـــده در ژانویه 
بـــرای خریـــدن او پیشـــنهاد بدهنـــد، 

می توانـــد گالا را تـــرک کند.
حبـــه  مصا ز  ا بخشـــی  ر  د ینیـــو  ر مو  
»اوســـیمن  گفـــت:  خـــود  تلویزیونـــی 
بازیکـــن فوق العـــاده ای اســـت. اگر من 
در باشـــگاهی بـــودم کـــه می توانســـت 
75-70 میلیـــون یـــورو برایش بپـــردازد، 
او را می خریـــدم. او در شـــرایط خاصـــی 
بـــه ترکیه آمـــد اما فرقـــی نمی کند، مهم 
این است که گالاتاســـرای بازیکنی خیلی 

عالـــی خرید.«
 اما طولی نکشـــید که مورینیـــو به انتقاد 
از مهاجم 25 ســـاله پرداخت: »با ویکتور 

مشـــکلی نـــدارم، در واقع رابطـــه خیلی 
خوبـــی هم داریـــم اما هـــر بار کـــه برابر 
تیم ما بـــازی می کند با او حـــرف می زنم 
چـــون رفتـــارش را نمی پســـندم، زیادی 
شـــیرجه می رود. آخرین بـــار در بازی رم 
با ناپولی بـــه او گفتم، مراقـــب باش، تو 
در کنار محمد صـــلاح یکی از دو بازیکن 
برتر آفریقا هســـتی، قبلاً دیدیـــه دروگبا، 
ســـاموئل اتوئـــو و ژرژ وه آ بودند، حالا تو 
نباید این رفتار را داشـــته باشی. مشکل 
من با دایوهای بیش از حد او اســـت. 10 
دقیقـــه بعد از بازی هـــم همه چیز خوب 
می شـــود. آمدن او به نفـــع لیگ ترکیه و 

گالاتاسرای است.«

انتقاد مورینیو از رفتار اوسیمن
زیادی شیرجه می روی



پیش بازی

نقل و انتقالات

آلومینیوم اراک - هوادار تهران
بازگشت رحمتی به اراک

مهدی رحمتی با شعار جوانگرایی هدایت تیم هوادار 
را برعهده گرفته اما این اتفاق مبارک نباید به قیمت 
قعرنشینی آنها تمام شود. او که سابقه نشستن روی 
نیمکت آلومینیوم را هم دارد یک امتیاز هم برایش 
آنها هفته  غنیمت بزرگی به حساب می آید. چرا که 
آینده بازی سختی را مقابل فولاد در پیش دارند. اما 
مجتبی حسینی پس از باخت سنگین3 - یک مقابل 
مس رفسنجان به چیزی غیر از کسب سه امتیاز این 
بازی خانگی فکر نمی کند. آنها دوامتیازی هستند و 
پیروزی در این بازی قبل از بازی با پرسپولیس جایگاه 

بهتری را برایشان رقم خواهد زد.
 

فولادخوزستان – خیبر خرم آباد
بازی سخت

اما  به پرسپولیس شاید قابل پیش بینی بود  باخت 
یحیی گل محمدی امروز باید برنده شود. او پس از 
چند هفته موفق به فسخ قرارداد بازیکنان خارجی اش 
شد و با نفراتی هم که در اختیار دارد انتظارات هواداران 

تیمش را افزایش داده است. 
و رضا  تیمی آسان نیست  برای هیچ  اهواز  بازی در 
اشراف  موضوع  این  به  خوب  خیلی  هم  مهاجری 
بل  قا نتیجه  وز  مر ا تا  د  با خرم آ خیبر  با  و  ا  . رد ا د
دفاعی را کسب کرده و اگر از فولادآره نا هم با امتیاز 
خیبری ها  است.  داده  انجام  را  بزرگی  کار  برگردد 
مقابل  سخت  بسیار  خانگی  بازی  یک  آینده   هفته 

تراکتور دارند.
 

چادرملو- نساجی
طعم میزبانی برای نماینده یزد

را برای ساکت  باخت خانگی مقابل گل گهر شرایط 
الهامی در نساجی سخت کرد. البته او به لطف قهرمانی 
جام حذفی و نگه داشتن این تیم در لیگ برتر فصل 

گذشته جایگاه خوبی میان هواداران دارد. 
اما به هرحال باید نتیجه بگیرد و اگر روند امتیازدهی اش 
ادامه پیدا کند کار به مراتب سخت تر می شود. از طرفی 
اخراج موقت محمد عباس زاده از تیم هم به مشکلات 
این تیم اضافه کرد. اما سعید اخباری که حالا برای 
اولین مرتبه میزبانی در لیگ برتر را تجربه می کند و 
شرایط خوبی هم در جدول ندارد فقط به دنبال سه 

امتیاز بازی است.

وینگر پرسپولیس چادرملویی شد
وینگر جوان و زیر 23سال تیم پرسپولیس که فصل 
گذشته از آکادمی این تیم به جمع بازیکنان بزرگسال 
مورد  در  گاریدو  کارلوس  منفی  نظر  از  پس  رسید، 

حضورش در فصل جاری، اردوی قرمزها را ترک کرد. 
بازی  راست  و  وینگر چپ  بادپا که در پست  محمد 
جمع  به  اردکان  چادرملو  با  توافق  از  پس  می کند، 
شاگردان سعید اخباری ملحق شد تا از این هفته و 

در دیدار با نساجی مازندران، برای این تیم بازی کند.

5 فوتبال ایران

همزمان با شـــروع هفتـــه چهارم لیگ 
برتـــر، تغییراتی تـــازه در قانون ســـقف 
قراردادهای لیگ اعمال شـــده اســـت. 
ایـــن تغییـــر البته فقـــط شـــامل حال 
نماینـــدگان ایـــران در لیـــگ نخبـــگان 
و لیـــگ قهرمانـــان آســـیا می شـــود و 
بـــرای اینکه قـــدرت خریـــد بین  المللی 
و   1/3 اجـــازه  یابـــد،  افزایـــش   آنهـــا 
یـــک میلیـــون دلار هزینه کـــرد تـــازه، 
اضافـــه بـــر آنچـــه پیش تـــر بـــرای آنان 
تعیین شـــده بود، صادر شـــده اســـت. 
تغییـــری که در نـــگاه نخســـت، مثبت 
به نظر می رســـد امـــا چون بســـیار دیر 
در مورد آن اتخاذ تصمیم شـــد، شروع 
اجـــرای دیرهنـــگام آن نیـــز از ســـوی 
باشـــگاه های ذی نفـــع دارای ثمراتـــی 
نخواهد بود که در صورت اجرای آن در 
زمانی درســـت می توانست در بر داشته 
باشـــد. در فاصلـــه فقط یکـــی دو روز تا 
شـــروع مرحله گروهی دو لیگ آسیایی 
مورد بحث، پرســـپولیس، اســـتقلال، 
ســـپاهان و تراکتور کـــه در این میادین 
حاضرنـــد، کدام خرید حســـاب شـــده 
و مبتنی بـــر مطالعه و بررســـی دقیق و 
نشـــأت گرفتـــه از یک کار کارشناســـانه 
را می تواننـــد انجـــام بدهند کـــه منجر 
بـــه خریـــداری مناســـب ترین بازیکن و 
انجـــام بهینه این کار و تقویت اساســـی 
ســـطح کیفـــی کارشـــان باشـــد. هـــر 

اقـــدام از این دســـت و هرگونـــه امکان 
اضافی بـــرای جذب بازیکنـــان خارجی 
ابتـــدای  بایـــد در همـــان  باکیفیـــت 
تابســـتان صورت می پذیرفـــت تا چهار 
نماینده آســـیایی ما با جمع بندی همه 
مســـائل فنی و محاســـبه دقیق مخارج 
تقویـــت خود بهترین نفـــرات ممکن را 
که با وســـع مالی شـــان بخواند، جذب 
کننـــد. بنابراین مجوز میلیـــون دلاری 
جدید صادر شـــده برای آنهـــا مصداق 
کامل ضرب المثل نغـــز و قدیمی ایرانی 
»نوشـــداری پـــس از مـــرگ ســـهراب« 

. ست ا
 

چه یک میلیون، چه صد میلیون
هـــر چهـــار باشـــگاه ایرانـــی حاضر در 
لیگ نخبگان و لیگ قهرمانان آســـیا 
کـــه این هفتـــه طی روزهای دوشـــنبه 
تـــا چهارشـــنبه بـــه میـــدان می روند، 
البتـــه خریدهـــای خارجـــی خوبـــی 
داشـــته اند اما اگر آنها را با سبد خرید 
رقبایشـــان و بویژه تیم هـــای ثروتمند 
غرب قـــاره قیـــاس کنیـــد، می بینید 
که فاصله فنـــی و کیفی بین دو طرف 
بســـیار زیـــاد اســـت و بعضـــی نفرات 
ملحق شـــده بـــه باشـــگاه های مزبور 
چند ســـر و گـــردن از صیدهـــای تازه 
خارجی نمایندگان ما بالاتر هســـتند. 
آبی هـــای تهرانی با مهاجمان خارجی 
زبـــده ای کـــه تـــازه جـــذب کرده اند و 
همچنین خارجی هایـــی مثل بلانکو 
و ماشـــاریپوف کـــه از فصـــل پیش در 
خدمـــت داشـــتند، آشـــکارا بـــر توان 
تهاجمی خـــود افزوده انـــد اما الحاق 
دیرهنـــگام خریدهای جدیدشـــان به 

در فاصله 
فقط یکی دو 
روز تا شروع 

دو لیگ 
آسیایی، 

پرسپولیس، 
استقلال، 

سپاهان 
و تراکتور، 

کدام 
خریدشان 

حساب شده 
و مبتنی 

بر مطالعه 
و بررسی 

دقیق 
خواهد بود

مدیر عامل استقلال خوزستان: برای سوگلی ها سوپرلیگ بگذارید!میزبانی آسیایی تراکتور در هاله ای از ابهام

ایرادات  نشدن  برطرف  صورت  در 
 ، یز تبر  ) ره ( مام ا دگار  یا زشگاه  ور
ت  بقا مسا ر  د ر  کتو ا تر نی  با میز
آسیا  باشگاهی  فوتبال  دوم  سطح 
تهدید خواهد شد. مدیران فوتبالی 
همچنان  کشور  استان های سراسر 
درحال انجام کارهای لازم برای تجهیز 
ورزشگاه ها هستند تا این استادیوم ها 
سیستم  از  استفاده  برای  مشکلی 
کمک داور ویدیویی )VAR(یا میزبانی 
از مسابقات آسیایی نداشته باشند. 
ی  تیم ها  ، رش ا گز ین  ا س  سا ا بر
تجهیزات  نصب کننده  و  مهندسی 
ر  د یی  یو ید و ر  و ا کمک د سیستم 
ورزشگاه های امام خمینی )ره( اراک، 
فولادشهر  و  قزوین  آزادگان  سردار 
اصفهان مستقر شدند. کارهای لازم 
برای تهیه و استقرار سه دوربین در 

ورزشگاه های اراک و فولادشهر انجام 
شده، اما این اتفاق هنوز در استادیوم 
خ نداده است. قرار است  قزوین ر
امروز دوربین ها در ورزشگاه سردار 
آزادگان قزوین نصب شود.  تاکنون 
VAR ورزشگاه یادگار امام)ره(  اتاق 
تبریز آماده شده است. با این حال 
اگر نور این استادیوم به دوهزار لوکس 
نرسد و اسکوربرد ورزشگاه قابلیت 

K4 نداشته  پخش تصاویر با کیفیت 
باشد، میزبانی تراکتور در ورزشگاه 
لیگ  ت  بقا مسا ر  د د  خو نگی  خا
2 تهدید می شود.  قهرمانان آسیای 
سپاهان روز 10مهر در هفته نخست 
مسابقات سطح دوم فوتبال آسیا از 
استقلال تاجیکستان میزبانی می کند 
11مهر پذیرای موهون  و تراکتور روز 

باگان هند خواهد بود.

کیوان بابادی مدیرعامل باشگاه استقلال 
خوزستان، در واکنش به افزایش سقف 
بودجه چهار نماینده ایران در لیگ های 
نخبگان و قهرمانان آسیا از سوی مهدی 
تاج رئیس فدراسیون فوتبال اظهار کرد: 
»هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال خودشان 
متمول  تیم های  برای  و  کنند  راحت  را 
سوپرلیگ برگزار کنند. تیم های سوگلی 
بروند در سوپرلیگ بازی کنند و تیم های 
دیگری مثل استقلال خوزستان هم یک 
فعلی  برتر  لیگ  همان  در  پایین تر  لیگ 
بابادی تصریح کرد: »برای  بازی کنند.« 
تیم هایی که بودجه های کلان در اختیار 
دارند و به اسم حضور در آسیا بودجه آنها 
افزایش چشمگیری پیدا می کند سوپرلیگ 
بهتر است، چون دیگر تیم ها نمی توانند 
سهمیه  کسب  یا  قهرمانی  برای  شانسی 
داشته باشند. آنها تافته جدا بافته هستند، 

تیم هایی  دارند.  بیشتری  بودجه  چون 
مثل استقلال خوزستان هم در لیگ برتر 
بازی کنند و به اندازه توان مان به رقابت 
دیگر  تیم   ۱۲ بودجه  افزایش  بپردازیم. 
برای آنکه فاصله کمتری با تیم های سوگلی 
داشته باشند جوابگو نیست، چون اکثر این 
تیم ها نمی توانند بودجه بیشتری صرف 
کنند. هر تیمی به اندازه توان خود هزینه 
می کند و سقف بودجه برای تیم هایی است 

که وضع مالی بهتری دارند. همه تیم های 
هزار  بودجه  نمی توانند  که  برتری  لیگ 
میلیاردی یا بالاتر صرف کنند. استقلال، 
سپاهان، پرسپولیس، تراکتور و یکی دو 
بیشتری  بودجه  و  دارند  پول  دیگر  تیم 
لیگ  تیم های  همه  اما  می کنند،  صرف 
برتری چنین بودجه ای ندارند. این عدالت 
نیست، چون شرایط رقابت تیم ها با هم 

برابر نیست.«

واکنشسوژه

وقتی فدراسیون با تأخیر از خواب بیدار شد

دگردیسی مفید قانون سقف بودجه
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علی ســـامره ســـرمربی مـــس کرمان با اشـــاره 
بـــه پیـــروزی در هفتـــه اول لیگ درباره شـــرایط 
تیمـــش می گوید: »نتیجه گرفتـــن در بازی های 
اول کـــه معمولاً اســـتارت مســـابقات هســـتند، 
ســـخت اســـت چون بازیکنان بعد از دو سه ماه 
اســـتراحت وارد فضای جدی مســـابقه شده اند 
خود به خـــود حالت عادی مســـابقات را ندارد. 
این طور تصور کنید که شـــاید برخـــی بازیکنان 
هنوز خـــواب باشـــند. در چنین حالتـــی انجام 
مســـابقه سخت می شـــود و بازیکنان آن طور که 
باید و شـــاید نمی توانند در خدمت تیم باشند. 

خدا را شـــکر بازی خوبی بود. در نیمه اول همه 
چیز پایاپای دنبال شـــد و هر دو تیم موقعیت و 
شـــانس گلزنی داشـــتند. در نیمه دوم بچه های 
ما بـــا تمرکز بهتـــری کار کردند و توانســـتیم دو 
مرتبـــه دروازه حریـــف را بـــاز کنیـــم و در نهایت 
برنـــده بـــازی شـــویم. از ایـــن برد خوشـــحالیم 
ولـــی تیم مـــا هنوز خیلـــی کار دارد. حدود ســـه 
هفتـــه بـــه شـــروع مســـابقات بـــود که تیـــم را 
بدون هیـــچ بازیکنی تحویل گرفتـــم. تا بازیکن 
جـــذب کردیـــم و آنهـــا دور هم جمع شـــدند و 
تمرینـــات بدنی و تاکتیکی انجـــام دادند، فصل 

جدید شروع شـــد. رســـیدن به هماهنگی لازم 
زمان بـــر اســـت ولی بـــا این حال مـــا تلاش مان 
را می کنیـــم تا تیـــم هفته به هفته بهتر شـــود.« 
او با اشـــاره به مشـــکلات این تیم قبل از شروع 
فصـــل این طـــور می گویـــد: »متأســـفانه مـــس 
بـــه حـــال خودش رهـــا شـــده بـــود و همین که 
از 25 بازیکـــن فصـــل پیـــش 20 نفر جدا شـــده 
بودند نشـــان دهنده این اســـت کـــه توجهی به 
این تیم نشـــده. بـــا توجه بـــه اینکه تیـــم را دیر 
تحویـــل گرفتیم وقتی وارد بـــازار نقل وانتقالات 
شـــدیم اکثـــر بازیکنان تیم شـــان را مشـــخص 

کـــرده بودنـــد و اصطلاحاً مارکت خالـــی بود. با 
این حال ما ســـعی کردیـــم بهترین هـــا را جمع 
کنیم. هدف اول ما انســـجام و همدلی اســـت و 
در ادامـــه تلاش مـــان را می کنیم، تیـــم بهترین 
نتایـــج را بگیـــرد. برنامـــه من در مـــس کرمان 
دوساله اســـت. هدف اصلی این است که مس 
کرمـــان را به روزهـــای اوجـــش برگردانیم چون 
مردم کرمـــان لیاقت ایـــن را دارند تا تیم شـــان 
را بـــا حـــال خـــوب ببیننـــد. شـــک نکنید مس 
کرمـــان این توانایی را دارد تـــا به یکی از بهترین 

تیم های فوتبـــال ایران تبدیل شـــود.«

تیـــم فوتبـــال چادرملو پس از کســـب 
مقام دوم لیـــگ آزادگان بـــه لیگ برتر 
صعود کـــرد و پـــس از ۲۰ ســـال دوباره 
تـــب داغ هیجـــان فوتبـــال در میـــان 
مردمان کویر معنا پیـــدا کرد. اما پیش 
از آغاز لیگ برتر ستاد استانداردسازی 
ورزشگاه ها با ارســـال نامه ای به هیأت 
فوتبـــال یـــزد، ایرادهـــای مختلفـــی از 
ح و  ورزشـــگاه شـــهید نصیـــری مطـــر

هشـــدار داد در صـــورت رفـــع نشـــدن 
این ایـــرادات یـــزد نمی توانـــد میزبان 
لیـــگ برتـــر باشـــد. بـــه دنبـــال ایـــن 
موضـــوع مســـئولان اجرایی و ورزشـــی 
اســـتان بـــا جدیت بـــرای اخـــذ مجوز 
میزبانـــی ورزشـــگاه شـــهید نصیـــری 
یـــزد از رقابت هـــای لیـــگ برتـــر تلاش 
خـــود را آغـــاز کردنـــد و اکنـــون پس از 
دو مـــاه تـــلاش شـــبانه روزی، پـــس از 
بازدید »امیرحســـین روشنک« مسئول 
مسابقات لیگ برتر فدراسیون فوتبال 
ایـــران از ورزشـــگاه شـــهید نصیـــری، 
تیـــم چادرملـــو  مشـــخص شـــد کـــه 
اردکان قـــادر خواهـــد بـــود بازی هـــای 
خانـــه خـــود را در یـــزد برگـــزار کنـــد. 
ایـــن اتفاق بعـــد از آن کـــه اولین بازی 

خانگـــی چادرملـــو مقابل شـــمس آذر 
در ورزشـــگاه دســـتگردی انجـــام شـــد 
اما حـــالا بهترین فرصـــت را در اختیار 
شاگردان ســـعید اخباری قرار داده که 
در کنـــار هـــواداران پر شمارشـــان بازی 
خوبـــی مقابل نســـاجی ارائـــه دهند.

 
خبری از پاداش ها نیست

هنـــوز یادمان نرفتـــه کـــه در عصر روز 
21 خـــرداد و بعـــد از پیـــروزی چادرملو 
مقابـــل دریـــای بابل برخی مســـئولان 
تیم در میان هوادارانی که خودشان را 
به داخـــل چمن رســـانده بودند وعده 
پرداخـــت مطالبـــات و پاداش هـــای 
بازیکنان را دادند. امـــا تا امروز که آنها 
بـــرای بازی چهارمین بـــازی لیگ آماده 

می شـــوند هیـــچ خبـــری از پاداش ها 
نیست. حتی شـــنیده شده که باشگاه 
قســـط اول بازیکنـــان را بـــرای فصـــل 
جدید به طـــور کامل پرداخـــت نکرده 
است. مسئولان باشـــگاه چه بخواهند 
و چـــه نخواهنـــد ایـــن موضـــوع تأثیر 
منفـــی مســـتقیمی روی عملکـــرد تیم 

می گـــذارد.
 

مصدومیت های طولانی بازیکنان کلیدی
با اینکه در فصـــل نقل و انتقالات چند 
بازیکـــن داخلی و خارجی بـــا چادرملو 
قـــرارداد بســـتند امـــا ســـعید اخباری 
بـــرای چیدمـــان اصلـــی، 4-3 بازیکن 
کلیـــدی اش را در اختیـــار نداشـــت. 
رضـــا محمودآبـــادی کـــه در بازی های 

فصل گذشـــته لیـــگ آزادکان 12 گل زد 
و 12 پـــاس گل هـــم داده بـــود از ناحیه 
دوقلـــو دچـــار مصدومیـــت شـــد و در 
جریان یکی از تمرینات شـــدت گرفت 
و مشـــخص نیســـت برای بـــازی امروز 
هم شرایط مســـابقه را داشـــته باشد. 
ســـعید محمـــدی مدافـــع راســـت و از 
بازیکنـــان ثابـــت فصـــل گذشـــته هم 
به دلیـــل مصدومیـــت بازی های لیگ 
را تا امـــروز از دســـت داده و شـــاید در 
بـــازی امـــروز هـــم در ترکیـــب اصلـــی 
نباشـــد. رضا دهقان هم که در جریان 
یکـــی از بازی هـــا از ناحیـــه ســـر دچار 
ضرب دیدگی شـــده بود هنوز شـــرایط 
ایـــده آل برای بازی را به دســـت نیاورده 

. ست ا

۲۰بازیکن از تیم ما جدا شده اند
سامره: به جمع بهترین ها برمی گردیم

جمـــع نفـــرات قبلـــی و وقـــت اندک 
بـــرای هماهنـــگ شدن شـــان  آنهـــا 
بـــا بـــازی گروهـــی تیـــم، اثرگـــذاری 
آنهـــا را کاهـــش داده اســـت. چنیـــن 
مســـأله ای کـــم و بیش ســـه نماینده 
دیگـــر مـــا را هـــم آزار می دهـــد و یک 
بـــار دیگـــر ما بـــازی جذب درســـت و 

مؤثـــر بازیکنـــان باکیفیـــت خارجی را 
پیشـــاپیش به رقبای خود باخته ایم. 
بـــا ایـــن اوصاف، چـــه فرقـــی می کند 
که فدراســـیون مجـــوز هزینه کرد یک 
میلیون دلاری جدیدی را شامل حال 
نماینـــدگان مـــا کـــرده یـــا 100 میلیون 
دلاری را، زیـــرا اگـــر رقـــم کمـــک مقرر 

عـــدد دوم هـــم بـــود، فرصتـــی برای 
وجـــود  آن  از  درســـت  بهره گیـــری 
نداشـــت و چیـــزی بر مایه هـــای فنی 
تاکتیکـــی  توانایی هـــای  فـــردی و  و 
باشـــگاه های ما در کوتاه مدت اضافه 
نمی کـــرد. چنین چیـــزی فقط زمانی 
امکان پذیـــر می شـــد کـــه نمایندگان 

ایـــام »پیش فصـــل«  از شـــروع  مـــا 
می دانســـتند دقیقاً چه میزان بودجه 
در اختیـــار دارند و چقـــدر می توانند 
خـــرج کنند تـــا ســـبد خریدشـــان را 
بـــه طـــور دقیـــق براســـاس ســـرمایه 
و امکانـــات خـــود و نـــرخ بازیکنـــان 

خارجـــی تنظیـــم کنند.

دغدغه های اخباری در چادرملو
پاداش هایی که پرداخت نشد، مصدومانی که نرسیدند

گزارش خبری

حسین برزگر  یاری
روزنامه نگار



خبر

کیت آسیایی عوض شد
کیت آســـیایی پرســـپولیس با توجه به اشـــکال وارده 
از ســـوی مســـئولان برگزاری مســـابقات لیگ نخبگان 
آســـیا کـــه در آخرین لحظـــات اتفاق افتاد بـــا تغییری 
در بخـــش جلـــوی پیراهن روبه رو شـــد. ایـــن درحالی 
اســـت کـــه طراحی ایـــن لبـــاس پیـــش از ایـــن برای 
مقامات ارســـال شـــده بـــود و همین نمونـــه در زمان 
ســـفر نمایندگان باشگاه به کوالالامپور برای شرکت در 
آیین قرعه کشـــی، بـــه مقامات ارائه گردیـــد. بر همین 
اســـاس، البســـه تیم برای بازی با الاهلی نیز تهیه شد. 
مشـــابه این طراحـــی نیز قبـــل از ایـــن در رقابت های 
آســـیایی فوتبـــال مـــورد اســـتفاده ســـایر تیم هـــا قرار 
داشـــته اســـت. با این وجود در پی اشکالی که از سوی 
مقامات آســـیایی وارد شـــد و بـــا توجه به زمان بســـیار 
کم تا مســـابقه که امکان طراحی جدیـــد را می گرفت، 
سرخپوشـــان ایران در پیکار با الاهلـــی لباس کنونی را 
بـــدون طرح تخت جمشـــید به تن خواهند کـــرد تا در 
بازی هـــای آتی کیت جدیـــدی بـــرای رقابت های لیگ 

نخبگان طراحی شـــود.
 

 واکنش بادامکی 
به دخالت سروش

معـــاون باشـــگاه پرســـپولیس در پاســـخ بـــه اینکه آیا 
ســـروش رفیعـــی نقشـــی در جـــذب ســـعید مهـــری 
بـــه دلیـــل ارتبـــاط خوبـــش، داشـــته اســـت، گفت: 
ایـــن صحبت ها در شـــأن باشـــگاه پرســـپولیس، ما و 
هـــواداران باشـــگاه نیســـت. ســـروش رفیعـــی یکی از 
بازیکنـــان باکیفیـــت فوتبـــال ایـــران اســـت و در چند 
سال گذشـــته این  را نشـــان داده. شـــاید این اتفاقات 
بـــه دلیـــل مســـئولیت پذیری زیـــاد ســـروش رفیعـــی 
برایش اتفاق می افتد. او دوســـت دارد حتی بازیکنان 
کنـــاری اش خوب بازی کنند تا شـــاید در بازی خودش 
هـــم تأثیرگذار باشـــد، ولی اصلاً چنیـــن صحبتی نبود 
که آقای رفیعی بخواهد کســـی را معرفی کند! سروش 
با توجه به شـــخصیتش اصلاً در این مســـائل دخالتی 
ندارد و ما بـــا توجه به نظر گاریدو پیـــش می رویم، این 

از همـــه چیز مهم تر اســـت.
 

امروز کارت اورونوف تغییر می کند

بـــا وجـــود مخالفـــت گســـترده با تغییـــر قانون ســـقف 
بودجه باشـــگاه ها اما درباره حضور اورونوف در لیســـت 
زیر25 سال پرســـپولیس به خواسته اش رسید. حسین 
بادامکی در پاســـخ به این ســـؤال که با توجه به برگزاری 
جلسه روز شـــنبه در مورد بازیکنان لیست زیر 25 سال، 
آیا پرسپولیس برای لیســـت زیر 25 سال خود برنامه ای 
دارد، گفت: ما چند وقت پیـــش این نامه را زدیم. حتی 
این اتفـــاق برای یکـــی از بازیکنان تیم لیـــگ برتری هم 
اتفاق افتاده بود که او ســـهمیه زیر 25 ســـال شده بود. 
قرار بود دو هفتـــه قبل، این اتفاق بـــرای بازیکن ما هم 
بیفتد کـــه مخالفت شـــد و صورت نگرفـــت. البته به ما 
گفتند شـــنبه این اتفـــاق می افتـــد و برای تغییـــر کارت 

بازی اورونوف اقـــدام خواهیم کرد.
 

واکنش مدیر تیم به حرف های 
جوادی

مدیر تیم پرســـپولیس با اشـــاره به اظهـــارات مدیرکل 
ورزش و جوانان اســـتان تهران که گفته بود ورزشـــگاه 
شـــهید کاظمی تهران متعلق به باشـــگاه پرســـپولیس 
نیســـت، گفـــت: پـــس متعلـــق بـــه کجاســـت؟ اگـــر 
اســـتادیوم در اختیـــار ما نبـــود، خرابه می شـــد. مگر 
نگهداری این ورزشـــگاه راحت اســـت؟ سه سال است 
که اســـتادیوم آزادی را مرمت می کنند. پیروانی درباره 
اینکه رئیس شـــرکت تجهیز اماکن ورزشی گفته بود، 
تعمیر کامل ورزشـــگاه آزادی پنج هـــزار میلیارد تومان 
هزینه دارد، بیان کرد: پس این کار به عمر من و شـــما 

قـــد نمی دهد و به نســـل آینده می رســـد!
 

گاریدو گزینه جدید نداده است

بـــا در نظـــر گرفتـــن جدایـــی احتمالـــی اســـدبیگی و 
رفتن نـــام اورونـــوف به لیســـت زیر 25ســـال حتی با 
حضور میلاد ســـرلک پرســـپولیس یـــک بازیکن دیگر 
می تواند جـــذب کنـــد. بادامکی در مـــورد اینکه گفته 
می شـــود گاریدو یک بازیکن شـــاخص خارجی مد نظر 
دارد، گفت: چه کســـی ایـــن موضوع را به شـــما گفته 
اســـت؟ اصلاً چنین چیزی نیســـت و آقای گاریدو هم 
در جریان هســـت که لیســـت پر اســـت. حتـــی بعد از 
انتقـــال اورونـــوف به لیســـت زیر 25 ســـال، مـــا هنوز 
ســـینا اســـدبیگی را داریم و جزو تیم ماســـت. ضمن 
اینکـــه فکـــر می کنـــم لیســـت تیم مـــا کامل اســـت و 
آقـــای گاریدو تا ایـــن لحظه نـــام بازیکن دیگـــری را به 

مـــا اعلام نکرده اســـت.
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پرسپولیس6

خ ها مجبور به توافق با سینا سر
اسدبیگی دو پنجره پرسپولیس را تهدید می کند

پروژه شکست خورده سقف بودجه
قانونی برای رواج بی قانونی

 ســـینا اســـدبیگی در ســـومین فصـــل 
حضـــورش در پرســـپولیس اکنـــون بـــا 
چالش بزرگـــی مواجه شـــده و مدیریت 
باشـــگاه به دنبال خروج نام این بازیکن 
از لیســـت اســـت. بعـــد از اینکـــه خوان 
کارلـــوس گاریـــدو اعـــلام کرد نیـــازی به 
سینا اســـدبیگی  ندارد، این بازیکن برای 
جدایـــی با مدیران پرســـپولیس مذاکره 
کرد امـــا در نهایـــت دو طرف بـــه توافق 
نرســـیدند. اســـدبیگی از آنجایـــی که با 
پرســـپولیس قرارداد دارد زیر بار فســـخ 
قـــرارداد نرفته اما باشـــگاه پرســـپولیس 
در تلاش اســـت تـــا قرارداد ایـــن بازیکن 
تـــا  باقیمانـــده  پایانـــی  تـــا ســـاعات  را 
پایـــان فصـــل نقـــل و انتقـــالات فســـخ 
کنـــد. صبـــح دیـــروز حســـین بادامکی 
معاون ورزشـــی باشگاه پرســـپولیس در 
خصـــوص آخرین وضعیـــت این هافبک 

توضیـــح داد: »چـــون دیـــدم اســـم مـــرا 
آوردند، باید بگویم من نماینده باشـــگاه 
هســـتم و باید با بازیکـــن صحبت کنم. 
چـــه بازیکنـــی کـــه قـــرار اســـت جـــذب 
یـــا از لیســـت تیـــم جـــدا شـــود. شـــاید 
ســـوءتفاهماتی ایجاد شود ولی امیدوارم 
بـــرای او اتفاقـــات خوبـــی بیفتـــد. به او 
گفتـــم واقعاً چنیـــن چیزی نیســـت. به 
او گفتـــم اگر قرار بـــود باشـــگاه در مورد 
نقل وانتقالات بازیکنـــان تصمیم بگیرد، 
روز اول ایـــن کار را انجام مـــی داد و به او 
اطـــلاع می دادیـــم. در حالـــی کـــه جزو 
لیســـت ما بوده و مربـــی او را بازی داده 
اســـت. خـــروج ایشـــان تصمیـــم مربی 
بـــود و خـــودش بـــا اســـدبیگی صحبت 
کرده اســـت. مـــن خیلی به اســـدبیگی 

علاقـــه دارم.«
براســـاس آخرین اخبار به دســـت آمده 

از باشـــگاه پرسپولیس، ســـینا اسدبیگی 
بـــرای فســـخ قـــراردادش تمـــام مبلـــغ 
قـــرارداد خـــود را می خواهـــد و باشـــگاه 
پرســـپولیس می دانـــد در صورتـــی کـــه 
نتوانـــد رضایـــت ایـــن بازیکـــن را جلب 
کنـــد و او از پرســـپولیس شـــکایت کند، 
عـــلاوه بـــر پرداخـــت کل مبلغ قـــرارداد، 
مجبـــور بـــه پرداخت غرامـــت حقوقی و 
ورزشـــی نیز خواهد شـــد. اســـدبیگی به 
دوســـتان نزدیک خود گفته که باشـــگاه 
می توانســـت بـــا او بـــه توافـــق برســـد و 
نیـــازی به کنـــار گذاشـــتن او نبـــود. این 
اتفـــاق نشـــان می دهد کـــه در باشـــگاه 
پرســـپولیس اختلافاتـــی وجـــود دارد و 
تصمیم گیری هـــا بـــر اســـاس ملاحظات 
فنـــی نیســـت. باید دیـــد که ایـــن ماجرا 
چـــه تأثیـــری بر عملکـــرد تیـــم در ادامه 

فصـــل خواهد داشـــت.

ایلیـــا بهـــزاد اول / قانون ســـقف بودجه 
از ابتدا برای باشـــگاه های نســـبتاً متمول 
و پرطرفـــدار لیگ تصویب شـــد کـــه توان 
مالی رد کردن این ســـقف را داشـــتند و در 
حالی کـــه دیگر باشـــگاه ها حتی بضاعت 
عبور از ســـقف را نداشـــتند، در نهایت به 
ســـقف بودجه همیـــن چهار تیـــم بزرگ 
افزوده شـــد. ســـال گذشـــته، امتیازاتی از 
دو تیم سپاهان و اســـتقلال بابت رعایت 
نکـــردن ســـقف بودجه کســـر شـــد که با 
بازگشـــت امتیـــازات این دو تیـــم، معلوم 
شـــد که هیـــچ ضمانـــت اجرایـــی قاطع 
و مشـــخصی بـــرای ایـــن قانـــون از طرف 
فدراســـیون فوتبـــال و کمیتـــه انضباطی 
وجـــود ندارد. فقـــدان ضمانـــت اجرایی، 
باشـــگاه ها و هـــواداران آنهـــا را ترغیب به 
بی قانونی و رعایت نکردن ســـقف در این 
فصل کـــرد و در نهایت، باشـــگاه هایی که 

این ســـقف را رعایـــت نکردند بـــا افزایش 
دقیقـــه نـــودی این ســـقف ســـود کردند. 
باشگاه پرســـپولیس که در ابتدای پنجره 
نقل و انتقالاتی با از دست دادن ستارگان 
خود از این قانون متضرر شـــد، بیشترین 
اعتـــراض را بـــه افزایـــش ناگهانی ســـقف 
بودجه داشـــت و هـــواداران باشـــگاه، در 
اعتراضـــی عجیب بـــه مدیریت باشـــگاه، 
از آنها بابـــت رعایت کـــردن قانون جاری 
در فوتبـــال ایـــران گله منـــد بودنـــد. گله 
هـــواداران پرســـپولیس، نتیجـــه تصویب 
یک قانـــون عجیب بـــدون برنامه ریزی و 
آینده نگری در فوتبال ایران اســـت. جایی 
که بدون ضمانت مشـــخص و نقشـــه راه 
درســـت، قانون مهـــم و اثرگـــذاری وضع 
می شـــود و باشـــگاه هایی از ایـــن قانـــون 
متضرر می شـــوند کـــه پیش از ایـــن آن را 
رعایـــت کرده انـــد؛ نـــه باشـــگاه هایی که 

قانـــون را دور زده انـــد. پـــس از دو ســـال 
اجرای نامناســـب و بدون ضمانت قانون 
عجیب ســـقف بودجه، چطور می توان از 
مدیران پرســـپولیس یا هر باشگاه دیگری 
در فصول آینده انتظار داشـــت که قوانین 
جدیـــد فدراســـیون را رعایـــت کننـــد؟ به 
خصوص وقتی خواسته هواداران با توجه 
به تجربیات دو ســـال اخیـــر، بی قانونی و 
بی اعتنایـــی به دســـتورات فدراســـیونی 
اســـت که قوانین خـــود را نقض می کنند. 
با همـــه ایـــن درگیری ها و حواشـــی، باید 
گفت که قانون ســـقف بودجـــه، بیش از 
آنکه باعث استانداردســـازی توزیع درآمد 
ج هـــای هنگفـــت در باشـــگاه های  و خر
ایرانـــی شـــود، تیم هـــا را بـــه بی قانونی و 
اقدام علیـــه یکدیگر ترغیب کـــرد و یکی 
از قوانیـــن شکســـت خورده تاریخ فوتبال 

ایران محســـوب می شـــود.

 

پایـــان رأ فـــت مهاجم ســـابق پرســـپولیس 
تیم هـــای  مقابـــل  بـــازی  اســـت  معتقـــد 
باشـــگاهی کشـــوری که کاندیـــدای حضور 
در جـــام جهانی اســـت و از بازیکنان خیلی 
خوبی هم بهـــره می برد واقعاً کار دشـــواری 

. ست ا
دیدار پرسپولیس مقابل الاهلی 

عربستان را چگونه ارزیابی 
می کنید؟

لیـــگ عربســـتان لیگی حرفه ای اســـت که 
بـــه خوبـــی زیرســـاخت ها را فراهـــم کرده 
و هدف گذاری هایشـــان را هـــم بـــه نحـــو 

احســـن انجـــام داده انـــد. آنهـــا بـــرای دور 
نهایـــی لیـــگ نخبـــگان و پـــس از آن برای 
اینکـــه جام جهانی را در ســـال 2030 برگزار 
کننـــد، مهیـــا شـــده اند. تیم هایشـــان بـــه 
معنای واقعی حرفه ای شـــده اند به همین 
دلیـــل اســـت کـــه بعـــد از بازی ملی شـــان 
در روز سه شـــنبه، روز جمعـــه هـــم بـــازی 
از  باشگاهی شـــان را انجـــام داده و بعـــد 
آن هـــم در لیـــگ نخبـــگان بـــازی خواهند 
ایـــن نشـــان می دهـــد چقـــدر  کـــرد کـــه 
بازیکنان شـــان آماده هســـتند و در شرایط 

خوبـــی قـــرار گرفته اند.
بازی مقابل مهره های شاخص 

تیم عربستانی را چگونه ارزیابی 
می کنید؟

بـــه هـــر حـــال ریـــاض محـــرز و فرمینیو را 

کـــه همـــه می شناســـند. تونی هـــم که در 
برنتفـــورد بازی می کـــرد و به تازگـــی به این 
تیم پیوســـته بازیکن خیلی خوبی اســـت. 
حریف عربســـتانی بازیکنان خوب دیگری 
مانند کســـیه بازیکن کامرونـــی و بازیکنان 
خارجی دیگـــر را هم دارد بـــه همین دلیل 
فرقـــی نمی کند کـــه ما بخواهیـــم با چنین 
تیمـــی در ورزشـــگاه 22 هـــزار نفـــری بازی 
کنیـــم یا 62 هزار نفری چـــون چنین تیمی 
همه شـــاخصه های یک تیم خوب را دارد.
نقاط قوت و ضعف این تیم را در 

چه چیزهایی می دانید؟
در پســـت هافبک و فوروارد قوی تر هستند 
و بـــه هماهنگی و وحـــدت تاکتیکی خوبی 
هم رســـیده اند بـــه همین دلیـــل معتقدم 
پرســـپولیس مقابل چنین تیمی در 20-25 

دقیقـــه اول بازی مشـــکل خواهد داشـــت 
چون بایـــد به جو ورزشـــگاه غلبـــه کرده و 

فشـــار این بازی را بگیرد.
شرایط فنی پرسپولیس را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
پرســـپولیس در دو بـــازی اولـــش در لیگ 
خوب نبـــود هر چند مقابل فـــولاد خوب و 
سرحال و دونده نشـــان دادند اما وقفه ای 
که افتاد کار تیم مـــا را خراب کرد و موجب 
شـــد تا بازیکنان کمـــی از شـــرایط ایده آل 
فاصلـــه بگیرنـــد در حالـــی که اســـتراحت 
 . هســـتند ل  ســـرحا و  شـــتند  ا د کافـــی 
پرســـپولیس هم بازیکنـــان خارجی خیلی 
خـــوب و بازیکنـــان داخلـــی خوبـــی را در 
اختیـــار دارد و تیـــم کاملی اســـت اما به هر 
حـــال بـــازی مقابل تیم هـــای عربســـتانی 

واقعاً سخت است و شـــرایط متفاوتی 
دارد.

به نظر می رسد قطعاً 
توپ و مالکیت در اختیار 

میزبان خواهد بود؟
هافبک هـــای مـــا کار ســـخت تری 
پیـــش  رو خواهنـــد داشـــت، چـــه 
بســـا کـــه مالکیـــت تـــوپ بـــرای 
آنهـــا باشـــد و فشـــار تماشـــاگر و 
ســـایر موارد همه چیز را به ســـود 
میزبـــان کنـــد، به همیـــن دلیل 
25-20 دقیقـــه اول بـــازی بـــرای 

پرســـپولیس فشـــار وحشـــتناکی 
خواهد بود، از ایـــن رو باید از این 
فشـــار عبـــور کنیم و بعـــد بتوانیم 

برنامه هایمـــان را اجـــرا کنیـــم.

بازی در ورزشگاه 22 هزار نفری با 62 هزار نفری فرقی ندارد

رأفت: پرسپولیس باید به جو ورزشگاه الاهلی غلبه کند
ناصر قراگزلو

روزنامه  نگار

پرســـپولیس شـــوکه از اتفاقات تغییر قانون 
ســـقف بودجه و در اوج اعتراض به اتفاقات 
خ داده رســـماً درگیـــر رقابت هـــای لیـــگ  ر
نخبگان آســـیا شـــد. در شـــرایطی که الاهلی 
حریف پرمهره ســـرخ ها شب گذشته در یک 
بـــازی سوپرحســـاس باید مقابـــل النصر قرار 
می گرفت پرســـپولیس کـــه از بـــازی با فولاد 
به مـــدت دو هفته دور از شـــرایط مســـابقه 

بـــوده عصر دیـــروز راهی جده شـــد.
در آخریـــن تمریـــن پرســـپولیس مدیـــران 
حضـــور  رســـانه ها  نماینـــدگان  و  باشـــگاه 

داشـــتند و درویش و ســـایر مدیران، اعضای 
تیـــم را بدرقـــه کردند.

البتـــه درویـــش در صحبت هایی کـــه برای 
بازیکنـــان داشـــت به مســـأله تغییـــر قانون 
ســـقف بودجـــه کـــه برایش حســـابی گران 
تمام شـــده اشـــاره داشـــت. درویش ضمن 
از بازیکنـــان و کادر فنـــی و آرزوی  تشـــکر 
موفقیت برای تیم در بازی دوشـــنبه شـــب 
ضمـــن تشـــریح شـــرایط باشـــگاه بـــاز هم 
دربـــاره تصمیم شـــبانه فدراســـیون و تغییر 
قانـــون ســـقف بودجـــه صحبت کـــرد و به 

این موضوع اشـــاره داشـــت که پرسپولیس 
بـــه جهـــت اجـــرای قانـــون، متضرر شـــد و 
رقبای ایـــن تیم از قانونگرایی پرســـپولیس 
و قانون گریزی خود نفع برده و فدراســـیون 
فوتبـــال به آنهـــا جایزه داد و پرســـپولیس را 

تنبیـــه کرد.
پرسپولیســـی ها در حاشـــیه تمرین آخر پای 
پرواز به جـــده عکس یـــادگاری گرفتند. این 
تمریـــن یک بازیکن جدید داشـــت و لوکاس 
ژوائـــو که دو روز قبـــل به تهران رســـیده بود 
بعد از عبور از تونل خوشـــامدگویی بازیکنان 

اولین تمرینش را انجـــام داد. بعد از تمرین 
اعضـــای تیم برای بازی با الاهلـــی با امید برد 
در نخســـتین بازی لیگ نخبگان به فرودگاه 

رفتند تا با پـــرواز چارتر به جـــده بروند.
نکتـــه جالـــب اینکه میـــلاد ســـرلک همراه 
پرســـپولیس رفـــت، مرتضـــی پورعلی گنجی 
هـــم که گفتـــه می شـــود مصدومیتـــش رفع 
نشـــده و به بـــازی الاهلـــی نمی رســـد هم در 
پـــرواز بود ضمـــن اینکـــه لـــوکاس ژوائو هم 
با یـــک جلســـه تمریـــن بـــرای این بـــازی با 

تیـــم رفت.

سربازان گاریدو با تمام قوا راهی عربستان شدند

پرواز پر امید پرسپولیس به جده

بی خبری از تغییر قانون سقف بودجه جنجال ساز شد

حمله تمام عیار پرسپولیسی ها به فدراسیون

مدیرعامـــل باشـــگاه اســـتقلال بعـــد از 
تغییـــر مبلـــغ قانـــون ســـقف بودجـــه، 
گفت: مصاحبه ایشـــان را بـــه طور کامل 
ندیـــدم، ولی یک تکه هایـــی از مصاحبه 
را خوانـــدم. به نظرم حرف های ایشـــان 
منطقـــی بـــه نظـــر نمی رســـد. بالاخـــره 
باشگاه اســـتقلال یا ســـپاهان براساس 
اطلاعاتی که داشتند، بازیکن خریداری 
کردنـــد. آنهـــا می دانســـتند کـــه چنین 
اتفاقی )اشـــاره به افزایش سقف بودجه 
چهار نماینده آســـیایی ایران( می افتد، 
وگرنه وقتی شـــما اجازه ندارید و ســـقف 
بودجه محدودی داریـــد، خرید بازیکن 
بیشـــتر صرفاً برای باشـــگاه هزینه است 
و بایـــد بـــه آن بازیکـــن مبلغ قـــرارداد را 
پرداخـــت کنیـــد. بادامکـــی ادامـــه داد: 
فکر می کنم و طوری که شـــواهد نشـــان 
می دهد آنها با علم بـــر موضوع افزایش 
باشـــگاه ها،  بودجـــه  ســـقف  میـــزان 

بازیکنان جدیـــد را خریداری کردند. این 
موارد باعث شـــد در حق تیـــم ما و حتی 
تیم های دیگری که قرار اســـت در لیگ 
بـــازی کنند، اجحـــاف شـــود. بالاخره ما 
غیـــر از این چهار تیـــم، تیم های دیگری 
داریم. آنهـــا هم حق و حقوقـــی دارند و 

نبایـــد حقوق شـــان فراموش شـــود.
 

پیروانی: چه می شود که یکی دو 
باشگاه از تغییر قانون خبر دارند؟

افشـــین پیروانی درباره افزایش سقف 
بودجـــه باشـــگاه های آســـیایی هـــم 
گفـــت: چگونـــه چنـــد ســـاعت مانده 
بـــه پایـــان نقل وانتقـــالات می گوینـــد 
ســـقف بودجـــه افزایش یافته اســـت؟ 
اگـــر قـــرار اســـت جلســـه ای بگذارند، 
دو یا ســـه کارشـــناس بهتر ببرند. برای 
فدراســـیون زیبـــا نیســـت کـــه قانونی 
را بـــه یکبـــاره لغـــو می کننـــد. قانـــون 

جدیـــد چـــه کمکی بـــه ما کـــرد؟ همه 
بازی هـــا را می بریـــم کـــه یک میلیـــون 
و 300هـــزار دلار )رقـــم اضافه شـــده به 
ســـقف بودجه( پاداش بگیریم؟ مدیر 
تیم پرســـپولیس گفت: چه می شـــود 
که یکی دو باشـــگاه از تغییر قانون خبر 
دارند و برخی بازیکنـــان را در آب نمک 
می خواباننـــد؟ بازیکنـــان خوبی داریم 
و بـــا توجـــه به شـــخصیتی کـــه داریم، 
مدعـــی اصلـــی قهرمانـــی هســـتیم. با 
ایـــن حـــال چـــرا قانون شـــکنی شـــد؟ 
بیـــن خـــوب و بهتـــر، هـــر کســـی بـــه 
ســـراغ گزینه)بازیکـــن( بهتـــر می رود. 
اگـــر قانـــون خوبی گذاشـــتید، چرا آن 
را برداشـــتید و اگـــر قانـــون شـــما ایراد 
داشـــت، چـــرا آن را تصویـــب کردیـــد؟ 
پیروانی بـــا بیان اینکـــه معمولی ترین 
بازیکـــن هم بـــه انـــدازه ســـقف مبلغ 
مـــد نظر پرســـپولیس  طلـــب می کرد، 

گفت: آیـــا خبرهایـــی مبنی بـــر تغییر 
قانون به دو باشگاه رســـیده بود؟ مگر 
می شود بین باشـــگاه ها فرق بگذارید؟ 
بهترین تیم را داریـــم، اما کاری کردند 
که بـــه درویـــش گفتنـــد چـــرا بازیکن 
بهتـــری نگرفتید. فدراســـیون فوتبال 
یکی از ارگان های بزرگ کشـــور اســـت 
و رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال در هـــر 
کشـــور، از نصف وزرا معروف تر اســـت. 
وی بـــا بیان اینکه بـــه 12 تیم لیگ برتر 
ظلم شـــد، گفت: چرا ســـقف بودجه 
این باشـــگاه ها زیاد نشـــد؟ زیبا نیست 
کـــه پرســـپولیس با این عظمت، ســـه 
بازی میهمان باشـــد. در مدت مرمت 
ورزشـــگاه آزادی می شـــد دو ورزشـــگاه 
ســـاخت! کســـی می داند دربی تهران 
کجـــا برگـــزار می شـــود؟ ایـــن مســـأله 
بـــرای آن یکـــی تیـــم )اســـتقلال( هم 

خوب نیســـت.

بعـــد از تغییـــر قانـــون ســـقف بودجه و 
حرکت فدراســـیون با خواسته تراکتور، 
اســـتقلال و ســـپاهان، رضا درویش روز 
پنجشـــنبه مصاحبـــه تنـــدی علیـــه این 
اتفـــاق انجـــام داد. مدیرعامل باشـــگاه 
پرســـپولیس با انتقـــاد از تغییـــر قانون 
گفـــت: »نمی شـــود بـــه افـــکار عمومی 
توهیـــن کننـــد و بگویند افـــکار عمومی 
ایـــن  نمی داننـــد.  جان شـــان  از  دور 
لیاقت خـــود قانون گذار هاســـت. افکار 
عمومی خـــوب می فهمند. چـــه قدرتی 
به تیم هـــا می دهند که باعث می شـــود 
بازیکن هایشـــان را بگیرند. شما تاریخی 
را کـــه بازیکنـــان بـــه ایـــران آمده انـــد و 
بازیکنان داخلی قرار بســـته اند، ببینید. 
تیمی که ســـقف ندارد چطور دومیلیون 
دلار تعهد برای خـــودش ایجاد می کند؟ 
از یـــک جایـــی بـــه آن تیـــم می گوینـــد 
شـــما کارت را بکـــن. مگر پرســـپولیس 
از یـــک کره دیگـــر آمده؟ چـــرا آن قدر با 
پرســـپولیس دشـــمنی می کنند؟ چون 
آن قدر قهرمان می شـــود؟« روز گذشـــته 
و در حاشیه آخرین تمرین پرسپولیس 
قبل از سفر به رعبســـتان دو مدیر دیگر 
پرســـپولیس هم به این اتفـــاق اعتراض 

کردند.
 

بادامکی: حرف های سمیعی 
منطقی نیست

بـــه  واکنـــش  در  بادامکـــی  حســـین 
ه  د ا ز قنبـــر ر  منصـــو ی  صحبت هـــا
نایب رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال در 
مـــورد افزایـــش ســـقف بودجـــه و گلایه 
درویش بابـــت اعلام دیرهنـــگام قانون 
افزایـــش ســـقف بودجـــه، گفـــت: فکر 
می کنم یـــک مقدار عجیب بـــود. از روز 

اول به ما اصرار داشـــتند کـــه این قانون 
صددرصـــد اجـــرا خواهـــد شـــد و هیچ 
کوتاهی صورت نمی گیرد. ما بر اســـاس 
همیـــن صحبت در بـــازار نقل وانتقالات 
کـــه  همان طـــور  و  کردیـــم  شـــرکت 
مســـتحضرید چنـــد بازیکـــن خـــود را از 
دســـت دادیم. اینکـــه چند ســـاعت به 
پایان مهلت ارســـال لیست آسیایی این 
اتفـــاق بیفتـــد، اقدامی عجیب اســـت. 
معاون باشـــگاه پرســـپولیس ادامه داد: 
بـــرای خـــود مـــا باعـــث تعجب بـــود که 
برخـــی تیم ها به صـــورت متوالی بازیکن 
جـــذب می کردند با وجـــود اینکه امکان 
ثبـــت آن بازیکنان را نداشـــتند، ولی در 
آخریـــن لحظات اجـــازه دادند، ســـقف 
اضافه شـــود. ضمن اینکه هنوز درآمدی 
به باشـــگاه ها بـــرای بازی های آســـیایی 
تعلق نگرفته اســـت. ایـــن موضوع جای 
ســـؤال را بیشـــتر می کنـــد. بـــازی ای که 
هنوز انجام نشـــده اســـت چطور درآمد 
آن را محاســـبه کردند؟ مگـــر اینکه تیم 
در آن بازی ها برنده شـــود یا از آن مرحله 
صعود کنـــد. بادامکی در پاســـخ به این 
پرســـش که آیا هنوز پرسپولیس پاداش 
آسیایی سه ســـال قبل که سرخپوشان 
به فینـــال لیـــگ قهرمانان آســـیا صعود 
کردنـــد را دریافت نکرده اســـت، گفت: 
خیلی ســـخت اســـت، مـــا هنـــوز پولی 
از کنفدراســـیون فوتبال آســـیا دریافت 
نکردیـــم، آن هـــم بـــه خاطر شـــرایطی 
که وجـــود دارد. البته در زمـــان برگزاری 
مســـابقات آســـیایی، از طریق مکاتباتی 
که بـــا AFC داریـــم، یکســـری هزینه ها 
را کنفدراســـیون فوتبال آســـیا پرداخت 
می کنـــد. معاون باشـــگاه پرســـپولیس 
در واکنش بـــه اظهارنظرهای ســـمیعی 

 تیمی که 
سقف ندارد 
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برای خودش 
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می کند؟ 



خبر

سهمیهبازیکنخارجیکاهشنمییابد
زیلیکیچباسندپزشکیفسخکرد

حـــرف و حدیث هـــا پیرامـــون آلمدین زیلیکیـــچ، وینگر 
بوســـنیایی جنجالی اســـتقلال حتـــی بعـــد از جدایی او 
از جمع آبی پوشـــان هم، دســـت بردار باشـــگاه نیســـت. 
بعـــد از حواشـــی و اختلافـــات جـــواد نکونام ســـرمربی 
آبی پوشـــان بـــا مدیـــران اســـتقلال بر ســـر جدایـــی این 
وینگر خارجـــی، بالاخره با توافق طرفیـــن ماجرا ختم به 
خیر شـــد تا با جدایـــی این بازیکن، آتش بـــس در اردوی 

اســـتقلال اعلام شود.
البتـــه که حـــالا با جدایـــی ایـــن بازیکن داســـتان تازه ای 
بـــه راه افتـــاده و شـــائبه هایی مبنـــی بـــر ســـوخت یکی 
از ســـهمیه های خارجـــی فصـــل بعـــد اســـتقلال مطرح 
شـــده اســـت. بـــه رغـــم صـــدور کارت بـــازی بـــرای ایـــن 
بازیکـــن در 3 هفتـــه ابتدایـــی لیـــگ برتـــر، او در ترکیب 
آبی پوشان حضور نداشـــت و همین موضوع باعث شده 
تا صحبت هایی مطرح شـــود که با جدایـــی این بازیکن، 
یکی از ســـهمیه های خارجی فصل بعد استقلال سوخت 
شـــده اســـت. البته که بر خلاف این شـــائبه ها و با توجه 
بـــه مصدومیـــت زیلیکیـــچ در بـــازی مقابل شـــمس آذر 
قزوین و استقلال خوزســـتان و جلسات فیزیوتراپی این 
بازیکـــن در مرکز پزشـــکی، به نظر می رســـد این موضوع 
نمی تواند دردســـر تـــازه ای برای باشـــگاه به وجـــود آورده 
و بـــه گفته مدیران اســـتقلال، بـــا ارائه مدارک پزشـــکی، 
آبی پوشـــان از ایـــن مخمصه خارج شـــده و جـــای هیچ 

نگرانی نیســـت.

استقلالبهدنبالمهاجمخارجی
در شـــرایطی که رقبای اســـتقلال در لیگ نخبگان آســـیا 
هـــر روز ســـتاره جدیدی جـــذب می کنند، حـــالا مدیران 
باشـــگاه اســـتقلال هم به فکـــر افتاده اند تـــا یک مهاجم 

خارجی به خدمـــت بگیرند.
بعد از جدایی زیلیکیچ دســـت مســـئولان استقلال برای 
جـــذب مهاجم خارجی بازتر شـــده و حالا بـــه دنبال این 
هســـتند تـــا با یـــک بازیکـــن خارجی بـــه توافق برســـند. 
البته کـــه هنوز هیچ نامی مطرح نشـــده اســـت و به نظر 
می رســـد پروســـه این مهاجم خارجی کمی زمان بر بوده 

و قطعـــاً به بـــازی مقابل الغرافه قطر نمی رســـد.

شنبه،رونماییازکیتجدید
کیت آســـیایی اســـتقلال در 24 ســـاعت آینـــده رونمایی 
می شـــود. در حالی کـــه به عقیده بســـیاری از هـــواداران 
کیت قبلی مشکلاتی داشـــته، حالا همه منتظر رونمایی 
از کیت جدید آبی پوشـــان هســـتند تا ببیننـــد ایرادات و 
مشـــکلات کیت قبلی تا چه اندازه برطرف شـــده اســـت. 
اســـتقلال در اولین بـــازی خـــود در لیگ نخبگان آســـیا 
دوشنبه باید در ورزشگاه شـــهر قدس مقابل تیم الغرافه 
قطـــر قـــرار بگیرد کـــه شـــاگردان نکونام با کیـــت جدید 

خـــود پا به ایـــن دیدار خواهند گذاشـــت.
 

بلیتالکترونیکی
شرطورودبهورزشگاهشهرقدس

محدودیت هـــا دربـــاره بلیت فروشـــی تقابل اســـتقلال و 
الغرافـــه قطر همچنـــان ادامه دارد. طبق گفته مســـئولان 
فدراســـیون فوتبـــال بـــا توجـــه بـــه شـــرایط خـــاص این 
ورزشـــگاه قرار اســـت فقط 8هـــزار بلیت فروخته شـــود 
کـــه از ایـــن تعـــداد 1000 بلیـــت بـــه بانـــوان و 500 بلیـــت 
هـــم بـــه جایـــگاه CIP اختصـــاص دارد. در حالـــی کـــه 
مســـئولان فدراســـیون از چنـــد روز قبـــل تأکیـــد زیادی 
بـــه مقولـــه بلیت فروشـــی داشـــته و اعـــلام کرده اند که 
فقـــط هوادارانـــی که موفـــق به تهیـــه بلیت شـــده اند  در 
ورزشـــگاه حضـــور پیدا کنند، حـــالا ناظـــرانAFC  هم به 
این موضوع اشـــاره و اعـــلام کرده اند که فقـــط هوادارانی 
کـــه بلیـــت اکترونیکی دارنـــد، می توانند بازی اســـتقلال 
مقابـــل الغرافه قطـــر را به صـــورت حضوری در ورزشـــگاه 
شـــهر قدس تماشـــا کنند و باقی طرفـــداران باید از خانه 

شـــاهد بازی تیم محبوب شـــان باشـــند.
 

استقلالیهاممنوعالمصاحبهشدند
در فاصلـــه 2 روز مانده به تقابل اســـتقلال و الغرافه قطر 
در هفتـــه اول لیـــگ نخبگان آســـیا، با تصمیم مســـئولان 
باشـــگاه تمامـــی بازیکنـــان ممنوع المصاحبه شـــده اند. 
در حالـــی کـــه فقط 3 هفته از شـــروع  لیگ برتـــر فوتبال 
گذشـــته اســـت، آبی پوشـــان در روزهای اخیـــر بمبارانی 
از حواشـــی را تجربـــه کـــرده و نیمکت این باشـــگاه دچار 
جنجال زیادی شـــده بود که البته با توافـــق جواد نکونام 
و مدیران اســـتقلال فعلاً این تیـــم از وضعیت قرمز خارج 
شـــده و به آرامش رســـیده اســـت. حالا در شـــرایطی که 
حاشـــیه به تازگی از اردوی اســـتقلالی ها دور شده است، 
مســـئولان باشـــگاه تمامی بازیکنـــان را ممنوع المصاحبه 
کرده انـــد که بازیکنـــان قبل از بازی مهم ایـــن تیم مقابل 
الغرافه، اســـیر حواشـــی تـــازه نشـــده و در آرامش آخرین 

تمرینات خـــود را دنبال کنند.
 

ورودAFCبرایبازدیدنهایی
مســـئولان کنفدراســـیون فوتبال آســـیا امـــروز وارد ایران 
می شوند. شـــمارش معکوس برای شروع بازی استقلال 
و الغرافـــه قطر در هفته اول لیگ نخبگان آســـیا شـــروع 
شـــده و حالا بـــه همیـــن منظورهـــم ناظـــران AFC وارد 
تهران می شـــوند تـــا از آخریـــن وضعیت اســـتادیوم آگاه 
شـــده و بازدید نهایی را به جا بیاورنـــد. در حالی که 2 روز 
به شـــروع این بازی بیشـــتر باقی نمانده است، تلاش ها 
بـــرای برطرف کـــردن ایرادات ایـــن اســـتادیوم همچنان 
ادامه دارد تا در شـــرایطی که انتقـــادات زیادی به برگزاری 
بازی در این ورزشـــگاه وارد شـــده اســـت، این تقابل ختم 
به خیر شـــده و به دور از هرگونه مشـــکلی برگزار شـــود.
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باشـــگاه پرســـپولیس از ابتـــدای نقـــل و 
انتقـــالات و اعلام مقـــررات جدید، تلاش 
کرد تا نام اوســـتون اورونوف را در لیســـت 
زیر 25 ســـاله قـــرار دهد و به نظر می رســـد 
حـــالا بـــه این هـــدف خـــود رســـیده و این 
بازیکن از فهرســـت بزرگسالان این باشگاه 
ج خواهد شـــد. فدراســـیون فوتبال  خـــار
و کارگـــروه نظـــارت بـــر قراردادها رســـماً با 
قـــرار گرفتـــن نـــام اوســـتون اورونـــوف در 
لیســـت بازیکنان زیر ۲۵ سال پرسپولیس 

موافقـــت کرد.
امـــا حضـــور اوســـتون اورونـــوف، بازیکن 
ازبکســـتانی تیم پرســـپولیس در لیســـت 
بازیکنان زیر 25 ســـال این تیـــم، منجر به 
بروز اختلافاتی میان دو باشـــگاه پرطرفدار 
ایرانـــی، اســـتقلال و پرســـپولیس شـــده 
اســـت. اســـتقلال از مدت ها پیش نسبت 
بـــه ایـــن موضـــوع اعتـــراض کـــرده و حالا 
ایـــن مســـأله بـــه شـــکایت رســـمی تبدیل 

شـــده است.

باشـــگاه اســـتقلال روز گذشـــته با انتشـــار 
بیانیه ای نوشـــت: »بعد از رعایت نشـــدن 
و  خارجـــی  بازیکنـــان  جـــذب  قوانیـــن 
اضافه شـــدن غیرقانونی ســـهمیه خارجی 
از ســـوی برخـــی تیم هـــا و زمینه ســـازی 
رســـانه ای از ســـوی برخی جهت گسترش 
دامنه تخلفات، باشـــگاه اســـتقلال مراتب 
اعتـــراض و شـــکایت خـــود را از این تخلف 
آشـــکار به ســـازمان لیـــگ و ارکان قضایی 

فدراســـیون فوتبال ارائـــه داد.«

اســـتقلال مدعـــی اســـت کـــه اوســـتون 
اورونـــوف نباید در لیســـت بازیکنـــان زیر 
25 ســـال قـــرار بگیـــرد، چـــرا کـــه قوانین 
فدراســـیون فوتبـــال ایـــران در ایـــن مورد 
شـــفاف اســـت و به نوعی به نظر می رســـد 
که پرســـپولیس از فدراســـیون یک امتیاز 

فراقانونـــی گرفته اســـت.
فرشـــید ســـمیعی مدیرعامـــل اســـتقلال 
نیـــز در واکنـــش به ایـــن موضـــوع گفت: 
»قانـــون کامـــلاً روشـــن و نافـــذ اســـت و 

اصـــلاً ابهامی نـــدارد که 
نیـــاز به تفســـیر داشـــته 

باشـــد. بازیکن باید ســـال 
گذشـــته در لیســـت زیـــر 23 

ســـاله های همـــان تیم باشـــد 
تـــا بـــا ادامـــه یـــا تمدید قـــرارداد 

بتوانـــد در ســـهمیه زیر 25 ســـاله ها 
قرار بگیـــرد. به هیچ عنـــوان اجازه 

تخلف از قانون روشـــن و بدون 
ابهـــام را نمی دهیـــم.«

علـــی چینی درباره اینکـــه بحث برکناری 
جواد نکونام از اســـتقلال مطرح شـــده 
بـــود و بعـــد از مدتـــی احمد شـــهریاری 
رئیس هیأت مدیره باشـــگاه با حضور در 
تمرین تیم حمایت باشـــگاه را از نکونام 
اعـــلام کـــرد، گفـــت: »ســـوءتفاهماتی 
هلدینـــگ  نماینـــده  شـــهریاری  بیـــن 
خلیج فارس و نکونام شـــکل گرفته بود 
که بعد از باخت به اســـتقلال خوزستان 

شـــدت گرفت.
 باخت در اســـتقلال تبعـــات دارد و بعد 
از اتفاقاتـــی کـــه افتاد، روابـــط مدیریت 
و کادرفنـــی مثـــل قبـــل باقی نمانـــد اما 
هنوز فرصت زیادی تـــا پایان فصل باقی 
مانـــده و باید زمان داد تا ســـرمربی تیم 
در بازی های آینده، خـــود و کادرفنی اش 

را ثابـــت کند.
و  فـــت  گر ت  ر صـــو یـــی  حبه ها مصا  
طرفیـــن از مواضـــع خود دفـــاع کردند. 
شـــیطنت هایی هـــم صـــورت گرفـــت و 
برخـــی علیـــه مدیریـــت و عـــده ای علیه 

ســـرمربی صحبـــت کردنـــد.
 بهتریـــن راه برای از بین بردن حواشـــی 
و هجمه های خبـــری، گفتمـــان رودررو 
بود چون در صحبت های بدون واسطه 
ســـوءتفاهمات حل می شـــود که چنین 
اتفاقـــی افتـــاد. حـــالا کـــه مدیریـــت از 
کادرفنـــی حمایت کرده، اســـتقلال باید 
بـــه دور از حواشـــی بـــه دنبـــال دیـــدار 
نخســـت خـــود در لیـــگ نخبگان آســـیا 
بـــا الغرافه باشـــد. بایـــد تمامـــی تمرکز 
روی برتـــری برابـــر نماینده قطر باشـــد تا 

شـــروع خوبی در آســـیا داشـــته باشیم. 
هیچ کجـــای دنیـــا بعـــد از هفتـــه ســـوم 
ســـرمربی را برکنار نمی کنند مگر اینکه 
ســـه شکســـت پیاپی رقم بخورد که تیم 
نکونـــام یک بـــازی را واگذار کـــرد. البته 
ســـوءتفاهماتی وجود داشت و مدیریت 
قصد برکناری نداشـــت کـــه این موضوع 

ثابت شـــد.«
چینـــی خاطرنشـــان کـــرد: »زمانـــی که 
در  مـــن  بـــود،  ســـرمربی  منصوریـــان 
کادرفنی اســـتقلال بودم و حسن زمانی 
نامـــی کـــه نماینـــده مجلس بـــود، دائم 
می گفـــت منصوریـــان دو هفته بیشـــتر 
وقـــت نـــدارد و تبحـــر بالایـــی هـــم در 
امور فنـــی داشـــت و کیفیـــت بازیکنان 
زیـــر ســـؤال می بـــرد. در نیم فصـــل  را 

پایـــان  در  امـــا  بودیـــم  یازدهـــم  اول، 
فصل به نایـــب قهرمانی رســـیدیم. الان 
شـــرایط فرق می کند، چـــون مدیریت از 
کادرفنی حمایت کرده پـــس هواداران و 
پیشکســـوتان باید از تیم حمایت کنند. 
اســـتقلال حوادث زیـــادی را پشت ســـر 
گذاشـــته و از اینجا به بعـــد هنر کادرفنی 
اســـت کـــه بتوانـــد بهتریـــن نتایـــج را 
بگیـــرد و بـــرای بـــازی بـــا الغرافـــه آماده 
شـــود. در مســـتطیل ســـبز همه امور در 
اختیـــار جـــواد نکونـــام و دســـتیارانش 
اســـت. او باید توانایی خود را در کســـب 
نتیجه نشـــان دهـــد و از فرصتـــی که در 
اختیـــار دارد، نهایـــت اســـتفاده را ببـــرد 
تا با اســـتقلال بـــه نتایج بســـیار خوبی 

» . سد بر

صراحتـــاً تأکیـــد داشـــت کـــه افزایش 
بودجـــه امتیاز به نمایندگان آســـیایی 
نیســـت بلکه در آیین نامه مذکور قید 
شـــده، ایـــن نکتـــه را تأییـــد می کنید؟ 
گفـــت: »صراحتـــاً در قانـــون ابـــلاغ 
شده از ســـوی فدراســـیون آمده تمام 
درآمدهای باشـــگاه ها ناشـــی از حضور 
در آســـیا بـــه ســـقف بودجـــه اضافـــه 
می شـــود، همچنین درآمدهای ۲۰۲۴ 
نیز شـــامل این موضوع می شـــود پس 
خبری از امتیاز ویژه نیســـت و ما فقط 
اجـــرای بدون تنازل قانـــون را پیگیری 
می کردیـــم، باشـــگاه اســـتقلال تـــا به 
امـــروز ثابت کرده همیشـــه بـــه قانون 
و قوانین جـــاری حتی اگر مـــورد تأیید 

ما نبـــوده پایبند بوده و هســـت، ما در 
مـــواردی از اجرای بدون کم و کاســـت 
قانون لطمه و آســـیب نیـــز خورده ایم 
امـــا هرگـــز بـــه ســـراغ دور زدن قانون 
آنگونـــه کـــه در فوتبال شـــایعه اســـت 

» . نرفتیم
او ادامـــه داد: »هـــواداران فوتبـــال بـــه 
انتشار اخباری مانند آنکه فلان بازیکن 
خانـــه یا ماشـــین خـــود را فروخت تا به 
فلان تیم برود به دیـــده طنز می نگرند 
چون اگر این حرف ها جدی زده شـــده 
باشـــد، جـــز توهین به شـــعور مخاطب 
نیســـت. باشـــگاه اســـتقلال بـــه هیچ 
وجـــه قصـــد دامـــن زدن به حواشـــی را 
ندارد و تنها درخواســـت اجـــرای قانون 

را داشـــته و دارد امـــا بـــه خاطـــر همین 
خواســـته قانونی مورد حملـــه و هجمه 

قـــرار می گیرد.«
مدیرعامل اســـتقلال در مورد دلخوری 
برخـــی از هـــواداران گفـــت: »مـــن به 
هـــواداران فهیـــم باشـــگاه اســـتقلال 
تـــا از برخـــی  کامـــلاً حـــق می دهـــم 
صحبت هـــا دلخـــور شـــده و مراتـــب 
اعتـــراض خـــود را بـــه باشـــگاه اعلام 
نمایند. آنها تا بـــه امروز الگوی ایده آل 
هـــواداری در فوتبال ایران بوده اند، اما 
عملکـــرد و اظهارنظـــر برخی افـــراد در 
ایـــن مقطع به هیـــچ وجـــه پذیرفتنی 
نیســـت. رعایت قانـــون و اجـــرای آن 
توســـط فدراســـیون فوتبـــال شـــاید 

توســـط برخی ها جـــور دیگـــری تعبیر 
شـــود اما تعبیر ما در این مـــورد، صرفاً 
اجـــرای قانـــون مصوب بوده اســـت.«
وی تأکید کرد: »خیلی جالب اســـت. 
باشـــگاه استقلال با اشـــتباه تأثیرگذار 
داوری قهرمانی فصل قبل را از دســـت 
داد، اما مدیریت آن در دفاع از حقوق 
اســـتقلال هرگـــز از ادبیـــات زشـــت و 
ناپسند اســـتفاده نکرد. ضمن تبریک 
بـــه فدراســـیون فوتبال بابـــت اجرای 
قانون مصوب، امیدواریم فدراســـیون 
فوتبـــال در همین مســـیر قانونمداری 
گام برداشـــته و بابـــت اجـــرای قانون 
خود را بدهکار کســـی ندانـــد و در پی 

لطف بـــه برخی ها نباشـــد.«

فرشید ســـمیعی مدیرعامل استقلال 
در خصـــوص علـــت اعتـــراض برخی 
بـــه رونـــد افزایـــش ســـقف بودجـــه 
اظهـــار کرد: »بـــرای ما هم مشـــخص 
نیســـت چـــرا برخـــی برابـــر تصمیـــم 
قانونی فدراســـیون فوتبـــال این گونه 
 . هنـــد می د ج  خـــر بـــه  مـــت  مقاو
فدراســـیون فوتبال بر اســـاس قوانین 
و مقـــررات و اســـتناد بـــه آیین نامـــه 
حاکـــم بـــر ســـقف بودجـــه بـــا توجه 
بـــه درآمدزایـــی باشـــگاه های حاضـــر 
در رقابت هـــای آســـیایی عینـــاً مفـــاد 
قانونـــی را در نظـــر گرفتـــه و ســـقف را 
برای »همـــه« نمایندگان ایران افزایش 
داده چـــون ایـــن چهـــار باشـــگاه قرار 
است از حیثیت فوتبال ملی و جایگاه 
فوتبـــال ایـــران دفاع کنند امـــا معلوم 
نیســـت چرا برخـــی متوجه نیســـتند 
حضور ضعیف در این مسابقات منجر 
به کاهش هرچه بیشـــتر سهمیه ها در 
لیگ های مختلف آســـیایی می شود و 
متأســـفانه ترجیح می دهند به قیمت 
تضعیـــف فوتبال ملی، مانـــع از اجرای 

نـــص قانون شـــوند.«
کـــه  یطی  شـــرا ر  د «  : د و فـــز ا وی   
باشگاه های آســـیایی بویژه کشورهای 
حـــوزه خلیج فـــارس ســـرمایه گذاری 
بیـــش از انـــدازه ای انجـــام دادند، به 
نظـــر می رســـد اجـــرای این قانـــون و 
افزایـــش ســـقف می توانـــد بـــه کمک 
فوتبـــال ایـــران بیاید. نکته ما و ســـایر 
دوســـتان هم دقیقاً به همین موضوع 
برمی گـــردد، اینجا بحث ملی اســـت، 

حفـــظ جایگاه برتـــر ایـــران در منطقه 
و عملکـــرد موفـــق باشـــگاه های ایران 
مایه افتخار و غـــرور ملی خواهد بود. 
اگر مـــا بـــا توانمنـــدی فنـــی مطلوبی 
وارد مســـابقات شـــویم، می توانیـــم 
در رقابـــت بـــا باشـــگاه های تـــا دندان 
مســـلح منطقه موفق ظاهر شویم و از 
ســـهمیه ایران به خوبـــی دفاع کنیم. 
این رفتار و هیجانات کاذب اساســـاً با 
حفظ منافع ملـــی همخوانی ندارد. با 
همین ســـقف بودجه افزایـــش یافته 
هـــم کل مبلغ مـــا اندازه یـــک بازیکن 
برخی از تیم های حاضر در مســـابقات 

» . نیست
مدیرعامـــل اســـتقلال تصریـــح کرد: 
»بـــرای مجموعـــه مدیریتی اســـتقلال 
همیشـــه منافـــع ملـــی فصل الخطاب 
بوده و هست. آینده فوتبال باشگاهی 
ایران در گـــروی موفقیـــت نمایندگان 
ایـــران در رقابت هـــای لیـــگ نخبگان 
و لیـــگ قهرمانان آســـیا اســـت. عدم 
کســـب نتیجه مطلـــوب و ناکامی برابر 
تیم هـــای قدرتمنـــد منطقـــه نـــه تنها 
دلخواه هیچ یـــک از هموطنان ایرانی 
ما نیســـت بلکه همه به دنبال پیروزی 
و موفقیـــت نمایندگان ایـــران زمین در 
این مســـابقات هســـتند تا پرچم ایران 

در قاره آســـیا به اهتـــزاز در آید.«
 ســـمیعی در پاســـخ بـــه ایـــن ســـؤال 
کـــه باشـــگاه اســـتقلال در مکاتبـــات 
متعـــدد خـــود در هفته هـــای اخیـــر 
بـــا فدراســـیون فوتبـــال بـــا اشـــاره به 
مســـتندات قانونی و مقـــررات جاری 

 با همین 
سقف بودجه 
افزایش یافته 
هم کل مبلغ 
ما اندازه یک 

بازیکن برخی 
از تیم های 

حاضر در 
مسابقات 

نیست

حملهمستقیمسمیعیبهدرویش

فرافکنی را تمام کنید

تعیینتکلیفمیشود مدافعاستقلالامروز
سهرابیانآبیپوشمیماند

اوساسوناتااستقلال از
کریموجواددوبارهبههمرسیدند

آرمیـــن ســـهرابیان، مدافـــع اســـتقلال که به 
تازگـــی از لیســـت این تیـــم خارج شـــده و این 
تصمیم به دنبـــال مصدومیت او گرفته شـــد. 
اکنون ســـؤال های زیادی درباره آینده حرفه ای 
او و تأثیر این تغییر بر اســـتقلال مطرح است.

آرمیـــن لیـــگ بیســـت وچهارم را بـــا حواشـــی 
زیـــادی آغـــاز کـــرد، ابتـــدا تتـــوی جنجالـــی 
سهرابیان خبرساز شـــد و احتمال محرومیت 
این بازیکن وجود داشـــت اما آرمین با انتشـــار 
یک استوری اینستاگرامی از مردم عذرخواهی 
کـــرد و البتـــه تعهـــد هـــم داد که دیگـــر چنین 
حاشـــیه ای نداشـــته باشـــد. ســـهرابیان پس 
از ایـــن حواشـــی اما دچـــار مصدومیت شـــد 
و باشـــگاه اســـتقلال کـــه در راه ثبت قـــرارداد 
گوســـتاوو بلانکـــو بـــه مشـــکل خـــورده بـــود، 
نـــام آرمین را از لیســـت خـــارج کـــرد. خروج 
ســـهرابیان از لیســـت به دلیـــل مصدومیت او 
انجـــام شـــده که به نظر می رســـد هم بـــرای او 
و هم  باشـــگاه اســـتقلال ضروری بـــود چرا که 
با خروج نام ســـهرابیان از لیســـت استقلال، 

زمینـــه بازگشـــت بلانکو فراهم شـــد.
این روزها باشـــگاه استقلال در تلاش است تا 
زمینه حضور مجدد سهرابیان را در لیست 
اســـتقلال فراهم کند اما نکتـــه قابل تأمل 

نیـــز بحـــث ســـربازی ایـــن بازیکن اســـت. 
ســـهرابیان از آذر ماه مشمول خواهد بود 
و ادامـــه همکاری او با باشـــگاه اســـتقلال 
منـــوط بـــه دریافـــت معافیت اســـت. اگر 

ســـهرابیان نتوانـــد موضوع ســـربازی خود 
را حـــل کند، احتمـــال دارد حتـــی برای 

ادامـــه فوتبال خـــودش مجبور 
باشـــد راهی لیگ یک شود؛ 

چرا کـــه تنها تیـــم نظامی 
لیگ برتر ملوان اســـت 

وایـــن تیم نیز لیســـت 
بازیکنـــان بزرگســـال 
کـــرده  پـــر  را  خـــود 

. ست ا
ســـت  ا ر  ا قـــر
اســـتقلال امروز با 
برگـــزاری نشســـتی 
د  ا رد قـــرا مشـــکل 

ســـهرابیان را حـــل 
کنـــد و حـــال بایـــد 

منتظـــر مانـــد و دید 
یـــن  ا شـــت  نو سر

بازیکـــن بـــا اســـتقلال 
شـــد. خواهـــد  چـــه 

/کریـــم انصاری فـــرد،  محمدرضـــارحیـــمپـــور
مهاجـــم باتجربـــه و ســـابق تیـــم ملـــی فوتبـــال 
ایران، در حال بررســـی امکان بازگشـــت به لیگ 
برتر ایران اســـت. پـــس از تجربه هـــای مختلف 
در لیگ هـــای خارجـــی، ایـــن بازیکن بـــه دنبال 
این اســـت کـــه بـــا حضـــور در یکـــی از تیم های 
معتبـــر داخلـــی، بـــار دیگـــر فرصت پوشـــیدن 
پیراهن تیم ملی را به دســـت آورد. در این راســـتا 
هـــم مذاکراتـــی با جـــواد نکونام، ســـرمربی تیم 
اســـتقلال انجام داده اما هنوز نتیجه مشـــخصی 
حاصل نشـــده اســـت. اســـتقلال در فصل نقل 
و انتقـــالات بـــرای پســـت خط حمله دســـت به 
هیـــچ اقدامی نزده و این مســـأله ممکن اســـت 
به نقطـــه ضعف ایـــن تیـــم در طول لیـــگ بدل 
شـــود. در این شـــرایط جواد نکونـــام قصد دارد 
آقـــای گل ســـابق فوتبال ایـــران را به اســـتقلال 
بیـــاورد: کریـــم انصاری فرد که یک دهـــه از کوچ 
او بـــه فوتبـــال اروپا و بـــازی در اســـپانیا، یونان، 
انگلیـــس و قبـــرس می گـــذرد. بـــا ایـــن حـــال، 
بازگشـــت به لیگ برتر ایـــران بـــرای انصاری فرد 
چالش هـــای خـــاص خـــود را دارد. یکـــی از این 
چالش هـــا، بحث خانوادگی اوســـت و شـــنیده 
می شـــود همســـر یونانی اش هنوز بـــرای حضور 
کریـــم در ایران رضایت نداده امـــا مذاکرات بین 

طرفین همچنـــان ادامـــه دارد. هدف اصلی 
انصاری فرد از این بازگشـــت، دستیابی به 
پیراهن تیم ملی ایران اســـت. او به خوبی 
می داند که بـــرای جلب نظـــر مربیان تیم 

ملی، باید در ســـطح بالایی در لیگ داخلی 
بـــازی کنـــد. بـــه عنـــوان یکـــی از بازیکنـــان 

باتجربـــه و باســـابقه، انصاری فـــرد قطعـــاً بـــه 
دنبـــال ایـــن اســـت کـــه بـــا ارائـــه عملکـــردی 

درخشـــان، اعتمـــاد دوبـــاره کادر فنـــی تیم ملی 
را جلب کنـــد. علاوه بـــر این، انصاری فـــرد باید 
به ســـرعت خود را با شـــرایط جدیـــد لیگ و تیم 
اســـتقلال وفق دهد. او تجربه بازی در لیگ های 
خارجـــی را دارد، امـــا لیگ ایران بـــا چالش های 

خاص خـــود همراه اســـت.
باشـــگاه اســـتقلال فعالیـــت خوبـــی در نقـــل و 

انتقالات تابســـتانی داشـــت و توانســـت 
رامیـــن رضاییـــان، میـــلاد زکی پور، 

دیدیه اندونـــگ، گائل کاکوتا و... 
را بـــه خدمت بگیـــرد؛ ولـــی کار 
آبی ها در بازار تمام نشـــده و آنها 

در تلاش هســـتند تـــا خط حمله 
خـــود را هم تقویت کـــرده و مهاجمی 

به خدمت بگیرند که تمام کننده و گلزن باشـــد 
و موقعیت هایشـــان هـــدر نرود.

خطونشانآبیپوشانبرایسازمانلیگوپرسپولیس

اورونوفکلیدخورد شکایتاستقلالاز

علیچینی:فرصتزیادیتاپایانفصلباقیماندهاست

نمیکنند هیچکجایدنیابعدازهفتهسومسرمربیرابرکنار



در حاشیه

ایکر کاسیاس دروازه بان سابق رئال مادرید و سارا 
کاربونرو همسرش، در سال 2021 رسماً از یکدیگر 
جدا شدند. زوجی که در سال 2010 و هنگام جام 
جهانی رابطه شان جدی تر شد و کمی بعد نیز 
ازدواج کردند. ایکر ستاره تیم ملی اسپانیا بود و 
سارا نیز خبرنگاری معروف. در هر صورت با وجود 
جدایی، ارتباط این دو همچنان خوب است و این 
را می توان از حضور ایکر در تولد 40 سالگی همسر 
سابقش دید. این زوج سابق همراه دو فرزندشان 
جشن گرفتند و تصاویری از این جشن نیز منتشر 
شد. اما نکته جالب و عجیبی که در این باره 
وجود دارد، به پسر این زوج باز می گردد. مارتین 
10 ساله عضو آکادمی فوتبال رئال مادرید است 
را ادامه دهد اما طبق  و می خواهد راه پدرش 
ادعای رسانه های اسپانیایی در تصمیمی عجیب 
او نام خانوادگی اش را تغییر داده و اکنون مارتین 
کاربونرو نام دارد و نام خانوادگی مادرش را انتخاب 
کرده است. مارکا نوشته است دلیل این تصمیم 
کاملاً فوتبالی بوده، چون مارتین نمی خواهد تحت 
تاثیر مقایسه ها با پدرش قرار بگیرد و به دور از این 
مقایسه های معمول قصد دارد مسیر خودش در 

فوتبال را پیدا کند.

ایلیا گولم، بدنساز غول پیکر بلاروسی با ۱۸۵ 

سانتیمتر قد، ۱۵۴ سانتیمتر پهنای سینه و ۶۱ 

سانتیمتر دور بازو که یکی از عظیم الجثه ترین 

ورزشکاران این حرفه بود و به »هیولاترین بدنساز 

جهان« شهرت داشت، بعد از ماه ها دست و پنجه 

نرم کردن با بیماری قلبی، سرانجام ظهر دیروز 

در سن ۳۶ سالگی از دنیا رفت.« نکته جالب 

درباره گولم، این است که او از همان سنین 

شبیه  هیکلی  روزی  تا  می کرده  تلاش  کودکی 

بازیگران مطرح سینما همچون آرنولد شوارتزنگر 

و سیلوستر استالونه بسازد و عجیب اینکه هرگز 

به شکل حرفه ای در مسابقات قهرمانی بدنسازی 

همچون مستر المپیا شرکت نکرد اما با بیش 

از ۳۰۰ هزار دنبال کننده در اینستاگرام، یکی از 

محبوب ترین ورزشکاران کشورش به حساب 

می آمد. گفتنی است در چندماه اخیر و پیش از 

مرگ گولم، نیل کری و آنتونیو سوزا دو بدنساز 

برزیلی نیز به علت سکته قلبی از دنیا رفتند و 

پزشکان علت درگذشت آن دو نفر را مصرف بیش 
از حد استروئید عنوان کرده بودند.

تغییر فامیلی پسر کاسیاس

مرگ هیولای بدنسازی جهان

iranvarzeshii

مـــرگ ایـــوار اگیا، دوســـت صمیمـــی خانـــواده هالند کـــه ارلینـــگ او را عمو صـــدا مـــی زد، می توانـــد منجر به غیبـــت مهاجم 
منچسترســـیتی در بازی پیش روی شـــاگردان پپ گواردیولا شـــود. هالند پس از شـــنیدن خبر مرگ اگیا در تمرین چهارشنبه 
گذشـــته غایب بود و ســـاعاتی بعد در شـــبکه های اجتماعی با دوســـت خانوادگی شـــان این طور خداحافظی   کـــرد: »ایوار، تو 
یـــک افســـانه ای. هیچ کلمه ای بـــرای توصیف اینکـــه چقدر برای من ارزش داشـــتی وجود نـــدارد. کلمـــات نمی توانند توصیف 
کننـــد که چقدر دلتنگ تو خواهیم شـــد. ممنون برای همـــه چیز دیوانه. ما دوبـــاره یکدیگر را ملاقـــات خواهیم کرد. روحت 
در آرامـــش ایـــوار.« البته هالند با این حال پس از یک روز غیبت، در تمرین پنجشـــنبه حضور داشـــت امـــا حضورش در دیدار 
هفتـــه چهـــارم مقابل برنتفورد تضمین شـــده نیســـت. دیلی میـــل درمورد وضعیـــت هالند نوشـــت: »اگر هالنـــد در پی مرگ 
دوســـت صمیمی خود نیاز به مرخصی داشـــته باشـــد، باشـــگاه به او اجـــازه می دهد تا از این مرخصی اســـتفاده کند. باشـــگاه 

درک می کند کـــه خانواده اهمیت زیـــادی دارد.«
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به هالند برای 
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 سردبیر: داود عطایی کچوئی

 تلفن: 14 ــ88504113   نمابر: 84711173 
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لیگ نخبگان

لیگ قهرمانان آسیا

هفته اول
 دوشنبه 26 شهریور

......  الغرافه، ساعت 21:30، ورزشگاه شهر قدس استقلال 
.......  پرسپولیس، ساعت 21:30، ملک عبدالله سیتی جده الاهلی 

 
هفته دوم 

دوشنبه 9 مهر
السد .......  استقلال، ساعت 19:30، ورزشگاه جاسم بن حمد دوحه
پرسپولیس .....  پاختاکور، ساعت 19:30، ورزشگاه شهر قدس

 
هفته سوم 

دوشنبه 30 مهر
السد .........  پرسپولیس، ساعت 19:30، ورزشگاه جاسم بن حمد دوحه

سه شنبه اول آبان
........  النصر، ساعت 19:30، ورزشگاه شهر قدس استقلال 

سه شنبه 27 شهریور
......................  سپاهان، ساعت 19:30  الوحدات اردن 

 ورزشگاه بین المللی امان
چهارشنبه 28 شهریور

............................  تراکتور، ساعت 19:30  الوکره قطر 
 ورزشگاه الجنوب دوحه

سه شنبه 10 مهر
سپاهان ............... استقلال تاجیکستان، ساعت 19:30

ورزشگاه نقش جهان اصفهان
چهارشنبه 11 مهر

.................... موهون باگان هند، ساعت 19:30  تراکتور 
ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز

فضای مجازی

با یک میلیارد دنبال کننده در همه پلتفرم ها
رونالدو؛ بزرگترین برند زنده جهان

رکوردشکنی های کریســـتیانو رونالدو در 
داخل و خارج از مســـتطیل سبز تمامی 
نـــدارد . فـــوق ســـتاره پرتغالـــی تنها یک 
هفتـــه بعـــد از ۹۰۰ گله شـــدن در دوران 
حرفه ای خود، ســـرانجام به یک میلیارد 
پلتفرم هـــای  همـــه  در  دنبال کننـــده 
فضـــای مجـــازی رســـید تـــا یـــک رکورد 
منحصر به فـــرد و البته دســـت نیافتنی 

جدیـــد را به نـــام خود ثبـــت کند.
ایـــن اعجوبه ۳۹ ســـاله دنیـــای فوتبال، 
ر  د ه  ل کننـــد نبا د ن  میلیـــو  ۸ ۴ ۰ بـــا 
اینســـتاگرام، ۱۷۰ میلیون دنبال کننده 
ن  میلیـــو  ۱ ۱ ۳  ، بـــوک فیـــس  ر  د
دنبال کننـــده در توییتـــر، ۶۰ میلیـــون 
نفـــر در یوتیـــوب )در عـــرض تنها ســـه 
هفته(، ۹ میلیون نفـــر در کوای و هفت 
میلیـــون دنبال کننده در ویبـــو، اکنون 
یک میلیارد نفـــر دنبال کننده در فضای 
مجازی دارد که بعید اســـت تا سال های 

ســـال کســـی به رکوردش برســـد.
ایـــن در حالـــی اســـت کـــه کانـــال او در 
یوتیوب از صبح دیروز تاکنون به شـــکل 
زنده تعـــداد دنبال کننده هـــای رونالدو 
را نفـــر به نفـــر در همه پلتفرم ها نشـــان 
می داد و نهایتـــاً همانطور که پیش بینی 
تعـــداد دنبـــال کننده هـــای  می شـــد، 
فوق ســـتاره محبـــوب دنیـــای فوتبال ۱۰ 

رقمی شـــد.
رونالـــدو نخســـتین فعالیـــت خـــود در 
فضـــای مجـــازی را بـــا راه انـــدازی فیس 
بوک و ســـپس اینستاگرام در سال ۲۰۱۲ 
آغاز کـــرد و آخرین بار ســـه هفته پیش 
بود که بـــا راه اندازی کانال رســـمی خود 
در یوتیـــوب، رکوردهـــای گوناگونی را در 
این پلتفـــرم جابه جـــا کـــرد و در عرض 
کمتـــر از دو ســـاعت بـــه یـــک میلیـــون 

دنبال کننده رســـید.
جالـــب آنکه تنهـــا صفحه رســـمی خود 
اینستاگرام تعداد دنبال کننده بیشتری  
از صفحـــه رونالـــدو در ایـــن پلتفرم دارد 
کـــه به نظر می رســـد با توجه به شـــرایط 
کنونـــی، رکـــورد بعـــدی او در فضـــای 
مجازی، پیشـــی گرفتن از صفحه رسمی 
اینســـتاگرام در تعـــداد دنبال کننـــده 

. شد با

۱۱۳ میلیـــون  بـــا  رونالـــدو همچنیـــن 
دنبـــال کننـــده در توییتر نیز  رکـــورددار 
اســـت. نکته قابل توجـــه فعالیت او در 
شـــبکه های اجتماعـــی ناشـــناخته تری 
 همچون کوای و ویبو هســـت که نزدیک 
به ۲۰ میلیـــون دنبال کننده بـــرای او به 

همراه داشـــته است.
رونالـــدو بعد از رکوردشـــکنی  با انتشـــار 
پســـتی در صفحه اینســـتاگرامی خود از 
هوادارانـــش تشـــکر کرد  و نوشـــت: »ما 
تاریخ ســـازی کردیم. یک میلیارد دنبال 
کننـــده. این چیـــزی بیـــش از یک عدد 
اســـت، این گواهـــی بر اشـــتیاق، انگیزه 
و عشـــق مشـــترک ما بـــه بـــازی و فراتر 
از آن اســـت. از خیابان هـــای مادیـــرا تا 
بزرگتریـــن صحنه هـــای جهـــان، مـــن 
همیشـــه برای خانـــواده ام و برای شـــما 
بـــازی کـــرده ام و اکنـــون یـــک میلیـــارد 
نفـــر از مـــا در کنـــار هـــم ایســـتاده ایم. 
شـــما در هـــر مرحلـــه از آغـــاز راه با من 
بوده ایـــد، در تمـــام پســـتی و بلندی ها، 
این ســـفر مشـــترک مـــا اســـت و با هم 
نشـــان داده ایم کـــه هیـــچ محدودیتی 
بـــرای آنچـــه می توانیم به دســـت آوریم 
وجـــود نـــدارد. از اینکـــه به مـــن ایمان 
داشـــتید، بـــرای حمایت تـــان و از اینکه 
بخشـــی از زندگی من هســـتید از شـــما 
سپاســـگزارم. بهترین هـــا هنـــوز در راه 
اســـت و ما با هـــم به تلاش، پیـــروزی و 

تاریخ ســـازی ادامـــه خواهیـــم داد.«

 شنبه ۲۴ شهریور ۱۴۰۳  ۱۰ ربیع الاول ۱۴۴۶ 
  سال بیست و هشتم  شماره ۷۶۴۴

عکس نوشت

دایره طلایی

حامد جیرودی
روزنامه نگار

گزارش ویژه

سوژه

عکس روز

لیگ نخبگان آســـیا در حالی از دوشـــنبه 
ایـــن  اول  روز  در  کـــه  می شـــود  آغـــاز 
پرســـپولیس  میزبان  الاهلی  رقابت هـــا، 
اســـت و اســـتقلال هـــم بایـــد از الغرافه 
پذیرایـــی کند. نکتـــه ای که دربـــاره این 
مســـابقات بشـــدت مـــورد توجـــه قـــرار 
گرفته این اســـت کـــه ســـرخابی ها باید 
مقابل تیـــم عربســـتانی النصـــر، الاهلی 
و الهـــلال قـــرار بگیرنـــد که از ســـتارگان 
رونالدو،  کریســـتیانو  مانند  سرشناســـی 
روبرتـــو فیرمینیو، ســـادیو مانه، آیمریک 
نیمـــار،  بروزویـــچ،  مارســـلو  لاپـــورت، 
ژائـــو کانســـلو، روبن نـــوس، الکســـاندر 
میتروویچ، سرگی میلینکوویچ ساویچ، 
یاســـین بونو، ریاض محرز، ایـــوان تونی 
بهـــره  تیم هـــای خـــود  ترکیـــب  و... در 
می برنـــد. ایـــن در حالـــی اســـت کـــه از 
ســـایر تیم های حاضر در لیـــگ نخبگان 

نیـــز نباید غافل شـــد.
بـــه عنـــوان مثـــال، در ترکیـــب همیـــن 
الغرافـــه، بازیکنان خارجـــی زیادی دیده 
می شوند. آنها تابســـتان پر رفت و آمدی 
داشـــتند کـــه بـــدون شـــک مهم تریـــن 
خرید آنها، خوســـلو، بازیکن اســـپانیایی 
و ســـتاره ســـابق رئال مادرید اســـت که 
نقـــش مهمـــی در قهرمانی هـــای فصـــل 
قبل لـــوس بلانکوس داشـــت. بازیکنی 
کـــه تاکنـــون چهار مرتبـــه بـــرای الغرافه 
به میـــدان رفته ولی در امـــر گلزنی ناکام 

بوده اســـت.
دیگـــر خریـــد مهـــم ایـــن تیـــم قطـــری، 
و  زهـــردار  وینگـــر  کومـــان،  فلوریـــن 
از  کـــه  اســـت  رومانیایـــی  ملی پـــوش 
اســـتوا بخارســـت بـــه الغرافه پیوســـته و 
تاکنون در چهـــار مســـابقه دو بار موفق 
به گلزنی شـــده کـــه هـــر دو گل او نیز در 
بـــازی برابر الریان، دیگر حریف آســـیایی 
اســـتقلال و پرســـپولیس بود. جایی که 
پلنگ هـــا بـــا نتیجـــه ۲-۱ برنده شـــدند. 

ماچـــادو،  مورنـــو  رودریگـــو  همچنیـــن، 
مهاجـــم مطـــرح اســـپانیایی با ســـابقه 
۲۸ بـــازی و هشـــت گل بـــرای تیـــم ملی 
کشـــورش، با قراردادی قرضـــی از الریان 

به الغرافه پیوســـت. بازیکنی که ســـابقه 
بازی در بنفیکا، والنســـیا، لیدز، بولتون 
و حتی تیـــم پایه های رئـــال مادرید را در 

کارنامـــه دارد.

ماتیـــاس نانی بازیکن آرژانتینی و ســـابق 
رم، یاســـین براهیمـــی بازیکـــن مطـــرح 
الجزایری ســـابق پورتـــو، محمد مونتاری 
مهاجـــم تیم ملی قطر، فرجانی ساســـی 
دیـــاز  فابریســـیا  تونســـی،  ملی پـــوش 
بازیکن ملی پوش و ۲۰ ســـاله اروگوئه ای، 
دامه ترائوره و سیدو ســـانو ملی پوش ۱۹ 
ســـاله ســـنگالی و بالاخره جانگ هیون 
سو، مدافع ســـابق تیم ملی کره جنوبی 
و باشـــگاه الهلال، دیگر بازیکنان مطرح 

الغرافه هســـتند.
ایـــن در حالی اســـت که دیگـــر تیم های 
حاضر در این مســـابقات ماننـــد الریان، 
و  الوصـــل  العیـــن،  الشـــرطه،  الســـد، 
پاختاکـــور نیـــز از بازیکنـــان بـــا کیفیت 
و شـــاخصی در ترکیـــب تیم هـــای خـــود 
بهـــره می برنـــد و بنابراین نگاه مـــان تنها 
نبایـــد بـــه تیم های متمـــول و پرســـتاره 
عربســـتانی باشـــد. البتـــه ایـــن تنها یک 
ســـمت ماجراســـت و در شـــرق آسیا نیز 
تیم هـــای اولســـان، بوریـــرام یونایتـــد، 
دارالتعظیم،  جوهور  اســـتیلرز،  پوهانگ 
ســـنترال مارینرز، شـــاندونگ تایشـــان، 
پـــورت، شـــانگهای شـــنهوا،  شـــانگهای 
و  کوبـــه  ویســـل  گوانگـــژو،  کاوازاکـــی، 
یوکوهامـــا مارینـــوس حضـــور دارنـــد که 
تعـــدادی از این تیم های ژاپنـــی و کره ای 
ســـابقه قهرمانی آســـیا را در کارنامه شان 
دارند و از بازیکنـــان و مربیان خوبی هم 

می برند. بهـــره 
بـــه عنـــوان مثـــال یکـــی از ایـــن تیم ها، 
بوریرام یونایتد اســـت که اوسمار لوس 
ویرا ســـرمربی برزیلی سابق پرسپولیس 
را در اختیـــار دارد و بـــا ایـــن مربـــی بـــه 
بردهای پیاپی دســـت یافته اســـت. این 
تیـــم تایلندی مهاجمـــی برزیلـــی به نام 
گیلرمـــه بیســـولی کمپـــس را در اختیار 
دارد که از ۱۸ مســـابقه در سال ۲۰۲۴، ۲۰ 
گل به ثمر رســـانده و آمار بســـیار خوبی 

را از خود به ثبت رســـانده اســـت.
ایـــن نشـــان می دهـــد کـــه اســـتقلال و 
پرســـپولیس بـــرای موفقیت کار بســـیار 
اولیـــن  در  و  دارنـــد  پیـــش  در  ســـختی 
گام خـــود بایـــد برابر ســـتاره هایی چون 
خوســـلو، تونـــی، فیرمینیو و محـــرز قرار 

. ند بگیر

کـــه  پرســـتارانی  و  پزشـــکان  محاکمـــه 
پیـــش از مرگ دیگـــو آرمانـــدو مارادونا، 
در نوامبـــر ۲۰۲۰ او را مداوا کرده و متهم 
به قتل احتمالی این اســـطوره آرژانتینی 
هستند، تا مارس ســـال آینده به حالت 

تعلیق در آمده اســـت.
دادگاه کیفـــری ســـن ایســـیدرو پـــس از 
پذیـــرش درخواســـت تعویـــق دفاعیات 
ســـه نفـــر از متهمـــان، تاریـــخ برگزاری 
جلســـه بعدی را ۱۱ مـــارس ۲۰۲5 تعیین 
کرده اســـت. بر اســـاس گزارش روزنامه 
لوکه، جراح  لئوپولدو  آرژانتین،  کلارین 

مغز و اعصاب، آگوســـتینا کوســـاچوف، 
روانپزشـــک و کارلـــوس آنخـــل دیاس، 

کـــه  هســـتند  متهمانـــی  روانشـــناس، 
درخواســـت تأخیـــر در شـــروع دادگاه را 

. شتند ا د
در جلســـه آینده، مســـئولیت احتمالی 
همچنیـــن  و  مارادونـــا  مـــرگ  در  آنهـــا 
چهار پزشـــک و پرســـتاری که در درمان 
این فوتبالیســـت ســـابق نقـــش دارند، 

مشـــخص خواهد شـــد.
در ســـال ۲۰۲۲، دادگاه آرژانتین دســـتور 
داد تمامی پزشـــکانی که قبـــل از مرگ، 
این فوتبالیســـت را درمان کرده بودند، 
به دلیل قتل احتمالی محاکمه شـــوند. 
طبـــق تحقیقـــات، پزشـــکان وضعیـــت 
مارادونا را طـــوری رقم زدند کـــه او رفته 
رفته به ســـمت مرگ کشـــیده شود. اگر 
ســـه متهـــم اصلی ایـــن پرونـــده مجرم 
شـــناخته شـــوند، با مجازاتی تا ســـقف 

۲5 ســـال زندان مواجه خواهند شـــد.

پرونده جنجالی مرگ اسطوره آرژانتینی هنوز باز است

تعویق محاکمه پزشکان مارادونا

لیگ نخبگان فقط الاهلی، النصر و الهلال نیست

غول ها مرحله به 
مرحله می آیند

پرسپولیسی ها دیروز راهی عربستان شدند تا خود را برای دیدار با الاهلی آماده کنند.

ضرب سکه به افتخار رونالدو
دولـــت پرتغـــال در اقدامی جالب ســـکه هفت یورویـــی را به افتخار کریســـتیانو 
رونالدو فوق ســـتاره خـــود روانه بازار کرد تا به این ترتیب از او تقدیر کرده باشـــد.

بازگشت تیلور به تشک کشتی
جادوگر به دنبال کامران

بعـــد از گمانه هایـــی کـــه در مـــورد بازگشـــت دیوید تیلور به تشـــک مطـــرح بـــود، او در روز 
آخـــر ثبت نـــام انتخابی امریـــکا، برای حضـــور در رقابت  هـــای جهانی ثبت نام کـــرد. تیلور 
کـــه بـــا پنج پیـــروزی مقابل حســـن یزدانی و تنهـــا یک بار شکســـت برابر او، ســـابقه طلای 
المپیـــک و چندیـــن قهرمانی جهـــان را در کارنامـــه دارد، بعد از آنکـــه در انتخابی المپیک 
۲۰۲۴ پاریـــس، با ناآمادگی در مســـابقات شـــرکت کـــرد و به آرون بروکـــس باخت، دوبنده 
۸۶ کیلوگـــرم امریـــکا در المپیـــک را از دســـت داد و بروکس بـــه جای او به پاریـــس آمد و او 
هـــم مثـــل یزدانی مغلـــوب رمضانوف بلغار شـــد و در نهایت به مدال برنـــز المپیک رضایت 
داد. تیلور بعد از این شکســـت با قبول پیشـــنهاد سرمربیگری باشـــگاه کابوهای اوکلاهاما، 
جایگزین جان اســـمیت شد اما حالا برای شـــرکت در انتخابی جهانی اوزان غیرالمپیکی، 
دو روز پیـــش از آغـــاز رقابت ها بـــرای وزن ۹۲ کیلوگـــرم ثبت نام کرده اســـت. این در حالی 
اســـت که کامران قاســـمپور هم روز نوزدهم شهریور ماه با شکســـت امیرحسین فیروزپور، 
حضورش در مســـابقات جهانی اوزان غیرالمپیکی که ۷ تا ۱۰ آبان در آلبانی برگزار می شـــود 
را قطعی کرد. این برای اولین بار نیســـت که در تاریخ کشـــتی امریکا، یک مربی به تشـــک 
برمی  گـــردد. پیش از تیلور نفراتی چون جان اســـمیت و ساندرســـون بعـــد از خداحافظی، 
در مســـابقات شـــرکت کرده اند. پیش از تیلور، زاهید والنســـیا، پتَ داونی، ترنت هیلدی،  
مایـــک مک چیاولو، جِی آیلو،  آدِن ســـینکلیِر، اریک اســـچولز،  مارکـــوس کولمان، کامرون 

کافِی و نیک  اســـتیمِت برای شـــرکت در رقابت هـــای ۹۲ کیلوگرم ثبت نام کـــرده بودند.


